
LETNIK 21
[TEVILKA 1

marec 2016

LETNIK 21
[TEVILKA 1

marec 2016



NOVICE OB^INE DUPLEK, letnik 21, {tevilka 1,  javno glasilo 
IZDAJA: OB^INA DUPLEK 

ODGOVORNA UREDNICA: Majda STRUC
UREDNI[KI ODBOR: Sanja FRIDAU, Glorija LORENCI, Marjana GLONAR

LEKTORIRANJE: DIGITPEN Katja Bergles, s. p.
^lanke zbrala in uredila: Darja ROJKO 

UREDNI[TVO: Cesta 4. julija 106, Spodnji Duplek, tel.: 684 09 11, faks: 684 09 28,
          e-po{ta: obcina.duplek@duplek.si; novice@duplek.si; splet: http://www.duplek.si

Javno glasilo Novice ob~ine Duplek je na podlagi 13. ~lena Zakona o medijih (Ur. l. RS, {t. 35/02) vpisano v razvid medijev, 
ki ga vodi Ministrstvo Republike Slovenije za kulturo, pod zaporedno {tevilko 172. 

Glasilo izhaja v slovenskem jeziku v nakladi 2700 izvodov. Brezpla~no ga prejemajo vsa gospodinjstva v ob~ini Duplek. 
Uredni{tvo si pridržuje pravico, da prispevke primerno priredi. 

Rokopisov in fotografij ne vra~amo.
Priprava za tisk: Grafi~na forma Hutter, tel.: 02/ 300 20 10

Tisk: Grafis d.o.o.
Naslovnica:     Obisk ministrice v Ob~ini Duplek (od leve prosti desni: mag. Nevenka Colnari~, vodja projekta izgradnje visokovodnega nasipa 

Vurberk – Zg. Duplek; Leon Behin, generalni direktor Direktorata za vode in investicije, MOP; Mitja Horvat, ̀ upan Ob~ine Duplek; Irena 
Majcen, ministrica za okolje in prostor, Toma` Pronihar, direktor Direkcije RS za vode. Druga vrsta od leve prosti desni: Natalija Jakopec, 
Direktorica ob~inske uprave; Jasmina Puri~, vi{ja svetovalka ̀ upana za prostorsko na~rtovanje in turizem; Vera Vogrin~i~, Direkcija RS za 

vode, mag. Mateja Klane~ek, Direkcija za vode, OE Maribor in Mitja Horvat, Drava VGP Ptuj). Foto: Darja Rojko       

Peka velikono~nega kruha na kmetiji Pesel v Dvorjanah (na sliki Slavica Pesel)  Foto: Darja Rojko

Želimo vam blagoslovljene 
velikono~ne praznike,
polne vere, upanja in ljubezni.

Mitja Horvat, župan Ob~ine Duplek 

in ob~inski svet Ob~ine Duplek



ŽUPANOV UVODNIK

V ~asu nastajanja Novic je bilo dogaja-
nje pestro. Veliko so povzeli na{i zve-
sti in marljivi avtorji ~lankov, a zagoto-
vo vsega ni mogo~e zapisati na papir. 
Upam, da je za vami tudi veliko lepih 
trenutkov, ki ste jih zapisali v svo-
je srce. Leto je {e mlado in prepri~an 
sem, da bo vsakemu postreglo s ~im 
dobrim, nepozabnim. Sam se `e poln 
pri~akovanj veselim leta, ki je pred 
nami. Seveda se v prvi vrsti veselim 
novega `ivljenja v svoji dru`ini, verja-
mem pa, da bomo imeli tudi v ob~ini 
dovolj razlogov za veselje ob novih 
pridobitvah in tradicionalno prijetnih 
prireditvah. 
V leto smo zakorakali optimisti~no. 
Kljub omejevanju dr`avnih sredstev 
smo usmerjeni naprej, k novim pri-
dobitvam, ki so nujne za razvoj. V 
prora~unu smo na {tevilnih postavkah 
resda uvedli maksimalno racionali-
zacijo, a `elimo ohraniti dobre stan-
darde in dose`en visok nivo storitev 
na {tevilnih podro~jih, kar zagotavlja 
kakovost bivanja v teh krajih. No-
vih pridobitev si `elimo predvsem na 
podro~jih varovanja okolja, prometa, 
izobra`evanja in prostorskega ureja-
nja. Da s plani mislimo resno, ka`ejo 
{tevilne aktivnosti, ki so `e v teku. Kar 
nekaj gradbi{~ je `e odprtih in zago-
tovo se bodo odpirala {e druga, ko bo 
zima dokon~no pomahala s svojim re-
pom in bo pomlad zadihala s polnimi 
plju~i. No ja, pomlad je res romanti~en 
letni ~as in ponuja ogromno lepih me-
tafor, ampak `al mnogim prinese tudi 

precej zdravstvenih nev{e~nosti, ko 
mo~no zadiha in se razcveti. 
Da smo vsi `e aktivni in dihamo s pol-
nimi plju~i, ka`ejo {tevilni prispevki v 
na{ih Novicah. Bogat dru`beni utrip 
je bilo ~utiti na drsali{~u, na tradicio-
nalnem »fa{anku« ter v do zadnjega 
koti~ka napolnjeni dvorani na Vurberku, 
kjer smo skupaj z na{imi gledali{~niki 
obele`ili slovenski kulturni praznik. 
Upam, da so se marca vsi mo{ki izka-
zali »na tisti dan«, prepri~an pa sem, da 
so v Dvorjanah izpit ponovno opravili 
fantje iz Mo{kega pevskega zbora KUD 
Franc Prelo`nik, saj so pripravili lep 
koncert ob dnevu `ena. Na{i {portni-
ki so aktivni in uspe{ni prakti~no vsak 
dan, o {tevilnih aktivnostih v dru{tvih 
pa sem se {e podrobneje seznanil na 
ob~nih zborih v minulih dneh. 
Dogajanja je res veliko in zdi se, da 
zlasti tistim, ki smo v ve~ino teh do-
godkov vpeti, ~as hitreje te~e. Morda 
to povzro~a tudi kaj stresa, zagotovo 
pa {e ve~ prijetnih ob~utkov, obi~ajno 
tudi ponosa. Kot `upan sem ponosen, 
ko sredi Bruslja komisarka govori o 
izvrstni podjetni{ki ideji »nekoga iz 
Dupleka«, ki je predelal star avtobus 
v nov, okolju prijazen avtobus na 
elektri~ni pogon. ^eprav sam veliko-
krat nimam posebnih zaslug, ~utim 
zadovoljstvo, ko se pozitivno govori o 

na{ih krajih ali na{ih ljudeh. Hkrati pa 
me {e vedno nekoliko zbode, ko nek-
do, ki najverjetneje teh krajev ne po-
zna, uporabi besedo Duplek v pomenu 
ne~esa manjvrednega in zaostalega. 
^eprav {tevilni obiskovalci povedo, da 
je Duplek danes popolnoma neprimer-
ljiv z nerazvito vasico na robu mesta, 
ki je tukaj stala pred ve~ desetletji, je 
dovtip o tej vasici {e vedno `iv.
Uvodnik sprva vedno ~utim kot manj 
prijetno nalogo in breme, a me proti 
koncu po navadi razveseli, saj se ve-
dno znova zavem, da `ivim v kraju, 
ki `ivi. Da obstaja {e vedno ogromno 
ljudi s pozitivno energijo in da s temi 
ljudmi gradimo prihodnost in delamo 
dobro.
Vsem `elim, da vam prihajajo~i prazni-
ki poglobijo notranji mir, vlijejo novih 
mo~i in upanja za prihodnji ~as. Po-
mlad pa naj poleg alergij prinese tudi 
veliko sonca in radosti v srcu. 
Za konec bi dodal {e  vo{~ilo ob ma-
terinskem dnevu: draga mama, pred-
vsem ti `elim dobrega zdravja in veli-
ko lepih trenutkov, pa tudi radosti ob 
razdajanju za  sina in zlate vnuke. Tudi 
vsem drugim materam `elim veliko le-
pih dni ob svojih najbli`jih in zadovolj-
stva ob dajanju materinske ljubezni.

Mitja HORVAT, 
`upan

Vesele velikonočne praznike
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OB^INSKI SVET
SPREJET JE 
OB^INSKI 
PRORA^UN
Ob~inski svetniki so se 20. 
januarja sestali na svoji 11. 
redni seji in prvi v letu 2016. 
V prisotnosti 15 svetnikov je 
bil s 14 glasovi za in enim pro-
ti sprejet Odlok o prora~unu 
Ob~ine Duplek za leto 2016. Vi-
soka podpora ka`e na to, da je 
bil prora~un dobro pripravljen. 
Po objavi prora~una na spletni 
strani Ob~ine in v Uradnem gla-
silu slovenskih ob~in, sledijo 
razpisi in javni pozivi poten-
cialnim uporabnikom prora~un-
skih sredstev, ki bodo prav 
tako objavljeni na spletni stra-
ni Ob~ine in v Novicah.
Po skraj{anem postopku je bil obrav-
navan in sprejet Odlok o porabi 
prora~unske rezerve za leto 2016. 
^etrti odstavek 49. ~lena Zakona o jav-
nih financah namre~ dolo~a, da v pri-
merih uporabe sredstev prora~unske 
rezerve, ki presega vi{ino 20.000 Eur, 
dolo~eno z odlokom o prora~unu, o 
porabi rezerve odlo~a ob~inski svet 
Ob~ine s posebnim odlokom. 
V mesecu oktobru 2015 se je v ~asu 
intenzivnej{ih padavin spro`il na 
ob~inski lokalni cesti {t. LC 203160 
Hrastovec−Jablance−Korena pri hi{ni 
{tevilki Zgornja Korena 1 (Ruis) plaz 
in huje po{kodoval ob~insko lokalno 
cesto v dol`ni cca. 25 m. Na osnovi 
pripravljene projektne dokumentacije 
za izvedbo sanacije, ki jo je pripravilo 
podjetje GRADING d.o.o. iz Maribora, 
ocenjujemo, da bo stro{ek izvedbe sa-
nacije cesti{~a in bre`ine s predvideno 
podporno {karpo zna{al cca. 50.000 
Eur. Svetniki so prejeli odlok,ki nam 
omogo~a pristop k sanaciji navedene-
ga plazu.
V nadaljevanju seje so se svetniki s 
sprejemom Kodeksa ravnanja izvo-
ljenih predstavnikov na lokalni ravni 
pridru`ili 23-im ob~inam, kjer so ga 
`e sprejeli. Namen kodeksa je dolo~iti 
standarde obna{anja, ki se pri~akujejo 
od izvoljenih predstavnikov oblasti pri 

opravljanju njihovih dol`nosti in se-
znaniti ob~ane s standardi obna{anja, 
ki jih imajo pravico pri~akovati od svo-
jih izvoljenih predstavnikov. Objavljen 
je na spletni strani Ob~ine Duplek.
V okviru zadnje to~ke dnevnega reda 
je bil obravnavan predlog za imeno-
vanje urednika Novic v novem {tirile-
tnem mandatu in ponovno je bila na 
to odgovorno mesto imenovana Majda 
Struc. Tako bo {e en mandat opravljala 
dela glavne urednice Novic.

Du{anka NOVAK

OB^INSKI SVETNIKI 
PODPISALI KODEKS 
RAVNANJA 
IZVOLJENIH 
PREDSTAVNIKOV NA 
LOKALNI RAVNI
Ob~inski svetniki so na seji 20. 
januarja 2016 podpisali Kodeks 
ravnanja izvoljenih predstav-
nikov na lokalni ravni. Namen 
kodeksa je dolo~iti standarde 
obna{anja pri opravljanju nji-
hovih dol`nosti in seznaniti 
ob~ane s standardi obna{anja, 

ki jih imajo pravico pri~akovati 
od izvoljenih predstavnikov. 
Izvoljeni predstavniki, torej ob~inski 
svetniki, morajo svojo funkcijo opra-
vljati vestno, odprto, odgovarjati mo-
rajo za svoje odlo~itve, spo{tovati 
pooblastila in posebne pravice osta-
lih izvoljenih predstavnikov in javnih 
uslu`bencev ter ravnati v skladu z 
zakonom, saj je njihovo delovanje pri 
opravljanju javnih funkcij namenjeno 
zadovoljevanju javnega interesa. Pri 
opravljanju svoje funkcije izvoljeni 
predstavnik oblasti ne sme drugega 
politi~nega predstavnika ali javnega 
uslu`benca spodbujati h kr{enju na~el, 
ki so vsebovana v kodeksu, ali mu pri 
tem pomagati.
 
V kodeksu so urejena tudi podro~ja vo-
lilne kampanje, prepovedi favorizira-
nja, izvajanja pooblastil v svojo korist, 
doslednega izvajanja dolo~il v zvezi s 
konfliktom interesov, nezdru`ljivosti 
opravljanja funkcij, izvajanja diskre-
cijskih pravic, prepovedi korupcije in 
spo{tovanja prora~unske in finan~ne 
discipline.
 
Izvoljeni predstavniki so v ~asu svo-
jega mandata odgovorni za celotno 
lokalno prebivalstvo na obmo~ju celo-
tne ob~ine, odzivati se morajo na zah-
teve javnosti glede opravljanja svojih 
funkcij.

Jasmina PURI^

Svetnik Peter @nidari~ ob podpisu kodeksa   Foto: Marjan Topi~
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POZDRAV IZ UREDNI[TVA

Rok za oddajo ~lankov je najkasneje 27. maja 2015. 
Prosimo vas, da ~lanke oddate v Wordovem dokumentu, 

kjer ozna~ite, kje se posamezna slika nahaja, slike pa oddate posebej v jpg. formatu. 
Slike morajo biti zaradi kvalitete vsaj 300 dpi lo~ljivosti.

Uredni{ki odbor

POTRJEN 
PRORA^UN 
ZA LETO 2016
Ob~inski svetniki so na januar-
ski redni seji, ki je potekala 20. 
januarja 2016, v drugem branju 
sprejeli prora~un Ob~ine Du-
plek za leto 2016.
Prihodki za leto 2016 so ocenjeni v 
vi{ini 5.469.435 EUR, kar je 10 odstot-
kov manj od realiziranih prihodkov 
preteklega leta. Ni`je ocene prihodkov 
gredo predvsem na ra~un ni`jih pri-
hodkov iz naslova nedav~nih in trans-
fernih prihodkov. V letu 2016 bodo 
prihodki iz naslova primerne porabe 
(dohodnine in finan~ne izravnave) 
pribli`no 0,3 odstotka ni`ji v primer-
javi s preteklim letom. V decembru 
2015 je namre~ stopil v veljavo Zakon 
o izvr{evanju prora~una za leti 2016 
in 2017, s katerim je dolo~ena nova 
vi{ina povpre~nine za leti 2016 in 
2017, ki zna{a 522 EUR. 
V letu 2016 ocenjujemo nekoliko vi{je 
prihodke iz naslova dav~nih in kapi-
talskih prihodkov. V prora~unu za leto 
2016 je predvidena prodaja nekaterih 
kmetijskih in stavbnih zemlji{~, ki jih 
ne potrebujemo za svoje delovanje, in 
pa prodaja stare vurber{ke {ole.
Odhodki za leto 2016 so ocenjeni v 
vi{ini 6.369.635 EUR, kar predstavlja 
16 odstotkov ve~ v primerjavi z rea-
lizacijo odhodkov preteklega leta. 
Prora~un za leto 2016 je ponovno inve-
sticijsko-razvojno naravnan, skoraj 40 

odstotkov odhodkov je investicijskega 
namena. V letu 2016 planiramo ve~je 
investicijske projekte na podro~ju va-
rovanja okolja, in sicer za izvedbo 
infrastrukturnih projektov s podro~ja 
odvajanja in ~i{~enja komunalnih vod 
in pa ureditev elementov meteorne-
ga odvodnjavanja v Zg. Koreni. Sred-
stva, ki jih namenjamo za to podro~je, 
zna{ajo 500.000 EUR. 
Na podro~ju oskrbe s pitno vodo v letu 
2016 zagotavljamo sredstva v vi{ini 
205.200 EUR za najnujnej{e investicij-
sko vzdr`evanje vodovodnih objektov 
in vodovodnih omre`ij.
Na podro~ju prometa so v prora~unu 
predvidena sredstva v vi{ini 969.740 
EUR za vzdr`evanje cestne infrastruk-
ture in zagotavljanje prometne varno-
sti. V letu 2016 se bo izvajala rekon-
strukcija dr`avne regionalne ceste 
R3-710 v Sp. Dupleku v dol`ini 340 m 
v neposredni bli`ini ob~inske stavbe. V 
okviru projekta bodo zgrajeni plo~niki, 
novo ~rpali{~e za komunalne odpadne 
vode, nov most ~ez potok, regulacija 
potoka, javna razsvetljava. V skladu s 
prioritetno listo, ki jo je pripravil Od-
bor za komunalo, se na~rtuje ureditev 
manj{ih odsekov ob~inskih javnih poti. 
Predvidena je tudi prenova dotrajanih 
avtobusnih postajali{~, izgradnja nove 
avtobusne nadstre{nice v Zg. Koreni 
in nabava nove potrebne prometne si-
gnalizacije in opreme.
Na prostorskem  planiranju na~rtujemo 
dokon~anje prostorskega na~rta do 
faze predloga, ki bo posredovan v 
mnenje nosilcem urejanja prostora, in 
priprava okoljskega poro~ila, ureditev 

sprehajalne poti na nasipu in pa ure-
ditev javne razsvetljave nogometnega 
igri{~a v Sp. Dupleku.
Izobra`evanju v prora~unu zagota-
vljamo sredstva v vi{ini 2.088.100 
EUR. Zraven zagotavljanja sredstev za 
redno dejavnost pred{olske in {olske 
dejavnosti je del sredstev namenjen II. 
fazi sanacije {olske kuhinje in jedilnice 
O[ Korena, ki predvideva izvedbo pri-
zidka jedilnice ter kompletno obnovo 
kuhinje, vklju~no z nabavo nove opre-
me.
Na podro~ju kulture, {porta in nevla-
dnih organizacij so predvidena sred-
stva v vi{ini 249.200 EUR. Na gradu 
Vurberk je predvidena obnova stolpa 
in objekta na zelenici za tribuno s pre-
novo nadstre{ka in pa ureditev sani-
tarij za obiskovalce. Prav tako bomo 
nadaljevali z obnovo Kulturnega doma 
Vurberk, obnovili bomo fasado, vodo-
vodne in{talacije, interno kanalizacijo 
z izgradnjo male ~istilne naprave.
Zaradi kritja prese`kov odhodkov nad 
prihodki v bilanci Ob~ina Duplek pred-
videva najem dolgoro~nega kredita v 
vi{ini 800.000 EUR.
Zraven vseh planiranih projektov bomo 
v letu 2016 s prora~unskimi sredstvi 
zagotavljali nemoteno delovanje lokal-
ne skupnosti in delovanje kulturnih, 
{portnih in drugih interesnih skupin 
ter drugih programov na podro~ju 
zdravstva, {porta, izobra`evanja in so-
cialnega varstva. 

Mihaela BOROVNIK

Spo{tovani ob~ani, 

spletno po{to Ob~ine Duplek so napadli ra~unalni{ki virusi, zato nekaj ~asa nismo prejemali elektronskih sporo~il. 
Napaka je bila sicer odpravljena, vendar je mogo~e, da je ostalo kak{no sporo~ilo nesprejeto. ^e ste nam v tem 
~asu (neuspe{no) poslali prispevek za tokratno izdajo Duple{kih novic in ga ni med objavljenimi, se vam iskreno 
opravi~ujemo. V kolikor bi ga `eleli z ob~ani deliti v naslednji {tevilki, vas prosimo, da nam ga ponovno posredujete. 
Za nev{e~nosti se vam iskreno opravi~ujemo. 

Uredni{ki odbor
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IZ OB^INSKEGA URADA
OB^INA 
ORGANIZIRALA 
POSVET ZA 
DRU[TVA
Ob~ina Duplek je za vodstva 
ob~inskih dru{tev organizirala 
posvet o organiziranju in delo-
vanju dru{tev ter o novostih, ki 
jih je v delovanje dru{tev vne-
sel Zakon o dav~nem potrjevan-
ju ra~unov. 
Svoje dolgoletne izku{nje in prime-
re iz prakse sta z udele`enci deli-
la Marija Ribi~ in Franc Poli~. Franc 
Poli~, dav~ni svetovalec, specialist za 
podro~je dav~nega postopka in av-
tor {tevilnih priro~nikov o poslovanju 
dru{tev, je udele`encem spregovoril 
o predpisih, ki urejajo poslovanje in 

S posveta   Foto: Natalija Jakopec

organizacijo poslovanja dru{tev, po-
oblastilih organov in funkcionarjev, 
vrstah in vsebinah evidenc ter o or-
ganiziranju javnih prireditev. Marija 
Ribi~, ra~unovodkinja in notranja re-

vizorka, pa je predstavila zakonodajo 
z ra~unovodsko-finan~nega stali{~a s 
poudarkom na dav~nih obveznostih in 
dav~nem potrjevanju ra~unov. 

Natalija JAKOPEC

OB^INA DUPLEK 
[E NAPREJ V LAS 
OVTAR SLOVENSKIH 
GORIC
Ob~ina Duplek je v letu 2014 
pristopila k LAS Ovtar Sloven-
skih goric in tudi v prihodnjem 
obdobju 2014−2020 bo sodelo-
vala z omenjeno lokalno akcij-
sko skupino ter tudi z Razvojno 
agencijo Slovenskih goric kot 
vodilnim partnerjem pri pripra-
vi projektov za pridobitev ne-
povratnih sredstev. 
Finan~na perspektiva 2014−2020 je 
med drugim predvidela druga~no po-
vezovanje ob~in na ravni lokalnih ak-
cijskih skupin in spremenjen sistem 
sofinanciranja investicij iz ukrepov za 
razvoj pode`elja in v prej{nji perspek-
tivi poznanega ukrepa LEADER. 
Za ~rpanje le-teh iz naslova razvoja 
pode`elja in ohranjanja kmetijstva je 
bilo treba najprej skladno z zakonodajo 
sprejeti Strategijo lokalnega razvoja, v 
kateri smo skupaj z ob~inami Pesnica, 

[entilj, Lenart, Sv. Andra` v Slovenskih 
goricah, Sv. Ana, Benedikt, Cerkvenjak, 
Sv. Trojica v Slovenskih goricah in Sv. 
Jurij v Slovenskih goricah pripravili 
projektne ideje, ki smo jih v strategiji 
izpostavili. Prav tako so izpostavljene 
tudi ideje posameznikov, dru{tev in 
zavodov, ki `elijo aktivno sodelovati 
pri razvoju pode`elja in svoje dejav-
nosti nadgraditi ali uvesti inovativne 
pristope pri izvajanju svoje dejavnosti. 

Strategijo lokalnega razvoja je potrdila 
skup{~ina LAS konec meseca januarja 
2016. Po potrditvi strategije na pristoj-
nem  ministrstvu bo Razvojna agen-
cija Slovenskih goric objavila razpis 
za pridobitev nepovratnih sredstev iz 
Evropskega sklada za razvoj pode`elja 
in Evropskega sklada za regionalni ra-
zvoj. Razpis bo objavljen predvidoma v 
septembru 2016. Projekte, ki se bodo 
prijavili na razpis, bo ocenila posebna 

Predsednik LAS, Mitja Horvat  Foto: Milena Grabu{nik 
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ocenjevalna komisija, potrdil pa jih bo 
upravni odbor LAS. Na razpis se lahko 
prijavijo ne samo ob~ine, ampak tudi 
kmetje z registrirano dejavnostjo, prav-
ne osebe, zavodi, dru{tva … Vsi ti lahko 
sodelujejo v projektu kot vodilni par-
tnerji ali kot partnerji v projektu. 
V strategiji lokalnega razvoja so po iz-
vedeni analizi potreb v posameznih lo-
kalnih okoljih izpostavljeni predvsem 
naslednji ukrepi: spodbujanje in ra-
zvoj turizma, ustvarjanje novih delov-
nih mest, krepitev novih podjetni{kih 
idej, krepitev samooskrbe, ohranja-
nje okolja in narave, ranljive skupine, 

Predsednik LAS Ovtar je `upan Ob~ine Duplek, MITJA HORVAT

Na volilni skup{~ini LAS, ki je potekala 27. 1. 2016 v Lenartu, je bil `upan 
Ob~ine Duplek izvoljen za predsednika LAS-a, za podpredsednico pa 
predstavnica Ob~ine [entilj, Petra Pucko. Vodenje LAS-a predsednik prevzema 
za obdobje {tirih let. 

medgeneracijsko in ve~generacijsko 
sodelovanje. Prilo`nosti zaklju~enega 
obmo~ja, v katerega je vklju~enih 10 
ob~in, so zagotovo povezovanje lokal-
nih ponudnikov, turisti~ne ponudbe, 
njena nadgradnja, ~ezmejno sodelo-
vanje z Avstrijo (Vulkanlandom), ure-
ditev in vzpostavitev kme~kih tr`nic, 

spodbujanje ekolo{kega kmetovanja, 
povezovanje vinskih in sadnih cest …
Dele` sofinanciranja upravi~enih 
stro{kov za posamezne investicije iz 
Evropskega sklada za regionalni razvoj 
bo 80 %, za investicije iz Evropskega 
sklada za razvoj pode`elja pa 85 %. 

Jasmina PURI^

[IRITEV 
TRGOVSKEGA 
CENTRA JAGER
Podjetje Jagros d. o. o. je konec 
preteklega leta pri~elo s {iritvi-
jo trgovskega centra v Spod-
njem Dupleku. Na sosednjem 
zemlji{~u, ki je v lasti podjetja, 
bo izvedena prizidava trgovin-
skega centra. 
Ob~ina Duplek je v preteklem letu 
na pobudo investitorja sprejela spre-
membe ureditvenega na~rta za center 
v Spodnjem Dupleku, ki so bile pod-
laga za pridobitev gradbenega dovo-
ljenja za prizidavo. Predvideno je, da 

Prizidava je v polnem teku  Foto: Bo{tjan Nipi~

bo glede na sprejet ureditveni na~rt v 
pritli~ju trgovskega centra trgovina z 
`ivili, tehniko, tekstilom, skladi{~e za 
tehniko in gradbeni material; urejene 
bodo tudi parkirne povr{ine in na po-

budo Ob~ine zelene povr{ine, ki bodo 
zatravljene in na robu ureditve zasaje-
ne z avtohtono drevesno vegetacijo. 

Jasmina PURI^

NOV VODNIK PO 
OB^INI DUPLEK
Minilo je kar nekaj let, odkar 
je Ob~ina pripravila Turisti~ni 
vodnik po ob~ini Duplek. 
V preteklem letu pa smo se odlo~ili, 
da pripravimo prenovljen vodnik po 
ob~ini, v katerem obiskovalcu na krat-
ko predstavimo naravne in kulturne 
znamenitosti, kolesarske in pohodne 
poti, pomembnej{e prireditve ter lokal-
ne ponudnike raznovrstnih izdelkov in 
pridelkov. Vodnik je zasnovan tako, da 
se lahko dopolnjuje z vlo`nimi listi, na 
katerih se predstavijo nove pridobitve 
v ob~ini ali se vklju~ijo lokalni ponu-
dniki, ki bi {e imeli interes, da svojo 
dejavnost podrobneje predstavijo. 
Ob~ina Duplek ima izjemno pestro lo-
kalno ponudbo, vrsto naravnih zname-
nitosti ter bogato kulturno dedi{~ino 

in prav je, da postane tudi {ir{e pre-
poznavna. Trendi v slovenskem turiz-
mu gredo po mnenju nekaterih stro-
kovnjakov prav v smeri odkrivanja 
manj{ih destinacij, ki so ljudem blizu, 
kraj{ih dru`inskih po~itnic med letom 

in spodbujanja manj{ih ponudnikov k 
razli~nim povezovanjem in udele`bi 
pri razvoju pode`elja. In vsemu temu 
smo sledili, ko smo pripravljali vodnik. 

Jasmina PURI^
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OBISK MINISTRICE 
V NA[I OB^INI
Sestanka so se poleg minis-
trice in `upana  udele`ili {e 
vodja projekta izgradnje nasi-
pa Nevenka Colnari~, generalni 
direktor Direktorata za vode in 
investicije Leon Behin, direktor 
Direkcije za vode, Toma` Prohi-
nar in direktor Drava VGP Ptuj, 
Borut Ro{kar. 

Utrinek z obiska  Foto: Darja Rojko

Ministrica se je sprehodila po protipo-
plavnem nasipu,  v nadaljevanju pa je 
pogovor tekel predvsem o upravljanju 
in vzdr`evanju nasipa, razmejitvi ob-
veznosti vzdr`evanja nasipa in uredi-
tvijo sprehajalne poti po kroni nasipa.  
@upan je izpostavil {e problematiko  
@ite~kega potoka in poudaril, da ob~ina 
pri~akuje pri izvedbi omilitvenih ukre-
pov (nasipa ob potoku) tudi pomo~ 
dr`ave ter izvedbo vzdr`evalnih in in-
vesticijskih del, ki so nujno potrebna 
za zagotavljanje preto~nosti potoka. 

Po sre~anju z ministrico je `upan di-
rektorju Direkcije za vode in general-
nemu direktorju direktorata za vode 
podrobneje predstavil {e `eljo ob~ine 
po ureditvi sprehajalne poti po nasipu 
in kolesarske poti v sklopu projekta 
Dravska kolesarska pot. Zaklju~eno 
je bilo, da bosta tako direkcija kot mi-
nistrstvo skupaj z ob~ino pregledala 
tehni~ne re{itve projekta ureditve poti 
in posku{ala skleniti ustrezen dogovor. 

Jasmina PURI^

KMETIJSTVO IN TURIZEM
PODPORA 
LOKALNEMU 
OKOLJU Z ZNANJEM 
Pred enajstimi leti (2005) je bil 
ustanovljen In{titut za promo-
cijo varstva okolja z namenom, 
da razvija znanja, potrebna lo-
kalni skupnosti. Pogosto so 
problemi na ravni ob~in na-
mre~ taki, da jih ni mo`no re{iti 
samo z izku{njami, novi izzivi 
pa zahtevajo inovativne pris-
tope, mednarodno povezovan-
je in povsem nova znanja, ki v 
preteklosti niso bila potrebna.
Na spletni strani www.ipvo.si je pred-
stavljena dejavnost In{tituta za pro-
mocijo varstva okolja, ki ima uradni 
sede` v Mariboru, poslovno enoto pa 

v ob~ini Polj~ane. Poleg projektnega 
delovanja in izvajanja izobra`evanja 
na terenu na u~nem poligonu za sa-
mooskrbo v Dolah je glavna aktivnost 
in{tituta usmerjena v pripravo knjig, 
monografij, priro~nikov in gradiv, ki 
so neposredna podpora na~rtovalcem 
projektov tako na ravni ob~in in 
statisti~nih regij kakor tudi na nacio-
nalni ravni. 
[tevilna gradiva so uporabna v vsak-
danji praksi, to je pri delu z zemljo, 
vodo, rastlinami in seveda v samo-
oskrbi nasploh. Knjige spodbujajo k 
razmi{ljanju in zavedanju o pomenu 
sodelovanja z naravo in odvisnosti 
od narave ter aktivirajo posamezni-
ka, da `eli tudi sam postati aktivni del 
dru`be. 
Avtorica knjig je prof. dr. Ana Vovk 
Kor`e, ki je zaposlena na Filozofski 
fakulteti v Mariboru in je vodja Med-

narodnega centra za ekoremediacije. 
Finan~no je knjige podprl In{titut za 
promocijo varstva okolja, ki je poskr-
bel za njihovo izdajo (in prodajo). 

Kratka predstavitev knjig
1. knjiga: Nau~imo se postati sa-
mooskrbni je priro~nik in rezultat 
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istoimenskega projekta, ki ga je sofi-
nanciralo Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Prsti so temelj 
samooskrbe, zato je v priro~niku pred-
stavljena metodologija za analizo prsti 
predvsem za potrebe vrti~kanja. Pred-
stavljeni so tudi razli~ni tipi gred, upo-
raba rastlin, ki imajo posebne funkcije, 
ter pridelava in shranjevanje semen. 

2. knjiga: Metodologija razisko-
vanja prsti prina{a nova spoznanja o 
prsteh kot naravnem viru. Poudarek je 
na razli~nih tehnikah raziskovanja prs-
ti. Uporabljene so slikovne in modelne 
predstavitve. Novost je v lo~itvi teren-
skih metod od laboratorijskih. 

3. knjiga: Programi prakti~nega 
izobra`evanja so rezultat {tevilnih 
aktivnosti na podro~ju prsti. Vsak ki 
`eli, se lahko nau~i spoznati prsti na 
terenu, jih analizirati, jih varovati z na-
ravnimi sredstvi ter skrbeti za njihovo 
rodovitnost. 

4. knjiga: Samooskrba v praksi 
je vodnik po u~nem poligonu za sa-
mooskrbo v Dolah. Obiskovalcu nudi 
podatkovno podporo ter orise sa-
mooskrbnih ureditev, ki so prenosljivi 
na druga obmo~ja. Velik poudarek je 
na prsteh kot temelju za samooskrbo. 

5. knjiga: U~ni poligon za sa-
mooskrbo Dole zdru`uje permakul-
turo in ekoremediacije kot pristope 

6. knjiga: Ekoremediacije vod-
nih ekosistemov predstavlja mnoge 
mo`nosti, ki jih lahko sami uporabimo 
za izbolj{anje vode v vodotokih in v 
stoje~ih vodnih ekosistemih. S ciljem, 
da predstavljeni ekoremediacijski 
ukrepi ne zahtevajo visokih stro{kov, 
so na enostaven na~in predstavljeni 
ukrepi, ki bi jih lahko uporabila vsaka 
lokalna skupnost.

sonaravne rabe tal. Na konkretnem 
obmo~ju so prikazane prsti kot osno-
va za vzpostavitev gred. ^eprav pre-
vladujejo psevdogleji, ki veljajo za 
zahtevne prsti, so na u~nem poligonu 
na njih {tevilne ureditve, ki podpirajo 
samooskrbo. 

vlogo prsti, ki ima pomemben dopri-
nos k ~i{~enju vode. Prsti so naravni 
filter, ki z zadr`evanjem, precejanjem 
in fizikalno-kemijskimi procesi omo-
go~ajo ~i{~enje vode, pri tem pa imajo 
pomembno vlogo tudi rastline. 

10. knjiga: Ekosistemski pogled 
na prsti je knjiga, kjer geografi 
spoznajo prsti kot del pokrajine, zato 
so v ospredju predvsem ekosistemske 
funkcije prsti, kmetijska funkcija (pri-
delovalna) je samo ena izmed vseh. 
Poglobljeno poznavanje nastanka prsti 
omogo~a razumevanje lastnosti prsti 
in krepi zavedanje o ob~utljivosti prsti. 

11. knjiga: Prepoznavnost Slo-
venije z u~nimi regijami prina{a 
nova spoznanja o Sloveniji kot u~ilnici 
v naravi. Mnoga obmo~ja so opremlje-
na z u~nimi, pohodnimi, kolesarskimi 
in drugimi tematskimi potmi, z infor-
macijskimi centri, u~nimi poligoni in 
zadnje leto z u~nimi vrtovi. Vse to so 
obmo~ja, kjer si lahko vse generacije 
pridobijo dodatna znanja in izku{nje. 

7. knjiga: Ekoremediacije in pod-
nebne spremembe je knjiga, ki je 
nastala kot odziv na nujnost prilaga-
janja spremenjeni razporeditvi pada-
vin. Predvsem kmetijska raba nujno 
potrebuje prilagoditve, pa seveda tudi 
upravljanje z vodotoki, bivanje in pro-
met. Skratka, ekoremediacije se ka`ejo 
kot sistemska pomo~ za prilagoditve. 

8. knjiga: Ekoremediacija kopen-
skih ekosistemov − kopenski ekosis-
temi opravljajo pomembne ekosistem-
ske funkcije, zato jih moramo poznati, 
da jih lahko uspe{no preventivno varu-
jemo in, kjer je potrebno, tudi sanira-
mo. V pomo~ so nam {tevilne fitoreme-
diacijske rastline, ki opravljajo vlogo 
transformacije onesna`il v prsti, njiho-
ve akumulacije in absorpcije.

9. knjiga: Naravni ~istilni siste-
mi – knjiga prikazuje ve~funkcijsko Knjige so predstavljene na spletni stra-

ni http://www.ipvo.si/literatura/eko-
remediacija-kopenskih-ekosistemov 

Prof. dr. Ana VOVK KOR@E in Franc FRAS
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[MARNA HRU[ICA
Lep habitus, ~udoviti beli cve-
tovi, slastni, zdravi plodovi in 
iskrivo `are~a jesenska bar-
va so glavne lastnosti {marne 
hru{ice. Ne gre zanemariti, da 
jih je opazil in gojil na svojem 
posestvu Mont Vernon v Virgi-
niji `e prvi ameri{ki predsed-
nik G. Washington. Zadnje ~ase 
postaja nadvse priljubljena 
u`itna rastlina v ve~jih urbanih 
mestnih sredi{~ih.
[marna hru{ica nam daje vse, kar zah-
tevni ”uporabniki” pri~akujemo. Rastli-
na je v vseh letnih ~asih lepa, dodano 
vrednost pa ji dajejo predvsem u`itni 
plodovi, ki jih lahko pobiramo junija in 
julija. Najbolj{ega okusa so kar sve`i 
iz drevesa, ~e nam jih kaj ostane, so 
primerni tudi za izdelovanje marme-
lad, kompotov ali za peko.
Rod Amelanchier zajema okrog 24 vrst 
listopadnih ve~jih grmov ali manj{ih 
dreves iz dru`ine ro`nic (Rosaceae), 
med drugimi v to dru`ino pri{tevamo 
tudi ne{plje, jablane, hru{ke in kutine. 
Dose`ejo do 4 metre vi{ine in 2,5 me-
tra {irine.
Njihova domovina je Severna Amerika, 
avtohtona rasti{~a so strma in son~na, 
mnogokrat `e meli{~na ali skalovita 
ju`na pobo~ja − kljub su{i in vro~emu 
soncu, ki `ge na ju`nih pobo~jih, ti 
trpe`ni grmi pre`ivijo. Glede prsti ra-
stlina ni ob~utljiva, potrebuje le dobro 
odcedna tla.
V maju jo {e pred olistanjem prekrijejo 
ne`ni beli cvetovi. Spada med medovi-
te rastline, tako v njeni dru`bi u`ivajo 

Cvetovi so kot majske ple{o~e iskrice, 
sorta Amelanchier alnifolia ’Obelisk’    

Foto: Klementina Tement

Plodovi zorijo postopoma od junija do 
julija − nikar ne pozabimo nanje, saj jih 
pti~i obo`ujejo   Foto: Klementina Tement

tudi koristne `u`elke.
Primerna je za manj{e ali ve~je vrtove, 
izbiramo lahko med mnogimi sortami, 
razlikujejo se po oblikah habitusa, ro-
dnosti, velikosti in razli~nih plodovih.
Prijetno s koristnim je na~elo, ki ga 
upo{tevajo tudi krajinski arhitekti pri 
novej{ih projektih v ve~jih mestih ali 
v urbanem okolju. Med vso pestro-
stjo uporabnih rastlin niso pozabili na 
{marne hru{ice. Med sprehodom po 
High Line Parku v centru New Yorka 
lahko z malo sre~e ob pravem ~asu 
u`ivamo v okusnih plodovih {marne 
hru{ice.
V manj{ih vrtovih lahko vi{ino nadzo-
rujemo s pomladansko rezjo, ~e nam 

prostor omogo~a, pa pustimo rastlini 
svobodo − ne bo nas razo~arala. Spo-
mladi beli cvetovi, ~ez poletje lepo ze-
leni listi in vitaminov polni modri plo-
dovi, v jesenskih mesecih sledi barvna 
preobrazba v oran`ne, rde~e in rume-
ne tone.
Listopadne rastline izgledajo v zimskih 
mesecih precej druga~e, takrat nas bo 
njeno lubje presenetilo z ne`nimi sivi-
mi odtenki.
Vzgoja {marne hru{ice je enostavna, 
rastlina ni ob~utljiva, ne potrebuje 
{kropljenja ali uporabe fitofarmacevt-
skih sredstev.

Klementina TEMENT,
dipl. in`. krajinske arhitekture

CVETO^  DNEVNIK
V 19. stoletju je dr. Ward v Lon-
donu po naklju~ju naletel na 
presenetljive u~inke steklene 
za{~ite pri vzgoji in razmno`e-
vanju rastlin in vrtnarji smo za 
to odkritje {e kako hvale`ni. 
Brez steklenjaka si te`ko za-
mislimo proizvodnjo rastlin v 
na{ih klimatskih razmerah, saj 
za~ne `e v septembru nastajati 
zgodba od sadike k cveto~em 
lon~ku − le tako kupce pra-
vo~asno pri~akajo prvi spomla-
danski cvetovi.

Zaradi u~inka tople grede imamo spo-
mladansko vzdu{je ob drobnih mo-
drih cvetovih spomin~ic, polje cveto~ih 
primul, ciklam, ranunkul in trajnih 
kamnokre~ev. Ne`ne, kremaste cve-
tove ka`ejo trajne tiarele, ki najlep{e 
uspevajo v polsen~nih, humoznih 
rasti{~ih. Sledijo jim posajena zeli{~a 
in najrazli~nej{e sorte sivke, ki bodo {e 
nekaj tednov po~akale v zavetju, preden 
bodo di{ale na va{ih vrtovih in v koritih.
Za rastline, ki poleg tega, da lepo iz-
gledajo, nimajo druge vrednosti,  je ve-
dno manj zanimanja. Vsako leto jih za-
menjujejo u`itne sadike, najrazli~nej{e 
plodovke in zelenjava, ki najdejo me-
sto kar med sezonskim cvetjem teras 

ali balkonov. Gojimo jih v lon~kih v 
ogrevanih prostorih, kjer potrpe`ljivo 
~akajo na primerne temperature za sa-
jenje, a to je `e tema za naslednji vr-
tnarski dnevnik.

Sezonski cvetovi − neprivla~ni? 
Vsekakor ne!
Predrage za vzdr`evanje, neekolo{ke, 
staromodne, cenene, zasedajo pro-
stor trajnicam. S tak{nim obsojanjem 
simpati~nih enoletnih cvetov se ne 
morem strinjati. Enoletne zasaditve na 
mnogih javnih in zasebnih mestih `al 
pogosto sestavljajo enoletnice v dru`bi 
klekov in znanih sort trajnic, ki pogo-
sto predstavljajo najrazli~nej{e ”zelene” 
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napise. Tako smo pri~a neusklajenim 
ter oblikovno nedovr{enim ureditvam, 
kjer enoletnicam odvzamemo vso mo~ 
privla~nega videza. 

Z dobrim sezonskim sadilnim na~rtom, 
kjer prevladuje vloga enoletnic in dvo-
letnic, prika`emo v prostoru ~udovito 
zgodbe narave, ki jo pripovedujemo 
skozi letne ~ase. S trajnicami, zeli{~i ali 
zelenjavo imamo neomejene mo`nosti 
kreativnih in uporabnih kombinacij, v 
katere se vklju~ijo enoletnice. 

Kako pomembna je barva?
Opravka imamo z `ivim rastlinskim 
gradivom, tako da te`ko govorimo 
o napa~nih barvnih kombinacijah, 
predvsem gre za lastno presojo in 
okus. V naravnih zdru`bah rastline 
najrazli~nej{ih tekstur, oblik in barv 
delujejo kot celota − tak primer so vse 
redkej{i cveto~i travniki. Najrazli~nej{e 
odtenke zelene prekinjajo rumena, 
modra, vijoli~na, rde~a.

Elegantne cveto~e ploskve
Ve~ja zasajena povr{ina enoletnic de-
luje ploskovno in daje povr{inski vtis. 
S cveto~imi ploskvami vplivamo na vi-
zualno zaznavo prostora, z enostavno 

potezo pa lahko svoj zeleni koti~ek 
opti~no pove~amo.
Najve~ja prednost je njihov dolgotrajni 
cvetni u~inek ali atraktivni listi − kot 
pri okrasnih koprivah in krompirju. 
Iz drobnih spomladanskih cvetov 
ma~eh, primul, spomin~ic in belisa lah-
ko ustvarimo elegantne zasaditve, ki 
bodo delovale vse prej kot ceneno. Po 
cvetenju rastline odstranimo in jih na-

Foto: Klementina Tement, dipl. in`. krajinske arhitekture

domestimo s poleti cveto~imi vrstami. 
Na{i dru`ini rastline predstavljajo 
na~in `ivljenja, narava in letni ~asi 
narekujejo ritem, ki mu sledimo, se z 
njim u~imo in razvijamo. To nas izpo-
polnjuje in nam daje bistvo. Uspe{en 
za~etek vrti~karske sezone!

Klementina TEMENT, 
dipl. in`. krajinske arhitekture

MED SLOVENSKIH 
^EBELARJEV JE 
VARNO @IVILO
Znano poreklo in na~in pride-
lave hrane sta lastnosti `ivila, 
ki jima osve{~eni potro{niki iz 
dneva v dan namenjajo ve~jo 
pozornost. Izrednega pomena 
za ohranjanje na{ega zdravja 
in dobrega po~utja je prav u`i-
vanje lokalno pridelane hrane 
iz doma~ega okolja. Tak{na 
`ivila pridejo tako reko~ nepo-
sredno na na{ kro`nik in niso 
izpostavljena dolgim transport-
nim potem, s katerimi izgublja-
jo svojo biolo{ko vrednost.
Zaradi kratkih transportnih poti se v 
`ivilih, predvsem v sadju in zelenjavi, 
ohranijo vitamini in ostale bioaktivne 
snovi, ki krepijo na{ organizem in so 
tudi `ivljenjskega pomena za na{e 
telo. Kakovost ~ebeljih pridelkov se 
z dolgimi transportnimi potmi in ne-

pravilnim skladi{~enjem poslab{uje, 
zato je najbolje, ~e jih u`ivamo ~im 
bolj sve`e in iz doma~ega okolja. Krat-
ke transportne poti predstavljajo tudi 
manj{e obremenitve za na{e okolje 
glede spro{~anja toplogrednih plinov, 
ki nastajajo zaradi dolgih transportov 
hrane. 
U`ivanje `ivil iz tujega okolja pove~a 
tudi tveganje za pojav alergij, ki so v 
zadnjem ~asu v porastu tako pri od-
raslih ljudeh kot tudi pri otrocih. Ker 
imamo v Sloveniji izredno nizko samo-
oskrbo s hrano, z u`ivanjem lokalno 
pridelanih `ivil izra`amo tudi podporo 
lokalnim proizvajalcem oz. doma~emu 
gospodarstvu, saj prispevamo del~ek 
k ohranjanju delovnih mest in poselje-
nosti na pode`elju. 
U`ivanje doma~e hrane je neposredno 
povezano tudi z varovanjem in ohra-
njanjem okolja. Ustrezno naravno oko-
lje je predpogoj tako za `ivljenje ljudi, 
`ivali kot tudi za pridobivanje hrane. 
Velikokrat zaradi onesna`evanja oko-
lja sli{imo o pomorih ~ebel. ^ebele so 
prvi indikatorji onesna`enosti okolja. 

Premalo se zavedamo, da je vsaka tre-
tja `lica hrane po vsem svetu odvisna 
od opra{evanja ~ebel in da so ~ebele v 
naravi nepogre{ljiv ~len v verigi pride-
lave hrane.
Zagotoviti potro{niku kakovostno in 
varno `ivilo je poglavitnega pomena 
pri ohranjanju zaupanja in pri prido-
bivanju novih uporabnikov ~ebeljih 
pridelkov, ~esar se ~ebelarji dobro 
zavedamo. ^ebelarji se z ustreznimi 
postopki ~ebelarjenja, z upo{tevanjem 
dobre ~ebelarske prakse in ustrezne 
tehnologije ~ebelarjenja trudimo ohra-
njati kakovost medu tak{no, kot jo 
pridelajo ~ebele v panju. ^ebelarimo v 
skladu s Smernicami dobrih higienskih 
navad v ~ebelarstvu, ki so osnovane 

^ebele na son~nici       Foto: Andrej Jernej 
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na na~elih sistema HACCP, in zagota-
vljamo sledljivost. Na nalepki za med 
je poleg to~nega izvora medu ozna~en 
tudi poln naslov ~ebelarja, ki je med 
pridelal. To je velika razlika od ozna~b 
medu, ki so opredeljeni kot »me{anica 
medu dr`av, ki so ali niso ~lanice ES«. 
Rok uporabe medu je lahko zelo dol-
gotrajen, ~e je med skladi{~en v ustre-
znih razmerah. Med, ki je shranjen na 
toplem, veliko hitreje izgublja svojo 
vrednost. Kakovost medu ogro`ajo 
zlasti dolgotrajni prevozi na velike 
razdalje in skladi{~enje v neustreznih 
razmerah. Med in drugi ~ebelji pridel-
ki slovenskih ~ebelarjev pa pridejo v 
na{e roke tako reko~ neposredno iz 
~ebeljega panja, zato je ohranjena tudi 
njihova kakovost.
Kakovost nadziramo tudi z vsakole-
tnimi analizami v internem laborato-
riju na ^ZS-ju. Tudi varnosti ~ebeljih 
pridelkov vsa leta namenjamo veliko 
pozornosti in ni odve~ podatek, da je 
bilo v zadnjih desetih letih na ostanke 
kemijskih sredstev analiziranih preko 
1.200 vzorcev medu. Rezultati pa v 
vseh analiziranih primerih ka`ejo, da 
varnost medu, pridelanega v Sloveniji, 

Med, pridelan v Sloveniji, prepoznate tudi po unikatnem kozarcu       Foto: Barbara Dimc

ni ogro`ena. Da svojim potro{nikom 
zagotavljamo {e vi{jo kakovost in do-
datno kontrolo medu, ki ga prideluje-
mo v Sloveniji, se ~ebelarji zdru`ujemo 
v kakovostne sheme, kot so Slovenski 
med z za{~iteno geografsko ozna~bo 
ter kakovostni shemi za{~itenega ge-
ografskega porekla Ko~evski gozdni 
med in Kra{ki med, poznamo pa tudi 
med iz ekolo{ke pridelave. 

V Sloveniji pridelan med je glede na 
izsledke interne kontrole kakovo-
stno in varno `ivilo, priporo~amo pa 
u`ivanje ~ebeljih pridelkov iz lokalne-
ga obmo~ja z znanim poreklom in od 
doma~ega pridelovalca.

Mag. Andreja KANDOLF BOROV[AK in 
Nata{a LILEK, ^ZS, JSS^

PONUDBA NA 
KME^KI TR@NICI V 
DUPLEKU
Lokalna samooskrba prebival-
stva s hrano postaja vedno bolj 
priljubljen na~in zdravega pre-
hranjevanja ljudi. 

Tr`nica v doma~em kraju pove`e pri-
delovalce in potro{nike, med njimi se 
spletejo vezi, tiste »poslovne«, pa tudi 

Sezonska ponudba na Kme~ki tr`nici Duplek    Foto: Franc Fras

~isto prijateljske. Kupci radi postoji-
jo na tr`nici in s prodajalci »kak{no 
re~ejo«. Krepi se medsebojno zaupa-
nje. V ponudbi Kme~ke tr`nice Duplek 
najdemo v glavnem vse, kar potrebu-
jemo − od sadja, vrtnin in zelenjave do 
razli~nih vrst medu in izdelkov. Na~ini 
pridelovanja vrtnin so od ro~nih do 
intenzivnej{ih na~inov pridelave. Pre-
delki so sezonski, sve`i in zato bogati 
z minerali in vitamini. Prevozijo kratko 
pot od pridelovalca do potro{nika (od 
njive do kro`nika ...). Pridelke ponuja-
jo bli`nje kmetije.

Nepogre{ljivo `ivilo je npr. doma~e ze-
lje, ki je bogato z vitamini, rudninskimi 
snovmi, `veplom, jodom,... Koristno 
je za prebavila in krepi organizem. 
Nepogre{ljiva so tudi druga osnovna 
doma~a `ivila, kot so krompir, repa, 
korenje in ostali pridelki. Vse to nudi 
tr`nica v Dupleku.
 

Bogata ponudba vrtnin   Foto: Franc Fras

Doma~i med: O medu se zadnje ~ase 
precej poro~a. Tiskani mediji kar tek-
mujejo med seboj, vendar ne v pod-
poro slovenskim ~ebelarjem. ^e je na 
tem dejansko kaj resnice, se morajo 
najprej zediniti stroka in {e kdo v Slo-
veniji. Od potro{nikov pa je odvisno, 
ali bomo bolj zaupali uvo`enim pridel-
kom iz daljnih de`el ali doma~im ~ebe-
ljim pridelkom soseda, ki ga poznamo. 
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O medu ({e posebej o nekoliko gren-
kem kostanjevem) je znano, da vsebu-
je nepogre{ljive sestavine ~lovekove 
prehrane, npr. cvetni prah, ki mu pri-
pisujejo pozitivne u~inke v boju proti 
starostni oslabelosti, `iv~nim obole-
njem in {e ~em. Predstavlja vir beljako-
vin in vitaminov, aminokislin in drugih 
koristnih snovi, deluje antibakterijsko. 
Vsebuje veliko rudninskih snovi. Ve~ 
kot je v medu grozdnega sladkorja 
(glukoze), prej se bo strdil. 

S Kme~ko tr`nico Duplek je sklenjen 
krog v ponudbi kmetijskih pridelkov 
− samooskrbna veriga od pridelovalca 
do potro{nika v doma~em lokalnem 
okolju.

Franc FRAS

Ponudba medu na tr`nici s ~ebelje pa{e z obronkov vurber{kih gozdov       Foto: Franc Fras

KOMUNALA
Skladnost pitne vode je Mariborski vodovod, d.d. tudi v letu 2015, tako kot do sedaj, zagotavljal 
z izvajanjem notranjega nadzora po izdelanem HACCP na~rtu oziroma z obvladovanjem procesov 
od ~rpanja podzemne vode, njene obdelave, pre~rpavanja in distribucije do uporabnikov. Skladnost 
pitne vode se je spremljala na ~rpali{~ih, na omre`ju v vodooskrbnih objektih in pri uporabnikih 
(ve~inoma v osnovnih {olah in vrtcih ter deloma v gostinskih objektih). Izvajanje notranjega nad-
zora se je vr{ilo v skladu z dolo~ili Pravilnika o pitni vodi (Ur.l.RS, {t. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06, 
25/09 in 74/15).

Skupno je bilo v sklopu izvajanja notranjega nadzora v letu 2015 odvzetih 2.236 vzorcev, od tega 2.135 za mikrobiolo{ka 
presku{anja in 101 za kemijska presku{anja. Na celotnem sistemu Mariborskega vodovoda d.d. je bilo v letu 2015 
mikrobiolo{ko neskladnih 4,5% vzorcev. Ve~inoma gre mikrobiolo{ka odstopanja pripisati neustreznemu stanju inter-
nih hi{nih vodovodnih instalacij. Zaradi prese`enih kemijskih parametrov je bil neskladen 1 vzorec. 
Podrobnej{e poro~ilo ter ve~ podatkov o kakovosti pitne vode se nahaja na spletni strani: http://www.mb-vodovod.si/

Pitno vodo, ki jo je v letu 2015 dobavljal Mariborski vodovod za ob~ino Duplek, Nacionalni laboratorij 
za zdravje, okolje in hrano ocenjuje kot skladno z zahtevami Pravilnika o pitni vodi. Glede na obseg 
opravljenih presku{anj, ocenjujejo pitno vodo kot varno.

1901 2016

MO@NOSTI 
IZGRADNJE VELIKEGA 
NAMAKALNEGA 
SISTEMA 
V zadnjih letih so vremenske 
razmere za kmetijske pridelo-
valce precej nestabilne, zato bo 
potrebno pose~i po ukrepih, ki 
zmanj{ujejo mo`nosti izpada 
prihodkov in ponujajo mo`nos-
ti nadaljevanja izvajanja dejav-
nosti v smeri zagotavljanja ve~-
je samooskrbe. 

V ob~ini Duplek je cca. 1382 ha kme-
tijskih povr{in, cca. 250 ha kmetijskih 
povr{in pa smo prepoznali kot primer-
ne za izgradnjo velikega namakalnega 
sistema, saj se te nahajajo neposredno 
ob vodnem viru – reki Dravi.
Obdelovalce in lastnike kmetijskih 
povr{in na ju`nem delu obmo~ja 
ob~ine je Kmetijski zavod Maribor po-
vabil k seznanitvi s prednostmi izgra-
dnje namakalnega sistema in k sezna-
nitvi z obveznostmi, ki jih bodo imeli 
po izgradnji sistema tisti, ki se bodo 
odlo~ili za tovrsten ukrep.
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano bo namre~ v drugi polovici 
leta 2016 na podlagi `e sprejetega pro-

grama razvoja pode`elja 2014−2020 
objavilo javni razpis, povezan z razvo-
jem, posodabljanjem in prilagoditvijo 
kmetijstva in gozdarstva − izgradnjo 
velikih namakalnih sistemov. Glede na 
`e zapisano je cilj ukrepa predvsem za-
gotavljanje stabilne kmetijske pridela-
ve. Posebej velja izpostaviti, da dr`ava 
z javnim razpisom sofinancira 100 % 
upravi~enih stro{kov izgradnje ~rpali{~, 
primarnega in sekundarnega cevovoda 
z opremljenim odvzemnim mestom za 
vodo znotraj velikega namakalnega sis-
tema. Investicijo vodi ob~ina, ki tudi fi-
nancira izgradnjo sistema in vlo`i vlogo 
oz. prijavo na objavljeni razpis za pri-
dobitev nepovratnih sredstev. 
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Kmetje, ki so se sre~anja v februarju 
udele`ili, so opozorili predvsem na 
te`ave pri pridobivanju soglasij za 
izvedbo namakalnega sistema, saj je 
na predvidenem obmo~ju namakanja 
precej razgibana lastni{ka struktura 
z izjemnim {tevilom manj{ih parcel. 
Ukrep namre~ predvideva, da mora 
biti podano soglasje lastnikov oz. za-
kupnikov zemlji{~, katerih zemlji{~a 
predstavljajo vsaj 2/3 povr{ine 
obmo~ja, predvidenega za namakanje. 
Lastnik zemlji{~a oz. tisti, ki obdeluje 
kmetijske povr{ine na namakalnem 
obmo~ju, se obve`e, da bo sistem po 
izgradnji namakalnega sistema upora-
bljal in bil soudele`en pri vzdr`evanju. 
Zagotoviti bo potrebno tudi ustrezno 
opremo za namakanje. Tudi za nabavo 
le-te bo mo`no pridobiti sredstva na 
objavljenem javnem razpisu. 
Stro{ek vzdr`evanja po izku{njah ne-
katerih ob~in zna{a med 15 in 20 EUR/
ha na leto; namaka se glede na potre-
be in po nekaterih izra~unih Kmetij-
skega zavoda Maribor bi bilo potrebno 
zemlji{~a namakati petkrat na leto, kar 
pomeni, da je stro{ek elektri~ne ener-
gije in vode v tem primeru cca. 30 EUR 
na namakanje (20 l vode na m2). 
Prisotni kmetje so se strinjali, da bi bilo 
glede na to, da dr`ava tovrstne ukrepe 
financira v celoti, smiselno pripraviti 
potrebno dokumentacijo in pridobi-

ti ustrezna dovoljenja in soglasja ter 
posku{ati pridobiti nepovratna sred-
stva. Za izgradnjo sistema je namre~ 
potrebno opredeliti vodni vir, ki je v 
na{em primeru reka Drava, opredeliti 
obmo~je namakanja, zbrati soglasja s 
strani lastnikov obdelovalnih povr{in, 
izdati odlo~bo o uvedbi namakanja, ki 
jo izda pristojno ministrstvo, in prido-
biti vodno dovoljenje. 
Vse lastnike zemlji{~ smo obvestili o 
mo`nosti namakanja, teh je bilo cca. 
230. V najkraj{em mo`nem ~asu mo-

rajo podpisati tudi izjavo o strinjanju z 
izgradnjo namakalnega sistema. V ko-
likor bomo pridobili zadostno {tevilo 
podpisov oz. izjav, bomo pripravili vso 
potrebno dokumentacijo in se prijavili 
na razpis. 
Omenjeni ukrep je vsekakor dobro- 
do{el, ~e upo{tevamo nestabilne vre-
menske pogoje, vse ve~je te`nje po 
samooskrbi s kmetijskimi pridelki in 
spodbujanje kmetovalcev k povezova-
nju. 

Jasmina PURI^

Dr`avna/regionalna cesta R3-710/1292 Ma-
ribor−Vurberk–Ptuj je ena glavnih prometnih 
`il, ki potekajo skozi na{o ob~ino. Na njej se 
odvija tako lokalni promet kot tudi regionalni 
v smeri Maribor−Ptuj in obratno. Ob predme-
tni cesti je v naseljih Zg. Duplek, Sp. Duplek 
in Dvorjane zelo gosta poselitev in pozidava 
stanovanjskih, javnih in drugih objektov. Ob-
nova in rekonstrukcija predmetne ceste se, kot 
veste, izvaja v etapah `e vrsto let, skladno z 
razpolo`ljivostjo dr`avnih sofinancerskih sred-
stev za namene rekonstrukcij in novogradenj 
dr`avnih cest. Ob~ina Duplek si `e od ustano-
vitve dalje prizadeva, da bi se potrebna rekon-
strukcija celotnega poteka te dr`avne ceste 
skozi naselja Zg. Duplek, Sp. Duplek in Dvor-
jane izvedla v celoti (torej tudi {e manjkajo~i 
odsek od Sp. Dupleka do Dvorjan ~ez Griht), 
vendar za celotno izvedbo v prora~unu dr`ave 
do sedaj {e vedno niso bila zagotovljena 

NADALJEVALA SE BODO GRADBENA DELA NA REKONSTRUKCIJI DR@AVNE 
REGIONALNE CESTE R3-710/1292 MARIBOR−VURBERK−PTUJ V SP. DUPLEKU

Prometna ureditev novega kri`i{~a

Prikaz parcel predlaganega obmo~ja namakalnega sistema Duplek
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sredstva. Po nekajletnem premoru je 
dr`ava v leto{njem prora~unu uspela 
zagotoviti najnujnej{a finan~na sred-
stva za rekonstrukcijo naslednje eta-
pe, in sicer odseka B1, I. etapa, od km 
9+800 do km 10+146 v dol`ini 346 
m − od ob~ine do konca naselja Sp. 
Duplek, s so~asno izgradnjo novega 
rondoja za odcep Korenske ceste. V 
sklopu izvedbe bosta ob cesti{~u zgra-
jena obojestranski plo~nik in nov most 
~ez Korenski potok, obnovljene bodo 
telekomunikacijske povezave in jav-
na razsvetljava, urejeno bo meteorno 
odvodnjavanje cesti{~a ter zgrajeno 
manjkajo~e kanalizacijsko omre`je in 
novo kanalizacijsko pre~rpali{~e pri 
Korenskem potoku. 

@e avgusta leta 2013 je bila med Di-
rekcijo RS za ceste, izbranim izvajal-
cem del − podjetjem VOC Celje d.d. in 
Ob~ino Duplek sklenjena gradbena po-
godba za izvedbo obnove tega odseka 
dr`avne ceste R3-710/1292 Maribor−
Vurberk–Ptuj, vendar so bila zaradi 
okrnjenega financiranja projektov Di-
rekcije RS za ceste s strani dr`ave vsa 
dela na dr`avnih cestah zaustavlje-
na oziroma prekinjena do leto{njega 
leta. V leto{njem dr`avnem prora~unu 
(kot tudi v na{em ob~inskem) so bila 

zagotovljena potrebna sredstva za iz-
vedbo I. etape odseka B1. Pogodbe-
na vrednost celotne investicije zna{a 
1.169.306,39 EUR, od ~esar 77,11 % 
financira Direkcija RS za infrastruktu-
ro in 22,89 % Ob~ina Duplek. Pri~etek 
gradbenih del je predviden {e v mese-
cu marcu (konec marca) in zaklju~ek 
vseh del do 30. 10. 2016. 

UREDITEV PRIKLJU^KA 
NA CIGLEN[KO CESTO
Direkcija RS za ceste `e dalj ~asa 
na~rtuje rekonstrukcijo regionalne ce-
ste R3-710/1292 Maribor−Vurberk−
Ptuj skozi Spodnji Duplek do naselja 
Dvorjane. Za pripravo projektne doku-
mentacije je morala Ob~ina pripraviti 
in sprejeti ob~inski podrobni prostor-
ski na~rt za rekonstrukcijo te regional-
ne ceste. Sprejet je bil `e v letu 2009. 
V ~asu priprav projektne dokumentaci-
je so bile podane pobude za dodatne 
prostorske ureditve, vezane na presta-
vitev lokalne ceste proti naselju Ciglen-
ce, s ~imer bi zagotovili ustreznej{e 
priklju~evanje te ceste na regionalno 
cesto skozi Spodnji Duplek. Pobudo je 
sprejela tudi Direkcija RS za ceste (po 
novem Direkcija RS za infrastrukturo), 

zato so bile pripravljene spremembe in 
dopolnitve prostorskega na~rta. Kot je 
znano, se sedanja lokalna cesta proti 
Ciglencam priklju~uje direktno in pre-
cej strmo na regionalno cesto R3-710, 
kar pa ne zadostuje potrebnim stan-
dardom izgradnje cestnih priklju~kov 
na dr`avne ceste. S spremembami 
prostorskega na~rta je bilo predvide-
no, da se bo omenjena lokalna cesta 
priklju~evala na manj obremenjeno re-
gionalno cesto R3-745 Jane`ovci−Dol-
ge Njive−Spodnji Duplek. Za so~asno 
izvedbo priklju~ka Ciglen{ke ceste v 
tej fazi rekonstrukcije dr`avne ceste, 
kar je tehnolo{ko pravzaprav nujno, 
saj se niveleta rekonstruiranega dela 
dr`avne ceste {e dodatno zni`uje, bo 
potrebno za ta del pridobiti gradbeno 
dovoljenje, saj gre za novogradnjo, 
ter tako v na{em kot tudi v dr`avnem 
prora~unu zagotoviti dodatna finan~na 
sredstva za so~asno izvedbo, kot ome-
njeno, {e v tem letu. Idealna re{itev bi 
bila, ~e bi lahko so~asno zgradili tudi 
manjkajo~i odsek Korenske ceste, ki se 
bo priklju~eval na nov rondo, kar pa ni 
odvisno samo od finan~nih zmo`nosti 
na{e ob~ine, temve~ tudi od zagotovi-
tve potrebnih sofinancerskih sredstev 
v dr`avnem prora~unu. 
 

Marjan TOPI^

Ureditvena situacija OPPN rekonstrukcija R3-710/1292 Maribor - Vurberk - Ptuj
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EKOLO[KI KOTI^EK

KAJ NE SODI:
• papir in karton, 
• lepenka, 
• steklo, 
• doze sprejev (le-te so 

nevarni odpadek).

VSA EMBALAŽA MORA 
BITI IZPRAZNJENA, 
ČISTA IN SPLOŠČENA.  

KAJ SODI V VREČO:
• plastenke pijač in hrane,
• plastenke čistil in pralnih sredstev,
• plastične nosilne vrečke,
• manjše plastične škatle,
• plastični lončki, kozarci in krožniki,
• plastične in aluminijaste folije,
• drugi manjši predmeti iz plastike,
• pločevinke pijač in hrane,
• drugi manjši kovinski predmeti,
• večslojna (tetrapak) embalaža 

pijače in hrane,
• manjša količina stiropora.

MEŠANA EMBALAŽA

STEKLO

BIOLOŠKI ODPADKI

PAPIR

KAJ NE SODI:
• okenska stekla, 
• ogledala in kristal,
• žična in pleksi stekla, 
• avtomobilska stekla, 
• stekla žarometov, 
• posode iz porcelana, 
• neonske svetilke, 
• posoda odporna na visoke temperature, 
• steklenice z vsebino.

STEKLENICE MORAJO BITI IZPRAZNJENE, 
ČISTE TER BREZ ZAMAŠKOV.

KAJ SODI V ZABOJNIK:
• steklenice pijač in hrane,
• steklena embalaža zdravil,
• steklena embalaža kozmetike,
• kozarci vloženih živil,
• razbite steklenice in kozarci,
• druga steklena embalaža.

KAJ NE SODI:
• embalaža mleka, sokov, 
• kopirni papir (indigo), 
• masten in povoščen papir, 
• folije iz umetnih mas, 
• higienski papir, 
• vreče za krmila, cement.
 
ŠKATLE MORAJO BITI STRGANE IN 
SPLOŠČENO VLOŽENE V ZABOJNIK. 

 KAJ SODI V ZABOJNIK:
•  časopisi, revije, zvezki, knjige,
•  telefonski imeniki,
•  pisemske ovojnice,
•  prospekti in katalogi,
•  embalažni (ovijalni) papir,
•  pisarniški papir,
•  papirnate nakupovalne vrečke,
•  kartonska embalaža.

 KAJ SODI V ZABOJNIK: 
•  ostanki zelenjave in sadja,
•  ostanki kuhane hrane,
•  pokvarjeni prehrambeni izdelki,
•  jajčne lupine,
•  kavna usedlina in kavne filter vrečke,
•  čajne filter vrečke,
•  papirnati robčki, brisače in serviete,
•  žagovina,
•  ostanki rož,
•  stara zemlja lončnic,
•  pokošena trava,
•  listje,
•  plevel,
•  stelja malih živali,
•  ohlajen lesni pepel.

KAJ NE SODI:
• mačji in pasji iztrebki, 
• kosti, 
• plenice.

PO IZTRESANJU BIOLOŠKIH ODPADKOV 
VREČKO (PLASTIČNO) ODLOŽITE MED MEŠANE 
KOMUNALNE ODPADKE. ČE IMATE BIOLOŠKE 
ODPADKE V VREČKI IZ PAPIRJA, LAHKO OBOJE 
ODLOŽITE V TA ZABOJNIK. 

KAJ NE SODI:
• papir,
• steklo,
• biološki odpadki,
• mešana embalaža. 

V ZABOJNIK NI DOVOLJENO ODLAGANJE 
KOSOVNIH IN NEVARNIH ODPADKOV.

KAJ SODI V ZABOJNIK: 
• izdelki iz keramike, porcelana, gline, 
• izdelki iz plute, gume in usnja,
• manjši kosi tekstila in obutve,
• pleksi in žično steklo ter steklo svetil,
• ogledala in kristal,
• onesnažena folija in onesnažena embalaža,
• onesnažene vrečke od bioloških odpadkov,
• vrečke iz sesalca in hišne pometanine,
• plenice in higienski vložki,
• čistilne krpe in gobe,
• mačji pesek in iztrebki malih živali,
• kosti,
• celofan,
• darilni ovojni papir (plastificiran),
• okraski in spominki,
• otroške igrače,
• tapete in lepilni trakovi,
• lasje,
• olupki banan, citrusov,
• ohlajen premogov pepel.

MEŠANI KOMUNALNI ODPADKI
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Pri opravljanju vsakdanjih ak-
tivnosti, zadovoljevanju oseb-
nih in skupnih potreb ter {e po-
sebej pri skrbi za lep{e bivalno 
in delovno okolje nastajajo t. 
i. biolo{ko razgradljivi kuhinj-
ski odpadki ter zeleni vrtni 
odpad. Med slednjega {tejemo 
odpadno vejevje, travo, list-
je, staro zemljo lon~nic, ro`e, 
plevel, gnilo sadje, lesni pepel 
ipd., medtem ko med biolo{ke 
odpadke spadajo odpadki, kot 
so zelenjavni in sadni odpadki 
vseh vrst, jaj~ne lupine, kavne 
usedline, filter vre~ke, pokvar-
jeni prehranski izdelki, kuhani 
ostanki hrane, papirnati rob~ki, 
brisa~e in papirnate vre~ke; 
skratka vsi odpadki, ki se lah-
ko razgradijo po naravni poti 
s kompostiranjem. Prav zaradi 
tega se mnogi odlo~ajo tudi za 
lastno kompostiranje na do-
ma~em kompostu. 
Pogoj za uspe{no snovno ali termi~no 
izkori{~anje odpadkov je njihovo 
lo~eno zbiranje, zato je prepovedano 
kakr{nokoli me{anje biolo{ko razgra-
dljivih kuhinjskih odpadkov in zelene-
ga vrtnega odpada z drugimi komu-
nalnimi odpadki. Omenjene odpadke 
je treba zbirati lo~eno, saj tako pri-
pomoremo tudi k la`jemu doseganju 
republi{ke strategije, katere namen je 
preusmeritev ~im ve~jega dele`a od-
padkov v postopke ponovne uporabe 
ali predelave in zmanj{evanje koli~in 
odpadkov za odlaganje. Cilj lo~enega 
zbiranja biolo{ko razgradljivih kuhinj-
skih odpadkov in zelenega vrtnega 
odpada pa je, da se zmanj{ajo celo-
tne koli~ine odpadkov, ki se odlagajo, 
{e posebej pa, da se zmanj{a dele` 
biolo{ko razgradljivih odpadkov v 
odlo`enih odpadkih − predvsem za-
radi povzro~anja toplogrednih plinov 
in neprijetnih vonjav v okolici odlaga-
li{~.
 
Kompost – naravno organsko  
gnojilo 

Lo~eno zbiranje navedenih vrst komu-
nalnih odpadkov omogo~a, da jih lah-

KAKO USTREZNO RAVNATI Z BIOLO[KO RAZGRADLJIVIMI 
KUHINJSKIMI ODPADKI IN ZELENIM VRTNIM ODPADOM? 

ko preusmerimo na kompostiranje, pri 
~emer dobimo kompost kot naravno 
organsko gnojilo, po drugi strani pa 
se zmanj{uje odlivanje teko~ih kuhinj-
skih odpadkov v kanalizacijske siste-
me, kar povzro~a njihove zama{itve 
ter te`ave pri ~i{~enju odpadnih vod. 
V skladu z dolo~ili Uredbe o ravnanju 
z biolo{ko razgradljivimi kuhinjskimi 
odpadki in zelenim vrtnim odpadom 
je prioritetno lastno kompostiranje. 
[ele ko povzro~itelj odpadkov iz go-
spodinjstva nima mo`nosti ali ne `eli 
kompostirati biolo{ko razgradljivih ku-
hinjskih odpadkov iz gospodinjstev in 
zelenega vrtnega odpada, jih morajo 
prevzeti izvajalci obveznih ob~inskih 
gospodarskih javnih slu`b. 
Biolo{ko razgradljive kuhinjske odpad-
ke je prepovedano rezati, drobiti ali 
mleti ter red~iti z namenom, da se jih z 
odpadno vodo odvaja v kanalizacijske 
sisteme, greznice, nepreto~ne grezni-
ce ali neposredno v vode. Povzro~itelj 
biolo{ko razgradljivih kuhinjskih od-
padkov in zelenega vrtnega odpada 
mora odpadke zbirati v vodotesnih za-
bojnikih ali posodah lo~eno od drugih 
odpadkov, izvajalec javne slu`be zbira-
nja pa jih mora prevzeti s specialnimi 
vozili, ki prepre~ujejo izpu{~anje v oko-
lje in ne povzro~ajo neprijetnih vonjav. 

(^lanek je delno povzet po Uredbi o ravnanju 
z biolo{ko razgradljivimi kuhinjskimi odpad-
ki in zelenim vrtnim odpadom (Ur. list RS, {t. 
39/2010). 

Kako uspe{no kompostirati? 

Za uspe{no lastno kompostiranje je 
pomembnih ve~ dejavnikov: pravilna 
izbira kompostnika, dolo~itev pravilne 
lokacije kompostiranja in pravilen po-
stopek kompostiranja. Za postavitev 
hi{nega kompostnika na vrtu izbere-
mo polsen~en ali sen~en prostor, zava-
rovan pred vetrom in lahko dostopen. 
Hi{ni kompostnik naj ima neposreden 
stik s tlemi in naj bo z vseh strani pri-
merno prezra~en. Postavi se ga tako, 
da ne povzro~a motenj (npr. smradu) 
na sosednjih zemlji{~ih. Ta osnovna 
pravila so pomembna za vse tipe kom-
postnikov − ne glede na to, ali so od-

prti iz lesa ali `i~nati ali pa plasti~ni 
zaprti hi{ni kompostniki. 
Kot prvo plast damo plast zdrobljenih 
vej, ki poskrbi za dobro zra~enje od 
spodaj in prepre~uje zastajanje vode. 
Za optimalen razkrojni proces je po-
membna zadostna ponudba kisika, ki 
jo dose`emo tako, da se suhi strukturni 
material (veje in zeleni obrez) in vla`ni 
nestrukturni material (trava, kuhinjski 
odpadki) vedno med seboj me{ajo. 
Kuhinjske odpadke in ostanke hrane 
je potrebno takoj prekriti z listjem, ze-
mljo, travo ali jih rahlo zagrebsti, da 
prepre~imo neprijetne vonjave in ne 
privabljamo ne`elenih gostov, kot so 
podgane ali pti~i. V procesu razgra-
dnje, ki poteka pri 50°C−60°C, mikro-
organizmi, bakterije in glive proizvaja-
jo humus in hranilne snovi, za kar pa 
potrebujejo dolo~eno vlago. 
V ~asu dalj{e poletne su{e je 
priporo~ljivo vla`enje kompostnega 
kupa. Ko je hi{ni kompostnik poln 
oziroma po pribli`no pol leta, nje-
govo vsebino prelo`imo. S tem ga 
prezra~imo in pospe{imo razkroj. 
Dozorel kompost presejemo s sitom 
z odprtinami 15 do 20 mm, preosta-
nek uporabimo za nadaljnji razkroj kot 
strukturni material. 

V kolikor ne kompostirate sami, 
tovrstne odpadke za vas prevza-
memo mi! 

Kot izvajalec javne slu`be zbiranja 
dolo~enih vrst komunalnih odpadkov 
zagotavljamo za vse povzro~itelje 
odpadkov iz gospodinjstva, ki nimajo 
mo`nosti ali ne `elijo lastno komposti-
rati biolo{ko razgradljivih kuhinjskih 
odpadkov iz gospodinjstev in zelene-
ga vrtnega odpada, njihovo prevzema-
nje, odvoz na lastno kompostarno ali 
na kompostarne poslovnih partnerjev. 
V primeru odlo~itve povzro~itelja 
za oddajo lo~eno zbranih biolo{ko 
razgradljivih odpadkov in zele-
nega vrtnega odpadka izvajal-
cu javne slu`be vas prosimo, da 
nam to sporo~ite na na{ naslov: 
^isto mesto Ptuj d.o.o, Dorna-
vska 26, 2250 Ptuj, po e-po{ti:  

KAJ NE SODI:
• papir in karton, 
• lepenka, 
• steklo, 
• doze sprejev (le-te so 

nevarni odpadek).

VSA EMBALAŽA MORA 
BITI IZPRAZNJENA, 
ČISTA IN SPLOŠČENA.  

KAJ SODI V VREČO:
• plastenke pijač in hrane,
• plastenke čistil in pralnih sredstev,
• plastične nosilne vrečke,
• manjše plastične škatle,
• plastični lončki, kozarci in krožniki,
• plastične in aluminijaste folije,
• drugi manjši predmeti iz plastike,
• pločevinke pijač in hrane,
• drugi manjši kovinski predmeti,
• večslojna (tetrapak) embalaža 

pijače in hrane,
• manjša količina stiropora.

MEŠANA EMBALAŽA

STEKLO

BIOLOŠKI ODPADKI

PAPIR

KAJ NE SODI:
• okenska stekla, 
• ogledala in kristal,
• žična in pleksi stekla, 
• avtomobilska stekla, 
• stekla žarometov, 
• posode iz porcelana, 
• neonske svetilke, 
• posoda odporna na visoke temperature, 
• steklenice z vsebino.

STEKLENICE MORAJO BITI IZPRAZNJENE, 
ČISTE TER BREZ ZAMAŠKOV.

KAJ SODI V ZABOJNIK:
• steklenice pijač in hrane,
• steklena embalaža zdravil,
• steklena embalaža kozmetike,
• kozarci vloženih živil,
• razbite steklenice in kozarci,
• druga steklena embalaža.

KAJ NE SODI:
• embalaža mleka, sokov, 
• kopirni papir (indigo), 
• masten in povoščen papir, 
• folije iz umetnih mas, 
• higienski papir, 
• vreče za krmila, cement.
 
ŠKATLE MORAJO BITI STRGANE IN 
SPLOŠČENO VLOŽENE V ZABOJNIK. 

 KAJ SODI V ZABOJNIK:
•  časopisi, revije, zvezki, knjige,
•  telefonski imeniki,
•  pisemske ovojnice,
•  prospekti in katalogi,
•  embalažni (ovijalni) papir,
•  pisarniški papir,
•  papirnate nakupovalne vrečke,
•  kartonska embalaža.

 KAJ SODI V ZABOJNIK: 
•  ostanki zelenjave in sadja,
•  ostanki kuhane hrane,
•  pokvarjeni prehrambeni izdelki,
•  jajčne lupine,
•  kavna usedlina in kavne filter vrečke,
•  čajne filter vrečke,
•  papirnati robčki, brisače in serviete,
•  žagovina,
•  ostanki rož,
•  stara zemlja lončnic,
•  pokošena trava,
•  listje,
•  plevel,
•  stelja malih živali,
•  ohlajen lesni pepel.

KAJ NE SODI:
• mačji in pasji iztrebki, 
• kosti, 
• plenice.

PO IZTRESANJU BIOLOŠKIH ODPADKOV 
VREČKO (PLASTIČNO) ODLOŽITE MED MEŠANE 
KOMUNALNE ODPADKE. ČE IMATE BIOLOŠKE 
ODPADKE V VREČKI IZ PAPIRJA, LAHKO OBOJE 
ODLOŽITE V TA ZABOJNIK. 

KAJ NE SODI:
• papir,
• steklo,
• biološki odpadki,
• mešana embalaža. 

V ZABOJNIK NI DOVOLJENO ODLAGANJE 
KOSOVNIH IN NEVARNIH ODPADKOV.

KAJ SODI V ZABOJNIK: 
• izdelki iz keramike, porcelana, gline, 
• izdelki iz plute, gume in usnja,
• manjši kosi tekstila in obutve,
• pleksi in žično steklo ter steklo svetil,
• ogledala in kristal,
• onesnažena folija in onesnažena embalaža,
• onesnažene vrečke od bioloških odpadkov,
• vrečke iz sesalca in hišne pometanine,
• plenice in higienski vložki,
• čistilne krpe in gobe,
• mačji pesek in iztrebki malih živali,
• kosti,
• celofan,
• darilni ovojni papir (plastificiran),
• okraski in spominki,
• otroške igrače,
• tapete in lepilni trakovi,
• lasje,
• olupki banan, citrusov,
• ohlajen premogov pepel.

MEŠANI KOMUNALNI ODPADKI
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dostava@cistomesto.si ali po tele-
fonu 02/780 90 20. 
Po tem, ko nas boste o va{ih `eljah ob-
vestili, bodo sledili obisk na{ih pred-
stavnikov, predaja zabojnika za zbi-
ranje odpadkov, navodila za pravilno 
lo~evanje odpadkov ter terminski plan 
odvoza posameznih vrst odpadkov. 
Prevzemanje biolo{ko razgradlji-
vih kuhinjskih odpadkov in zele-
nega vrtnega odpada zagotavlja-
mo v poletih mesecih vsak teden, 

v zimskem ~asu pa na {tirinajst 
dni. Na~in prepu{~anja odpadkov je 
podoben kot pri me{anih komunalnih 
odpadkih, torej zabojnik je potrebno 
postaviti na dan odvoza na prevze-
mno mesto do 6.00 ure zjutraj. 
Prevzete biolo{ko razgradljive kuhinj-
ske odpadke in zeleni vrtni odpad po 
prevzemu stehtamo, nato pa transpor-
tiramo do kompostarn, kjer se izvaja 
postopek kompostiranja. 
Kot izvajalec javne slu`be zbiranja 

dolo~enih vrst komunalnih odpadkov 
zagotavljamo tudi enkrat letno pra-
nje zabojnikov, v vseh ostalih prime-
rih pa morajo za higieno svojih zaboj-
nikov skrbeti povzro~itelji odpadkov. 
(^lanek je delno povzet po Uredbi o 
ravnanju z biolo{ko razgradljivimi ku-
hinjskimi odpadki in zelenim vrtnim 
odpadom (Ur. list RS, {t. 39/2010)). 

Va{ zbiralec odpadkov, 
^isto mesto Ptuj 

PREDSTAVITEV 
ELEKTRI^NEGA 
AVTOBUSA V 
DUPLEKU
Na{ ob~an Branko Ferli~, direk-
tor podjetja Elektri~na vozila F, 
je uresni~il dolgoletno idejo in s 
skupino inovatorjev izdelal prvi 
elektri~ni avtobus v Evropi. 
Za izdelavo tak{nega avtobusa jim je 
kot osnova slu`il star avtobus Mer-
cedes Cito, iz katerega so odstranili 
prakti~no vse, obdr`ali so le ogrodje 
in okna. Predelani avtobus, ki ga poga-
nja elektri~ni motor, ima 20 sedi{~ in 
34 stoji{~, z enim polnjenjem pa lahko 
prevozi do 160 kilometrov. 
Sobotne promocijske vo`nje z 
elektri~nim avtobusom Vivo electric od 
Maribora do Dupleka so se poleg ̀ upa-
nov in drugih predstavnikov ob~in Du-
plek, Maribor in Star{e udele`ili tudi 
gospodarstveniki. Med slednjimi tudi 

Ivo Boscarol, direktor podjetja Pipi-
strel, ki je v produktu takoj prepoznal 
potencial, in predstavniki mednaro-

dnih podjetij Simens in Toschiba, kate-
rih proizvodi poganjajo avtobus.

Natalija JAKOPEC

Foto : Gorazd Kac

Na promocijski vo`nji Foto : Gorazd Kac
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DRU@BENE DEJAVNOSTI
ISKANJE PAL^KOV 
NA GRADU VURBERK
Kot vsako leto je vrtec Korena 
organiziral tradicionalno pal~-
kovanje, kar pomeni, da otroci 
s star{i i{~emo pal~ke.
Letos smo se z dru`ino prvi~ udele`ili 
tega pohoda. Smo {tiri~lanska dru`ina. 
Starej{a deklica obiskuje {olo, mlaj{a 
pa skupino Pikapolonice v vrtcu. 
Priprave na pal~kovanje so se pri~ele 
`e veliko prej. Otroci so se v vrtcu u~ili 
razli~ne pesmi, izdelovali izdelke {kra-
tov … Doma sta deklici izdelali vsaka 
svojo lu~ko iz kozarcev, v katere smo 
potem dali sve~ke in jih kasneje tudi 
pri`gali. Komaj sta ~akali, da je napo~il 
dan, ko smo se z drugimi dru`inami, 
vzgojiteljicami in vzgojiteljem dobi-
li pod gradom Vurberk. Kamorkoli si 
pogledal, si videl otro{ke o~i, ki so se 
svetile v velikem pri~akovanju in `elji. 
Spra{evali so se, kaj vse bodo do`iveli 
na pohodu do gradu, kje vse bodo od-
krili pal~ke, kje bodo pal~kom zapeli 
pesmice, ki so se jih nau~ili v vrtcu … 
Po prijaznem pozdravu vzgojiteljice 
Francke smo se pri~eli pomikati proti 
gradu. Na vsaki postaji so nas pri~akali 
pal~ki z nalogo, odgovore na vpra{anja 
pa so otroci dobro poznali. Ob spre-
mljavi kitare so otroci veselo prepevali 
pesmi o pal~kih. Na gradu so otroke 
pri~akali pal~ek, zajec ter dobra vila.
Program, ki je sledil, je bil otro{ko 

obarvan. Vrt~evskim otrokom so se 
pridru`ili tudi {olski otroci in veselo so 
rajali in peli. Otroci so pozabili na vse 
ostale stvari, za njih se je ~as ustavil 
in u`ivali so v trenutkih, ki so sledili. 
Veselje na obrazih je bilo nepopisno. 
Res je bilo pre~udovito. 
Na koncu so jim vzgojiteljice razdelile 
majna darilca in {kratke. Vsak od njih 
je dr`al vre~ko z darilom, kot da ima v 
rokah najve~ji zaklad; verjemite mi, za 
njih je tudi bil. Pridne mame in vzgo-
jiteljice so nas na koncu pogostile z 
doma~im pecivom, ki ga je bilo res veli-
ko, in s toplim kuhanim vinom in ~ajem 
− vsak je zagotovo na{el nekaj zase. Ko 

Pojemo, rajamo in se zabavamo s {kratom, zajcem, sne`akom in dobro vilo
Foto: @iga Klemen~i~

smo se z otroki okrep~ali in posladkali, 
smo se po~asi odpravili domov. 
Predvsem bi se rada zahvalila vsem 
zaposlenim v Vrtcu Korena, vzgojitelji-
cam, vzgojitelju, hi{niku in vsem, ki so 
pripomogli k izvedbi pal~kovanja ter 
so otrokom pri~arali pravlji~ni ve~er. 
Moji deklici se {e sedaj spominjata te 
dogodiv{~ine in babici {e vedno pri-
povedujeta, kje so bili skriti pal~ki, s 
kom sta plesali, kaj so peli … Res je 
bilo nepozabno. Najpomembneje pa 
je bilo, da so otroci u`ivali, saj so oni 
na{e najve~je bogastvo. Hvala vsem!

Mama

MEDENI PAKET
V mesecu decembru se dogaja-
jo same lepe stvari. Najprej nas 
obi{~e Miklav`, za njim Bo`i~ek 
… in nato {e dedek Mraz. 
Bo`i~ni ~as je poln presene~enj in 
~arovnij. Tudi za otroke iz skupine 
MUCE, ki domujemo v vrtcu Korenja-
ki, je bil nekaj posebnega. Sodelovali 
smo na nagradnem nate~aju »Deluj 
eko – ohrani ~ebele in smreko«. Na{a 
okra{ena eko smreka je bila izbrana 
med 100 najlep{imi v Sloveniji. Raz-
stavljena je bila v poslovalnici Hofer 
na Ptujski cesti v Mariboru. S tem smo Darilo je bilo sladko in »ful kul« Foto: Katja [TUBER
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si prislu`ili – »medeni paket« z iz-
delki obeh organizatorjev (Hofer 
in Medex) v skupni vrednosti 100 
Eur. 
Na{i bo`i~ni prazniki so bili »po-
cukrani« {e bolj kot vsako leto 
prej.

Muce in ma~koni s Francko in Katjo

Na{a nagrajena eko smreka
Foto: Metka KOLAR

Nagrada – »medeni paket«   Foto: Katja [TUBER

PO MIRNEM MORJU 
NA O[ DUPLEK
»Mirno morje« je eden najve~jih 
socialno-pedago{kih projektov 
v Evropi za otroke s posebnimi 
potrebami, za otroke in mla-
dostnike iz socialno ogro`enih 
okolij, otro{kih in mladinskih 
domov ter ustanov za otroke z 
motnjami v telesnem in du{ev-
nem razvoju.
Leto{nje enaindvajsete mirovne flo-
te in desete jubilejne slovenske flote 
se je tretji teden v septembru 2015 
udele`ila tudi posadka O[ Duplek. To 
nam je uspelo le s pomo~jo donatorjev 
in sponzorjev, za kar smo se jim `eleli 
iskreno zahvaliti.
V ta namen smo projekt zaklju~ili z do-
godkom Mirno morje po Mirnem morju  
2015, kjer smo predstavili celoten pro-
jekt in do podrobnosti razkrili leto{nje 
dogodiv{~ine, ki smo jih do`iveli na 
morju.

Sr~na hvala vsem, ki ste nam omagali:
IVEC d. o. o., Maribor,
VIP TEHNIKA d. o. o., Sp. Duplek,
Urejen Ekotop, Male~nik,

Matja` Krajnc, Maribor,
Transport Dvor{ak, Zg. Korena,
Tesnila Bogadi, Maribor,
Steklarstvo Miholi~, Sp. Duplek,
Peter Hecl s. p., Orehova vas,
Bajgot d. o. o., Ru{e,
Market Sv. Martin, Dvorjane,
Komunala Slovenske Gorice,
Lekarna [ajber, Sp. Duplek,
Mercator,

Predsednik humanitarnega zavoda Mirno morje Slovenije          Foto: Nina Mohar Krajnc

Elektrolux,
Mirno morje,
Ob~ina Duplek,
O[ Duplek.

Leto{nji projekt je s tem zaklju~en, mi 
pa `e gledamo naprej, i{~emo ugoden 
veter in pripravljamo aktivnosti za Mir-
no morje 2016!

Nina MOHAR KRAJNC

Veseli december postaja vedno 
bolj tudi mesec kulture, saj se je 
3. decembra 1800 rodil na{ naj-
ve~ji slovenski pesnik France 
Pre{ern. Tako smo si pred dve-
ma letoma zamislili prireditev, 
na kateri bi mladi prebirali pes-

VE^ER POEZIJE IN MLADOSTI 2015 V KNJI@NICI DUPLEK
mi razli~nih avtorjev, tudi svoje, 
in se tako seznanjali s poezijo, 
jo interpretirali na svoj na~in, 
za~utili poetiko in na ta na~in 
razvijali ob~utek za lepo bese-
do. 
@e prvo leto se je prijavilo lepo {tevi-

lo sodelujo~ih in tudi obiskovalci so 
bili nad njimi navdu{eni. Zato smo s 
projektom nadaljevali. Termin prire-
ditve je bil in bo tudi v prihodnje v 
prvi polovici decembra in tako smo 
z VE^EROM POEZIJE IN MLADOSTI 
sve~ano zaklju~ili leto 2015. 
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Sodelovalo je {e ve~ udele`encev kot 
leto poprej, zastopane pa so bile Osno-
va {ola Duplek in obe podru`nici − Dvor-
jane in Zgornji  Duplek. Tudi razpon 
udele`encev je bil ve~ji, in sicer od 3. 
do 9. razreda. Letos sem u~encem tudi 
v celoti prepustila vodenje in oblikova-
nje vsebine ve~era in izkazalo se je, da 
jih ve~ja odgovornost motivira {e bolj. 
Interes za sodelovanje je bil tolik{en, da 
so se nastopajo~i javili {e na dan pri-
reditve. ^eprav je bila rde~a nit ve~era 
poezija, pa so se lahko udele`enci pred-
stavili tudi z drugimi umetni{kimi talen-
ti, kot sta muziciranje in petje. Morda 
bo prihodnji~ kdo celo zaplesal. 

Svojo vsestransko ustvarjalnost pa 
sta na posebni razstavi z naslovom 
Zgodba prijateljstva  predstavili pri-
jateljici in so{olki iz 5. razreda O[ 
Duplek − Ajda Rojko in Lia Horvat 
Zupan~i~. Pred tremi leti sta zdru`ili 
svoje mo~i in pri~eli skupaj ustvarjati 
na likovnem, glasbenem in literarnem 
podro~ju. Na razstavi smo si lahko 
ogledali, kaj vse sta v teh letih skupaj 
ustvarili. Na Ve~eru poezije in mlado-
sti sta zapeli tudi pesem, s katero sta 
bili uspe{ni na glasbenem tekmovanju 
mladih talentov. 

In {e nekaj lanskoletne statistike  
iz Knji`nice Duplek
 V skupnem se{tevku smo v letu 2015 
imeli 30 prireditev, ki so zajemale raz-
stave, bibliopedago{ke ure, delavnice, 
predavanja in Vesele po~itnice. 22 prire-
ditev smo imeli za mladino in 8 za odra-

sle. Statisti~no je bilo vseh zabele`enih 
obiskovalcev prireditev 1724 (747 mla-
dih in 977 odraslih). Statistika izposo-
je in obiskov knji`nice pa je pokazala 
pribli`no enako {tevilo obiskovalcev 
kot leto prej, to je 6.887 obiskovalcev, 
s pripombo, da vseh obiskov niti ne 
moremo zabele`iti. V skupni statistiki 
je tudi izposoja skoraj na isti ravni kot 
leto prej, kar pomeni za 7 % manj iz-

Fotoutrinki

Foto: Bernarda Slodnjak

posojenega gradiva, ve~ji procent je na 
strani mladine, kjer je zabele`ena 18 % 
manj{a izposoja, na odrasle pa odpade 
samo 4 % manj{a izposoja gradiva. To-
rej je glede na precej skr~eno nabavo 
gradiva rezultat ~isto soliden. Smo pa 
zelo zadovoljni s tem, da so {olske sku-
pine Knji`nico Duplek obiskale kar 16-
krat, kar je za 6 skupin ve~ kot leto prej.

Tatjana JAMNIK POCAJT,
vodja Knji`nice Duplek

DRU@ENJE Z DEDKI IN BABICAMI
»Son~ki« iz Vrtca Korena smo se v veselem decem-
bru pripravljali na prihajajo~e praznike. V svojo 
dru`bo smo 17. decembra povabili dedke in ba-
bice, ki so se dru`enja z vnuki in vnukinjami z 
veseljem udele`ili. 
Za za~etek smo jim pripravili kratek nastop, da so se po~utili 
bolj doma~e in da je bilo vzdu{je bolj spro{~eno. Sledilo je 
ustvarjanje. Nastali so zanimivi in domiselni okraski, s kateri-
mi smo na koncu okrasili bo`i~no drevo.
Po koncu delavnice smo jih pogostili s ~ajem in pi{koti, ki smo 
jih dan prej spekli skupaj z otroki. Na{e dru`enje je hitro mi-
nilo in kljub delu smo imeli vmes dovolj ~asa, da smo se bolje 
spoznali. V prihodnje si `elimo {e ve~ podobnih dru`enj, saj 
so otroci neizmerno u`ivali.

Vzgojiteljici s »Son~ki« Utrinek iz ustvarjanja        Foto: Manja ̂ uri~
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»NAROD, KI NE 
POZNA SVOJE 
PRETEKLOSTI, JO 
MORA DO@IVETI [E 
ENKRAT«
Od konca januarja 2016 je v Kn-
ji`nici Duplek na ogled razsta-
va PRIKRITA ZGODOVINA SLO-
VENCEV, kjer je predstavljena 
najstarej{a tiskana knjiga na 
[tajerskem (prvotisk) in hkrati 
najstarej{a zgodovinska knji-
ga v slovenskem jeziku iz leta 
1578. Kronika vezda, za katero 
do nedavnega slovenska jav-
nost ni vedela, razen nekaterih 
posameznikov iz stroke, posta-
vi Slovence v povsem druga~en 
zgodovinski kontekst, kot so 
nas u~ili v {oli. 
Njen avtor je leta 1538 v Ormo`u ro-
jeni Anton Vramec, duhovnik in dok-
tor filozofije, ki je knjigo napisal z 
namenom, da bo »prijetna mladini, 
koristna starcem, draga ljubiteljem 
knji`evnosti, ker u~i o starodavnem 
izro~ilu, spomenikih krajev in ~asov 
ter vsebuje spomine na vsa juna{ka 
dejanja, predvsem pa je nujno potreb-
na hrabrim in vsem, ki se trudijo pre-
vzeti krmilo dr`ave …« 
Zasluge za njeno ponovno »vstaje-
nje« ima Andrej [i{ko, avtor razstave 
in {tudije o Antonu Vramcu in njego-
vem delu. Da bi poudarili pomen vse-
bine, smo imeli 4. februarja v sklo-
pu kulturnega praznika tudi uradno 
otvoritev razstave, na kateri smo se 
z Andrejem {e dodatno pogovori-
li o vsebini. Kako bi lahko {e lep{e 
obele`ili slovenski kulturni praznik? 
Otvoritve se je udele`il tudi `upan, 
Mitja Horvat, in s kratkim nagovo-
rom dodal piko na i. Z razstavo Pri-
krita zgodovina Slovencev pa smo v 
Knji`nici Duplek prispevali svoj dele` 
k odkrivanju zgodovinske resnice o 
Slovencih. Vpra{anje ni, zakaj so si 
Hrvati, Italijani, Avstrijci in Mad`ari 
`e od nekdaj `eleli prilastiti dele 
na{ega ozemlja in so zato prikro-
jili ali prikrili zgodovinska dejstva, 
vpra{anje je, zakaj slovenski zgodo-
vinarji in politiki teh dejstev ne `elijo 
uporabiti in s tem za{~ititi na{o oze-
meljsko in politi~no suverenost? 

TJP: Torej, Andrej, pred teboj je 
bilo `e nekaj raziskovalcev, ki so 
zgodovino Slovencev osvetlili s 
povsem drugega, novega zornega 
kota. Kdo so ti in kak{ni so bili od-
zivi strokovne javnosti na njihove 
ugotovitve?
A[: Ne bi rekel, da je bil zorni kot 
raziskovalcev pred menoj nov. Prav-
zaprav je nov zorni kot sedanje zgo-
dovinske in jezikoslovne pla~ane stro-
ke. [ele zadnjih sto petdeset let nam 
intenzivno in povsem brez dokazov 
vsiljujejo nekak{no zakarpatsko pri-
selitveno slovansko teorijo. Do leta 
1918 je predstavljala ta hipoteza (po-
udarjam, da dokazov zanjo sploh ni, 
zato je ne moremo imenovati teorija) 
zgolj eno izmed dveh mo`nosti, od 
takrat naprej pa je s pomo~jo dr`avne 
jugoslovanske ideologije postala edi-
na. Stroka niti sli{ati no~e za kak{no 
drugo mo`nost, ~eprav {tevilni viri in 
drugi dokazi ka`ejo na to, da so na{i 
predniki `e pred Rimljani `iveli v teh 
krajih. In natan~no tak{en je bil zorni 
kot raziskovalcev `e v srednjem veku 
in tudi v 16., 17., 18. ter prvi polovici 
19. stoletja. O tem lahko beremo `e 
v t. i. Nestorjevi kroniki iz 12. stole-
tja, pa pozneje pri @igi Herbersteinu, 
Adamu Bohori~u in Antonu Vramcu, ki 
so vsi Trubarjevi sodobniki (16. stole-
tje), potem spet pri Valvazorju in Pa-
vlu Ritterju Vitezovi~u (17. stoletje), 
Antonu Toma`u Linhartu (18. stoletje), 
v 19. stoletju pa pri Jerneju Kopitarju, 
ruskem znanstveniku Juriju Venelinu, 
Antonu Kremplu, Matev`u Ravnikar-
ju Po`en~anu in Davorinu Trstenjaku. 

Tudi v 20. stoletju je bilo tovrstnih raz-
iskovalcev cela vrsta: Davorin Martin 
@unkovi~, Ivan Rebec, Anton Berlot, 
Matej Bor, Jo`ko [avli, Ivan Toma`i~, 
Lucijan Vuga itd. Odzivov pla~ane stro-
kovne javnosti nanje v glavnem ni bilo 
ali pa so bili zelo omalova`evalni. Do 
resne debate in soo~enja argumentov 
ni nikoli pri{lo, ker pla~ana stroka za 
to nima nikakr{nega interesa. Sta si pa 
npr. zgodovinarja Bogo Grafenauer in 
Peter [tih dobesedno izmislila, da je 
Davorin Trstenjak pred smrtjo preklical 
vse svoje raziskave in {e dandanes Pe-
ter [tih o tem la`e {tudentom zgodo-
vine. Mnenje o tem si ustvarite sami.

TJP: Lahko re~emo, da si ti njiho-
vo delo nadaljeval, nadgradil ali 
si {el povsem po svoji neodvisni 
raziskovalni poti?
A[: Ne bi rekel da sem {el po svoji 
neodvisni poti, marve~ da sem naj-
prej dobro spoznal in preu~il delo prej 
na{tetih. Ni~esar ni bilo treba iznajti na 
novo, vse je `e bilo napisano in po letu 
1918 na~rtno izbrisano! Obenem pa 
sem preu~il tudi »argumente« pla~ane 
stroke in z gotovostjo lahko re~em, da 
to, o ~emer nas u~ijo v na{ih {olah (pri-
hod nekak{nih Slovanov v 6. in 7. sto-
letju), ne vzdr`i nobene resne kritike. 
Sam sem zato v knjigi Anton Vramec in 
Slovenci zgolj povzel to, o ~emer so `e 
pisali zgoraj na{teti predhodniki. Naza-
dnje sem vse skupaj samo {e nadgradil 
z uporabo sodobnih metod, zlasti pri-
merjalnega ve~disciplinarnega pristo-
pa. Pri tem pa sta mi zelo pomagali dve 
mentorici, in sicer dr. Du{a Krnel Umek 
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(etnologinja in arhivska svetnica) in dr. 
Francka Premk (slavistka in filologinja), 
ki imata zasluge za to, da je knjiga na-
pisana na znanstvenem nivoju.

TJP: Kaj meni{, zakaj je tolik{en 
odpor uradnih interpretov sloven-
ske zgodovine do novo odkritih 
dejstev, ki so v prid slovenski zgo-
dovini? Zdelo bi se bolj logi~no, 
da bi ob tak{nih odkritjih, kot je 
Vram~eva Kronika vezda, zgodovi-
narji skakali od veselja, saj gre za 
na{o zgodovino. Hrvati bi to pogra-
bili z obema rokama, pri nas pa …
A[: Res je! Hrvati so {e sedaj ponosni 
na Antona Vramca, ki so ga kar prei-
menovali v Antuna Vramca in ga imajo 
za svojega, prav tako pa tudi njegovi 
dve knjigi (Kronika in Postilla), ~eprav 
sta obe napisani v slovenskem jeziku 
in ~eprav je bil Vramec [tajerc in Slo-
venec, ne pa Hrvat. Za Hrvate je nje-
gov slovenski jezik enostavno hrva{ki 
in pika. Vsekakor se je treba vpra{ati, 
kaj je narobe s slovenskimi pla~animi 
zgodovinarji, pa tudi z jezikoslovci. 
Vso 19. stoletje so namre~ slovenski 
jezikoslovci (Kopitar, Miklo{i~, Marn, 
Jane`i~, [uman, Glaser, Rai~, Murko, Si-
moni~, Oblak, Valjevec, [trekelj, Sket) 
Antona Vramca pri{tevali k slovenskim 
avtorjem, poleg njega pa {e celo vr-
sto drugih slovenskih panonskih ali 
bezja{kih avtorjev, kot so npr. Petreti~, 
Milovec, Habdeli~, Belostenec, Su{nik 
itd. O njih so se vse do nastanka Kra-
ljevine SHS leta 1918 u~ili slovenski 
dijaki kot o slovenskih avtorjih, po-
tem pa so jih ~ez no~ izbrisali iz na{ih 
u~benikov in razglasili za Hrvate – kaj-
kavce. So torej dana{nji profesorji in 
doktorji jezikoslovja zgolj spregledali 
ta dejstva ali pa gre za konformizem in 
so dejansko na~rtno obrnili svoje o~i 
vstran, da v nekdanji Jugoslaviji ne bi 
imeli te`av zaradi tega. Ne eno in ne 
drugo nima prav ni~esar skupnega z 
znanostjo in z resnico. Poleg tega `e 
25 let ve~ ne `ivimo v Jugoslaviji, na 
tem podro~ju pa je ostalo vse po sta-
rem. To je resni~no zaskrbljujo~e.

TJP: ^e se torej osredoto~iva na 
Vram~evo knjigo Kronika vezda, 
ki si jo ti na novo »odkril«, kako je 
pri{lo do tega?
A[: Pravzaprav povsem naklju~no. 
Leta 2005 sem prebiral nek spletni fo-
rum, na katerem so se prepirali Hrvati 

in Srbi. Tam sem naletel na zapis, da 
Hrvatov v Zagrebu in okolici sploh ni 
bilo, pa~ pa so se tja naselili {ele v 16. 
in 17. stoletju kot begunci pred Turki. 
Tam sem tudi naletel na Antuna (na-
mesto Antona) Vramca in na njegovo 
Kroniko. Potem sem to knjigo iskal in 
jo na{el v NUK-u. Ko sem jo prebral, 
sem napisal spletne ~lanke Anton Vra-
mec – Kronika (http://www.hervardi.
com/kronika.php), Juraj Habdeli~ − 
Dictionar (http://www.hervardi.com/
kronika.php#dictionar) ter Sloveni-
jeh/Sclavonia (http://www.hervardi.
com/slovenijeh.php). Leta 2006 je ta 
zadnji ~lanek na 33. zborovanju zgo-
dovinskih dru{tev Slovenije omenil 
profesor zgodovine dr. Andrej Hozjan. 
Pri~akoval sem, da bodo pla~ani zgo-
dovinarji napisali kaj bolj konkretnega 
o tej temi, vendar se ni zgodilo prav 
ni~. Zato sem se odlo~il, da na pla~ano 
zgodovinsko stroko ne bom ve~ ~akal 
in sem leta 2012 pri~el pisati {tudijo 
Anton Vramec in Slovenci, ki je naza-
dnje narasla na 569 strani. 

TJP: Kak{ni so bili tvoji prvi 
ob~utki in vtisi, ko si knjigo dobil 
v roke in se seznanil z njeno vse-
bino?
A[: Ko sem Vram~evo Kroniko, ki je 
bila natisnjena leta 1578, dobil v roke, 
sem bil najprej jezen, saj sem dobil 
hrva{ki reprint, v katerem so Vramca 
preimenovali v Antuna, njegov sloven-
ski jezik pa so razglasili za hrva{kega. 
V vsebinskem smislu pa je bila knji-
ga vsekakor zanimiva. Vramec, reci-
mo, pi{e o Slovenih in Slovencih ter 
njihovi de`eli `e v letih 2175 in 334 
pred na{im {tetjem, nato pa tudi v 
letih 110, 271, 280, 373, 401 in 429 
na{ega {tetja, kar je vse davno pred 
tem, ko naj bi se neki Slovani priseli-
li v na{e kraje, kot nas u~ijo v {olah. 
Prav tako Vramec kar 8-krat zapi{e ime 
Slovenijeh, ki predstavlja takratni {ta-
jerski nare~ni zapis imena Slovenija. O 
Slovencih pi{e v letu 1455, ko so se 
na{i predniki skupaj z Ogri in Hrvati 
spopadli s Turki. Poleg tega je v nje-
govi Kroniki tudi cela vrsta zanimivih 
oseb in dogodkov, ~eprav gre dejan-
sko za zgodovinsko knjigo, ki v tele-
grafskem slogu poro~a o pomembnih 
dogodkih »od nastanka sveta« do leta 
1578 v vsej Evropi, kot je to bil tedaj 
obi~aj. Zanimiv je tudi njegov opis kra-
mole ali kme~kega punta Matije Gubca 

leta 1573, kjer prav tako pi{e, da so 
vstali kmetje na Slovenijeh, Hrvatov 
pa nikjer niti omeni ne. Vemo, da nas 
danes zmotno u~ijo o hrva{ko-sloven-
skem kme~kem uporu, toda tedaj je 
bilo Slovensko kraljestvo ali Slovenijeh 
{e zmeraj ve~insko slovenska in ne 
hrva{ka de`ela, kmetje pa so se uprli 
tudi na ju`nem [tajerskem in Krajn-
skem. [lo je torej izklju~no za sloven-
ski kme~ki upor ali kramolo, kramol-
niki pa so hoteli v Zagrebu razglasiti 
slovensko cesarsko namestni{tvo, ki 
bi samo pobiralo davke.

TJP: Koliko ~asa pa je trajala sama 
{tudija, ki si jo nazadnje strnil v 
knjigi Anton Vramec in Slovenci, 
ki je iz{la leta 2014? Lahko malo 
opi{e{ ta proces, si imel pri tem 
kaj pomo~i?
A[: Pisanje same {tudije je trajalo 
okrog dve leti, je pa bilo pred tem 
potrebno pre{tudirati ogromno virov 
in literature. V {tudiji sem tako upo-
rabil 71 slovenskih ter 70 srbskih in 
hrva{kih knjig, poleg tega pa {e {te-
vilne knjige in ~lanke v nem{~ini, 
latin{~ini, angle{~ini, ru{~ini, 
slova{~ini, italijan{~ini in {pan{~ini. 
Vse to gradivo sem nekako preu~eval 
tri leta, nato pa sem za~el s pisanjem 
knjige, kar je trajalo {e dve leti. Pri tem 
so mi pomagali ~lani uredni{kega od-
bora: Dimitrij Kebe, Bla` Babi~ in Franc 
Krnjak, s katerimi sem se veliko posve-
toval, obenem pa so mi tudi pomagali 
pri pridobivanju potrebnega gradiva. V 
zadnji fazi sta mi bili v veliko pomo~ 
in podporo tudi dve znanstvenici, dr. 
du{a Krnel Umek in dr. Francka Premk, 
ki sta mi dali {tevilne uporabne na-
svete, da je naposled nastala knjiga 
v tak{ni obliki, kot jo imamo sedaj na 
razpolago.

TJP: V svoji knjigi si objavil tudi 
recenziji dveh akademskih znan-
stvenic, dr. Du{e Krnel Umek in 
dr. Francke Premk, ki sta pritrdili 
tvojim ugotovitvam. Torej je del 
stroke sprejel tvoje argumente?
A[: Ve~ kot o~itno je to res in zanju to 
nedvomno velja. Vsekakor pa je zani-
mivo to, da sta obe veliki Slovenki `e 
upokojeni in sta mi prav zaradi tega 
dejstva lahko napisali recenzijo, ne da 
bi bili pod pritiskom. Obe sta mi tudi, 
neodvisno ena od druge, povedali ena-
ko – ~e bi bili {e vedno zaposleni, pri 



tem ne bi mogli sodelovati, saj bi ju 
onemogo~ili. Dobil sem {e nekaj po-
zitivnih odzivov tudi s strani pla~ane 
zgodovinske stroke, vendar imen raje 
ne bom izpostavil, da ne bodo imeli 
{e ve~jih te`av, kot jih `e imajo. Vse-
kakor pa je potrebno opozoriti na ta 
neizpodbitna dejstva, da je namre~ ti-
sti del stroke, ki `eli delati neodvisno, 
pod hudim pritiskom, kar je nespreje-
mljivo!
 
TJP: Svojo {tudijo si predstavil 
tudi pred Komisijo Dr`avnega sve-
ta za kulturo, znanost, {olstvo in 
{port marca 2015. Kak{en je bil 
tam odziv na ta nova odkritja?
A[: Tam so bili odzivi zelo pozitivni. 
Komisija DS je nazadnje soglasno spre-
jela sklep, ki se glasi:
»O delu Antona Vramca in njegovem 
pomenu za slovensko zgodovinopisje 
naj se opredelijo zgodovinska, jeziko-
slovna in etnolo{ka stroka. Ponovno je 
treba ovrednotiti delo Antona Vramca 
kot pomembnega Slovenca in to ovre-
dnotenje tudi ustrezno javno obele`iti: 
za je glasovalo 10 ~lanov, proti ni bil 
nih~e.«

@al pa po tem nisem zasledil ni~esar 
ve~, ~eprav je od takrat minilo skoraj 
`e leto dni. Bomo videli, morda pa nas 
stroka celo preseneti …

TJP: Anton Vramec je torej na{ 
pristni [tajerc iz Ormo`a, duhov-
nik in doktor filozofije, vsaj tako 
se v knjigi sam podpi{e, za tiste 
~ase izobra`enec najvi{jega ran-
ga. Kolikor sem iz branja njegove 
Kronike sama ugotovila, pri pisa-
nju ni imel politi~nih pretenzij, saj 
so bili kraji in celotno obmo~je, 
kjer je takrat slu`boval, sloven-
ski: Ormo`, Zagreb, Vara`din. Slo-
vensko ozemlje pa se je raztezalo 
vse do Beligrada, danes Beograda, 
tujci {e danes izgovarjajo Belgra-
de in ne Beograd. Zakaj slovenska 
javnost ne sme vedeti tega? Zdi se 
mi, da to dejstvo daje podatkom 
iz njegove knjige {e ve~jo te`o in 
verodostojnost. 
A[: V slovenskem slovstvu je bilo 
tudi mesto Beligrad vse do leta 1918 
v glavnem zapisano tako, {ele potem 
so za~eli zanj uporabljati srbsko ime 
Beograd. Tudi v tem primeru se je zgo-
dilo enako kot v primeru slovenskih 

bezja{kih pisateljev, ki so jih v istem 
obdobju preimenovali in razglasili 
za Hrvate. Vse to ka`e, da je bilo to 
po~etje na~rtno izvedeno in vodeno s 
takratnega dr`avnega vrha. Obenem 
pa je tudi jasno, da so za to obstajali 
interesi, ti pa nikakor niso bili sloven-
ski, kve~jemu protislovenski.

TJP: Zakaj so ta razkritja danes 
sploh pomembna, saj nih~e nima 
namena zahtevati nazaj nekdanjih 
ozemelj?
A[: Res je. Nikakor ne gre za to, da bi 
Slovenci sedaj na podlagi tega véde-
nja zahtevali nazaj Vara`din, Krapino, 
Zagreb, Kri`evce, Sisek, Po`ego itd. 
Razkritja so pomembna zato, ker gre 
za na{o resni~no zgodovino. Dana{nje 
generacije Slovencev morajo poznati 
svojo pravo zgodovino zato, da bodo 
imele zgrajene trdne vezi s svojimi ko-
reninami. Vemo, da `ivo bitje, ki mu je 
prekinjen stik s koreninami, preprosto 
odmre, zato je to tako pomembno. In 
~e parafraziram velikega koro{kega 
Slovenca, dr. Luko Sien~nika: »NAROD, 
KI NE POZNA SVOJE PRETEKLOSTI, JO 
MORA DO@IVETI [E ENKRAT. Kdo od 
Slovencev bi `elel, da bi na{ narod 
moral pretrpeti {e enkrat, kar je `e 
pretrpel? Zato je treba poznati svojo 
zgodovino, da se bomo znali braniti 
in obdr`ati, kar so nam zgradili na{i 
predniki.«

TJP: Ti in {e nekateri drugi razi-
skovalci trdite tudi, da Slovenci 
nismo priseljeni, ampak avtohto-
ni prebivalci tega podro~ja. Bese-
da Slovani se prvi~ uradno pojavi 
{ele leta 1813. ^e je to res, potem 
je z na{o zgodovino marsikaj zelo 
narobe.
A[: Seveda. Tudi mi smo bili dele`ni 
{olanja in posledi~no pranja mo`ganov 
− kar zadeva zgodovino in etnogenezo 
Slovencev. Danes je zato pri nas ve~ina 
prepri~ana, da so se v na{e kraje v 6. 
in 7. stoletju priselili nekak{ni Slovani 
in potem smo v naslednjih stoletjih iz 
njih nastali Slovenci. Toda etnonima 
Sloveni in Slovenci, ki ju Trubar upo-
rablja celo v istem stavku in nedvo-
mno pomenita na{e prednike `e pred 
16. stoletjem (Vramec pi{e o Slovencih 
`e v letu 1455, o Slovenih pa `e pred 
na{im {tetjem), sta kontinuirano priso-
tna v slovenskem prostoru `e najmanj 
300 let, preden se je pri nas prvi~ po-

javilo ime Slovani. To je bilo {ele leta 
1813, kot je ugotovil In{titut za slo-
venski jezik in kot ste pravilno omeni-
li. Do takrat Slovenci za Slovane nismo 
niti sli{ali. Kako bi torej bilo mogo~e, 
da bi bili Slovani na{i predniki, iz ka-
terih bi pozneje nastali Slovenci, ~e 
pa je vedenje o obeh imenih prav na-
sprotno. Davno pred pojavom termina 
Slovani smo bili Slovenci ali Sloveni, 
ki smo vsem, katere danes uvr{~ajo 
med Slovane, dejansko dali svoje ime, 
samo nekoliko so ga spremenili: ^ehi 
v Slovane, Rusi v Slavjane, Hrvati pa 
v Slavene. Na{e izvirno ime Sloveni je 
bilo podlaga vsem. Zgodovina je ravno 
obratna, kot nas u~ijo. Slovenci smo 
bili staroselci na mnogo {ir{em oze-
mlju, kot ga naseljujemo danes. In to 
`e davno pred na{im {tetjem. Tudi o 
tem pi{em v knjigi Anton Vramec in 
Slovenci.

TJP: [tajerci imamo torej svojega 
prvega pisca v slovenskem jezi-
ku in svojo prvo tiskano knjigo 
po zaslugi Antona Vramca. Zdi se, 
da bi morali biti na to ponosni, 
pa smo res? ^e stroka (slovenski 
zgodovinarji in jezikoslovci) temu 
ne pripisuje posebnega pomena 
oziroma no~e o tem ni~ sli{ati, je 
morda kaj narobe s stroko? Maj-
hen narod (kar je ostalo od nekdaj 
velikega naroda) bi moral s svojo 
zgodovinsko dedi{~ino {e posebej 
skrbno ravnati.
A[: Povsem se strinjam z va{imi ugo-
tovitvami. Toda problem vidim v tem, 
da je stroka predvsem vezana na 
finan~ne vire, ki pa jih imajo v roki 
zlasti protislovensko usmerjeni lju-
dje − tako v tujini kot na `alost tudi 
pri nas doma v Sloveniji. In seveda 
njim ni v interesu resnica, kaj {ele 
da bi Slovenci postali ozave{~eni, pri 
~emer mislim tako posvetno kot tudi 
duhovno izoblikovane, torej celostno 
ozave{~ene pripadnike slovenskega 
naroda. V kolikor bi imeli tak{ne gene-
racije Slovencev, bi s svojo dedi{~ino 
zagotovo skrbno in pametno ravnali, 
stroka pa bi imela obilo dela pri po-
sredovanju na{e zgodovine in izro~ila 
vsej Evropi in celotnemu svetu. Kajti 
v resnici jim imamo marsikaj poka-
zati in tudi ponuditi. @al pa dana{nji 
Slovenci v veliki ve~ini o tem nimajo 
pojma. Upam, da se bo to kmalu spre-
menilo …
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TJP: Andrej, hvala za pogovor in 
hvala za pogum in vztrajnost pri 
iskanju resnice, saj ve~ina ne ve, 
da vse svoje raziskave in knjige, 
katerih avtor ali urednik si, finan-
cira{ sam oziroma va{e dru{tvo …

A[: Tudi to dr`i, saj smo vse knjige, ki 
smo jih izdali do sedaj: Starodavni in 
dana{nji Slovenci, Slovenske legende 
in znamenja, Slovenske domoljubne 
pesmi, Resnice je zmaga, Slovenci, 
Kralj Samo, Peter Kozler in Zemljovid 
slovenske de`ele, Anton Vramec in 
Slovenci ter obe knjigi, povezani z njo 

(faksimile in pre~rkovana Vram~eva 
Kronika), izdali povsem sami, brez 
kakr{nekoli finan~ne ali druge pomo~i 
s strani dr`ave, ki sicer zna finan~no 
podpreti vsa druga dru{tva, od tistih, 
ki se ukvarjajo z afri{ko kulturo, do bal-
kanskih kultur, le lastne slovenske ne. 
Smo pa to udejanjili s pomo~jo ~lanov 
in simpatizerjev dru{tev Hervardi, ki so 
nas pri na{em po~etju finan~no podprli 
s prostovoljnimi prispevki, zato se jim 
ob tej prilo`nosti iskreno zahvaljujem. 
Vsekakor bomo s tem nadaljevali {e na-
prej, kajti ~aka nas {e obilo dela. Hvala 
tudi vam za ta intervju. 

Knjigi Antona Vramca Kronika vezda in 
Andreja [i{ka Anton Vramec in Sloven-
ci si lahko izposodite tudi v Knji`nici 
Duplek, razstava pa bo na ogled vsaj 
so konca aprila.

 Tatjana JAMNIK POCAJT,
vodja Knji`nice Duplek

Lani ( nagovor ob za~etku Glo-
narjevega pohoda 2014)  sem 
posku{al na tem mestu na `eljo 
nadvse ljubeznivih organizato-
ric pohoda kratko orisati `ivl-
jenjsko pot na{ega slavljenca, 
zdaj pa sem seveda v zadre-
gi, ker se ne bi rad ponavljal, 
zato bom danes prav tako na 
kratko spregovoril le o dr. Jo`i 
Glonarju, bibliotekarju in jezi-
koslovcu, raziskovalcu sloven-
skega jezika. 
Dovolite mi pa, da za uvod preberem 
pesmico danes `e skoraj pozabljene-
ga, a med obema vojnama dobro zna-
nega gromoglasnega, pa tudi liri~no 
tanko~utnega pisatelja in pesnika An-
tona Nova~ana, ki je leta 1933 v Lju-
bljanskem zvonu objavil verze z na-
slovom Nebe{ka biblioteka. Nova~an 
je nebe{ko biblioteko pesni{ko orisal 
takole:

Sredi raja Gospod Bog se sprehaja 
v ve~erni obleki po svoji biblioteki.
Tam je veliko knjig,
spisali so jih davni son~ni o~aki 
in vsaka ima svoj nebe{ki `ig – 
njih letnice so milijonski stotaki.
Te knjige ureja nebe{ki Glonar
za bore majhno pla~o,
za kosilo prejema rajski zefir,
za ve~erjo iz megle poga~o.
In ker u`iva ta rajski zefir
in se hrani z megleno poga~o, 
po{ilja na zemljo kritike,
napisane z jezno gorja~o.

Nagovor ob za~etku Glonarjevega pohoda 2014

O DR. JO@I GLONARJU  KOT BIBLIOTEKARJU IN JEZIKOSLOVCU
Poklicno pot je za~el v gra{ki uni-
verzitetni knji`nici, nato pa nada-
ljeval v Ljubljani
Jo`a Glonar je bil res vse `ivljenje ne-
prizanesljiv knji`evni kritik, toda po 
svojem temeljnem poklicnem delu 
je bil vse od konca {tudija v Gradcu 
predvsem bibliotekar, tj. skrbnik in 
urejevalec knjig. Prvi ~lanek o javnih 
znanstvenih knji`nicah je napisal `e 
kot narodno-radikalen dijak v prvem 
letniku {tudija slovanske in klasi~ne 
filologije na univerzi v Gradcu leta 
1911. Ko je na isti univerzi prejel od  
dr. Matije Murka in dr. Karla [treklja 
podpisano odli~no spri~evalo o znanju 
s podro~ja slovanske filologije ter lite-
rarne in kulturne zgodovine,  je postal 
v gra{ki univerzitetni knji`nici prosto-
voljec volonter – brez pla~ila (to torej 
ni na novo odkrit poklic sodobnih slo-
venskih oblasti), vendar je bil nato `e 
leto pozneje imenovan za pla~anega 
bibliotekarja praktikanta in dve leti ka-
sneje za dr`avnega bibliotekarja. 
Glonar je imel v gra{ki knji`nici med 
prvo svetovno vojno te`ave zaradi 
svojega slovenskega in slovanskega 
mi{ljenja, toda hkrati si je v njej prido-
bil znanje, ki ga je lahko s pridom upo-
rabil po preselitvi v Ljubljano. V Ljublja-
no je od{el konec decembra leta 1918 
po lastni volji, potem ko se je odlo~il 
za dr`avljanstvo v dr`avi, pozneje Kra-
ljevini SHS, tu pa je dobil zaposlitev v 
Dr`avni {tudijski knji`nici v tedaj te-
snih prostorih pritli~ja Poljanske gim-
nazije v Ljubljani, ki je imela skromno 
~italnico z ni~ ve~ kot 18 sede`i.

Glonar je v knji`nici uredil velik del ro-
kopisnega gradiva, prevzel je vodstvo 
katalogizacije in se posvetil popisova-
nju knjig. Za doma~e (jugoslovanske) 
in tuje (zlasti nem{ke) publikacije in re-
vije je pripravljal bibliografije starej{ih 
in sodobnih slovenskih tiskov in knjig 
ter pisal o knji`nicah in knji`ni~arstvu, 
pri ~emer je rad dajal za zgled 
^e{koslova{ko, ki je po prvi svetovni 
vojni razvila obse`no knji`ni~arsko 
mre`o, hkrati pa se je zavzemal za 
poenotenje sistema katalogizacije in 
bibliografije v Jugoslaviji in Dravski 
banovini. 
Ves ta ~as je vsak dan, oprtan z zanj 
zna~ilnim zelenim nahrbtnikom, priha-
jal na delo v t. i. licejsko biblioteko, od 
koder se je vra~al {ele zve~er − ~e se je 
ustavil {e v bli`nji gostilni Pri kolovra-
tu, kjer so se sestajali vidni slovenski 
knji`evni ustvarjalci in literarni zgodo-
vinarji, poznani pod imenom Penati, 
tudi pozno pono~i. @e kot {tudent je 
pa~ menil, da so »knjige na{i najbolj{i 
prijatelji, tihi, nevsiljivi, vedno pripra-
vljeni in neizmerno potrpe`ljivi«, zara-
di ~esar je treba storiti vse, da jim ne 
storimo ni~ `alega. Tako je tudi v tride-
setih letih – vse do preselitve univer-
zitetne knji`nice v Ljubljani v sedanjo 
zgradbo tik pred drugo svetovno voj-
no − pozival k izgradnji sodobne slo-
venske znanstvene knji`nice, urejene 
po najsodobnej{ih strokovnih merilih.

Knjige je menda bral v 14 jezikih
Glonar je bil prepri~an, da so knjiga, 
duhovna oprtost in {iroko jezikovno 
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znanje temelj ustvarjalnosti in posa-
meznikovega intelektualnega ter na-
rodnega kulturnega razvoja. Ob delu 
v knji`nici je ves ~as izjemno marljivo 
pisal, pri ~emer se je posebej posvetil 
slovenskemu jezikoslovju. Jezik je bil 
po njegovem mnenju, kot je leta 1919 
zapisal v uvodu knji`ice z naslovom 
Na{ jezik, »najjasnej{i znak vsakega 
naroda, v njem se najbolj jasno ka`e 
njegova zgodovina, v njem si podajata 
roke preteklost in sedanjost«. 
Toda pri tem ga je zanimal predvsem 
`ivi jezik, saj je odlo~no zavra~al ko-
lege jezikoslovce, ki so, kot je pisal, 
sicer upo{tevali in raziskovali, vendar 
v isti sapi podcenjevali ljudsko go-
vorico in pozornost usmerjali h kon-
struiranju v javni komunikaciji nepri-
sotnega knji`nega jezika. »Dozdevna 
vzvi{enost izobra`encev, sme{na na-
dutost na{e socialne in intelektualne 
jare gospode, ki se boji, da bi dobila v 
svoje salone vse sloje iz ulice in goz-
da – vse to nam zapira pogled v sku-
pne znake na{ega jezika in ho~e po 
sili na{emu bodo~emu razvoju izolira-
ti knji`ni jezik in govorico,« je jezno 
ugotavljal {tiriintrideset let star ob 
preselitvi iz Gradca v Ljubljano (kaj bi 

rekel {ele, ~e bi se lahko soo~il s so-
dobnimi akademskimi slovenisti).

Prvi enojezi~ni Slovar slovenske-
ga jezika
Med najpomembnej{a Glonarjeva dela 
s podro~ja slovenskega jezikoslov-
ja in slovaroslovja se poleg omenje-
ne knji`ice Na{ jezik uvr{~ajo @epni 
slovar~ek tujk, ki je iz{el leta 1927 in v 
raz{irjeni izdaji leta 1934, prvi sloven-
ski Pou~ni slovar, ki je v snopi~ih izha-
jal od septembra leta 1929 do oktobra 
1934, in pa prvi enojezi~ni slovenski 
Slovar slovenskega jezika, ki je prav 
tako v snopi~ih izhajal od februarja 
1935 do avgusta 1936. Zlasti zadnja 
dva slovarja sta resni~no izjemna stro-
kovna dose`ka, sploh ~e si predsta-
vljamo, da njun avtor {e ni razpolagal 
z ra~unalnikom in Microsoftom in je 
vsa gesla zve~ine napisal s peresom in 
roko.
Njegov Slovar slovenskega jezika je 
tako obsegal skoraj 500 strani, 40 
000 besed in nad 30 000 besednih 
zvez, pri ~emer je bila le okoli tretji-
na besed zajeta `e v Pleter{nikovem 
Slovensko-nem{kem slovarju iz 19. 
stoletja, skoraj tretjina besed pa pre-

vzeta iz sloven{~ine in njenih nare~ij 
tridesetih let 20. stoletja, torej iz ~asa, 
ko je slovar pripravljal za tisk. Skoraj 
tretjino slovarja so hkrati predstavlja-
la lastna imena, med katerimi je Jo`a 
Glonar pojasnil tudi svoj priimek. Na 
strani 88 petega snopi~a, ki je iz{el 
poleti leta 1935, namre~ lahko pre-
beremo, da pomeni ime Glonar prise-
ljenca iz krajev ob bavarski reki Gloni 
(nem{ko Glonn) v bli`ini Freisinga se-
verno od Münchna. 
Na 171. strani slovarja pa naletimo 
tudi na ime Korena, pri katerem avtor 
sicer ne pojasnjuje izvora, ugotavlja 
pa, da je prebivalec Korene Korejanec.
Vse to potrjuje,  da je bil dr. Jo`a Glo-
nar kljub nekaterim poznej{im stro-
kovnim kritikam, ki so jih bili dele`ni 
njegovi prevodi, njegove jezikoslovne 
razlage in njegova druga strokovna 
dela, izjemna ustvarjalna osebnost 
slovenske kulturne zgodovine 20. sto-
letja. Zato je vsekakor prav, da tu vsa-
ko leto po~astimo njegov spomin in v 
prijaznem pogovoru obhodimo bli`ino 
njegove doma~ije, ki je bila njegov 
zgodnji mladostni svet − svet, v kate-
rega se je vse `ivljenje in vse dokler je 
bil pri mo~i, rad vra~al.

VABILO NA TRADICIONALNI 
GLONARJEV POHOD

V   spomin na na{ega velikega krajana bomo 

tudi letos pripravili pohod od spomenika pred 

{olo v Koreni do njegove doma~ije.

Kdaj?

7. maja 2016 ob 10. uri

Zbirno mesto:

pri spomeniku Jo`e Glonarja pred {olo v Koreni

Pridite, vedno se imamo zelo lepo!

Zdru`enje borcev za vrednote NOB Duplek

Predsednik, Miha Verbo{t
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KARATEISTI IZ DUPLEKA 
USPE[NI NA IZPITIH 
Nekateri na{i ~lani so dobili prilo`nost pokazati 
novo znanje in opraviti izpite za vi{je pasove. 
V Dvorani Tabor so vsi uspe{no opravili izpite 
pred izpitno komisijo in star{i. 

Izpiti za na{e karateiste  Foto: Matej Verbo{t                     

Najprej sta nastopila Damjan @inko in Lana @ugman, ki 
sta uspe{no opravila izpit za 9. kyu. Sledila je Jana Rojs, ki 
se je prav tako uspe{no dokazala in ima sedaj oran`ni pas. 
Nato so bile na vrsti Hera A. Masten, Sara Rojs in Vita 
Rojs, o katerih veliko sli{imo na tekmovanjih. Vse tri so se 
izkazale tudi na izpitih in imajo sedaj prvi modri pas. Tea 
Savec je morala pokazati najve~, saj so izpiti za vi{je paso-
ve te`ji. Vlo`en trud se ji je obrestoval in sedaj zaslu`eno 
nosi rjavi pas. ^estitamo vsem za odli~no opravljene izpite.

Zaklju~ek leta v Planetu Tu{
Zaklju~ek leta 2015 smo pre`iveli v Planetu Tu{, kjer smo 
tudi tokrat {li na bovling in biljard. Zmagovalec ni bil po-
memben, saj je bilo pomembno dru`enje − in tako smo ugo-
tovili, da smo zmagovalci vsi. Obiskala nas je tudi maskota 
Karate Panda, ki je najbolj razveselila najmlaj{e

Zaklju~ek leta v Planetu Tu{ Foto: Matej Verbo{t           

VRHUNSKI REZULTATI NA 
DR@AVNEM PRVENSTVU 
V BOGOJINI
Karateisti iz Dupleka so znova dosegli vrhunske re-
zultate na dr`avnem prvenstvu v karateju, ki je pote-
kalo v Bogojini pri Murski Soboti. Nastopili so karate-
isti iz vse Slovenije in se pomerili med seboj. Dosegli 
smo kar 16 medalj in 2 ~etrti mesti. 
Prejeli smo 8 zlatih, 4 srebrne in 4 bronaste medalje, 
kar je do sedaj najve~ji dose`ek na{ega kluba na dr`avnih 
prvenstvih. Po medaljah so segli tudi tisti tekmovalci, ki do 
sedaj niso bili v ospredju, a so tokrat pokazali veliko znanja 
in borbenosti, tako da smo na njih {e posebej ponosni. 

Med prvimi je nastopila Jana Rojs. Bila je med tistimi, ki so 
zelo napredovali, v svoji kategoriji pa je zaslu`eno zmaga-
la. Tudi Lucija Mesarec je prijetno presenetila in dosegla 
3. mesto v katah. Na{a tri dekleta − Sara in Vita Rojs ter 
Hera A. Masten − so se znova izkazala in prevladovala 
v svojih kategorijah. Tako je Vita dosegla ~etrto mesto v 
katah in prvo v {portnih borbah, kjer je premagala celotno 
konkurenco.
Sara je postala dr`avna prvakinja v katah in prav tako v 
{portnih borbah, saj je bila enostavno bolj{a od ostalih tek-
movalk v svoji kategoriji. Medtem je Hera odli~no izvedla 
kato, a je v {portnih borbah prepozno za~ela dobivati to~ke, 
kar je bilo nazadnje dovolj za tretje mesto. Vse tri so nasto-
pile tudi v t. i. katatimu, kjer so skupaj sinhrono prikaza-
le borbo proti nami{ljenim nasprotnikom in premagale vso 
konkurenco. Tea Savec je znova pokazala neverjeten talent 
v katah, a ji je za zmago v finalu zmanjkalo odlo~nosti. 
Miha Majer je postal prvak v katah in v {portnih borbah, 
kjer je v svoji kategoriji zablestel in z lahkoto premagoval 
konkurente. Konkurenca Nika Mesarca je bila huda, a je 
v katah dosegel ~etrto mesto, v borbah pa odli~no drugo 
mesto ter tako postal podprvak. Miha, Nik in Vid so nasto-
pili tudi v ekipnih borbah, kjer so se izmeni~no borili proti 
drugim ekipam. Dosegli so zelo uspe{no drugo mesto. Ekipa 

Hera Masten na tatamiju Foto: Vasja [abeder                         

ŠPORT
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v sestavi Tee Savec, Mihe Majerja in Nika Mesarca je 
nastopila v ekipnih katah in dosegla tretje mesto, kljub temu 
da so v tej sestavi nastopili prvi~ in niso imeli veliko ~asa 
za priprave. S tem so dokazali, da so na{i karateisti med 
najbolj{imi v katah, {portnih borbah in tudi v ekipnih bojih. 
Matic Herga je med kadeti {e dodatno potrdil na{ dose`ek 
s tretjim mestom v {portnih borbah, kjer je moral ponovno 
priznati premo~ nosilcu, ki je ubranil lanski naslov. 

Vsem tekmovalcem ~estitamo za neverjetne rezultate!

Matej VERBO[T

Tea Savec med nastopom  Foto: Vasja [abeder

PRIZNANJE [PORTNE UNIJE 
SLOVENIJE ZA ZALIKO ^EH
[portna unija Slovenije je v sklopu slovesnosti, 
ki je potekala 3. decembra 2015, podelila pri-
znanje [portne unije Slovenije. Znak za {portne 
zasluge je prejela tudi na{a vodja @enske rekrea-
cije Korena, gospa Zalika ^eh.
Telovadke, vklju~ene v @ensko rekreacijo Korena, smo se 
na podlagi ve~kratnih pogovorov povezale s [portno unijo 
Slovenije in 20. maja 2014 poslale dopis, v katerem smo 
predstavile delovanje in vodenje na{e skupinice. Konec 
leto{njega maja bomo gospe in gospodi~ne, vklju~ene v  
@ensko rekreacijo Korena, zaklju~ile osemnajstletno telova-
dno sezono.
Smo skupina {tiridesetih `ena in deklet, ki `e od leta 1998 
od oktobra do junija (v ~asu {olskega pouka) vsako sredo od 
19. do 20.30 zasedemo telovadnico Osnovne {ole Korena. 
Za uporabo telovadnice imamo sklenjeno pogodbo z Ob~ino 
Duplek in pla~ujemo tudi letno uporabnino. V telovadnici 
delamo razli~ne razgibalne vaje. Vodi nas na{a prizadevna 
gospa Zalika ^eh, v njeni odsotnosti pa gospa [tefka Ljubo-
jevi~. 
Skupino prete`no sestavljamo telovadke zrelej{ih let in 
razli~nih poklicev, pridru`ijo pa se nam tudi mlaj{a dekleta 
med 30. in 77. letom starosti, ki so iz razli~nih krajev − iz 
Zgornje in Spodnje Korene, Jablanc, Zimice, @ikarc, Kr~evine, 
Vurberka, Selc, Zavrha, Voli~ine, Rogoznice in ^rmljen{aka. 
Vaje delamo vsaka po svojih zmo`nostih, saj se zaveda-
mo, da s pravilno narejenimi vajami koristimo sebi in tako 
pripomoremo k bolj{emu zdravju. Organiziramo dru`abna 
sre~anja − ob koncu telovadne sezone v mesecu juniju, ob 
koncu leta in v ~asu {olskih po~itnic gremo, ~e nam ~as 
dopu{~a, na ve~ kilometrski sprehod po na{i in sosednji 
ob~ini. Vsako leto se ob zaklju~ku telovadne sezone poda-
mo na enodnevno potepanje in odkrivanje lepot na{e Slo-
venije. 
V letih 2008 in 2013, torej ob deseti in petnajsti obletnici de-
lovanja, smo podelile diplome in priznanja desetim telovad-
kam, ki ̀ e od samega za~etka vztrajajo v na{i skupini. Junija 
2015 smo ob zaklju~ku 17-letne telovadne sezone podelile 
25 pohval vsem tistim telovadkam, ki so bile prisotne pri 

rekreaciji od 15 do 26-krat (prisotnost se bele`i tudi letos).
Te diplome, priznanja in pohvale smo izdelale same. Ob 
obeh obletnicah in junija 2015 smo prejele od podjetja 
Transport Dvor{ak d.o.o. {e majice, ki jih z veseljem no-
simo.
Pozornost telovadkam izkazujemo ob rojstnih dnevih, 
okroglih obletnicah, ob rojstvu otrok, opravljenih diplo-
mah in magisterijih in tudi ob `alostnih dogodkih.
Na{a vodja gospa Zalika ^eh, rojena 1941. leta, je od 
Ob~ine Duplek v letu 2009 prejela priznanje za dose`ke na 
podro~ju {porta za leto 2008. S svojim na~inom izvajanja 
vaj in z razlago, da so vaje potrebne za ve~jo gib~nost, 
samozavest in za krepitev mi{ic, z iz`arevanjem svoje 
`ivljenjske mo~i in s prijetnim dru`enjem nam sredine 
ve~ere popestri ter nam daje `ivljenjske napotke. Vse to 
dela prostovoljno – ne za pla~ilo, temve~ zaradi ~istega ve-
selja do gibanja in vaj, ki jih je opravljala sama na terapijah 
po pre`ivetem infarktu.
Dan pred slovesno podelitvijo nam je [portna unija Slo-
venije po elektronski po{ti poslala obvestilo, da sta komi-
sija za priznanja in izvr{ni odbor [portne unije Slovenije 
na svoji 14. redni seji, ki je potekala 6. decembra 2014, 
odlo~ili, da se gospe Zaliki ^eh podeli znak za {portne za-
sluge. To sporo~ilo in obenem tudi vabilo nas je zelo pre-
senetilo, a zaradi ~asovne stiske se gospa Zalika ^eh pode-
litve priznanja v Ljubljani ni udele`ila. V ~ast nam je bilo, 

Gospa Zalika ̂ eh s prejetim priznanjem    Foto: Darinka Kranvogel
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da smo ji priznanje podelile v prisotnosti vseh telovadk na 
na{i novoletni zaklju~ni slovesnosti, ki je potekala 16. de-
cembra 2015. Zahvalile smo se ji, a to priznanje je le malo 
popla~ilo za trud, ki ga vlaga v skrbno vodenje telovadk. 
Zaradi podeljenega priznanja [portne unije Slovenije smo 
bile vse telovadke ganjene in marsikateri je ob podelitvi 
spolzela solza sre~e. 
Na{a prejemnica priznanja poje tudi v zboru Ljudskih pevk 
KUD Brezner Ton~ek, njen glas se sli{i v cerkvenem pev-
skem zboru, skrbno pa pomaga tudi v krajevnem odboru 
Rde~ega kri`a. 

Na{a telovadna skupinica ne posega po vrhunskih {portnih 
dose`kih in po medaljah, na{i dose`ki in medalje so v nas 
samih, ko z na{o vodjo pridno skrbimo za svoje telo in ohra-
nitev kondicije. 
Draga na{a gospa Zalika, iskrene, prisr~ne ~estitke za prejeto 
priznanje, hvala za vse lepe trenutke, ki jih delite z nami. @eli-
mo si, da {e dolgo ostanemo aktivne in povezane v telovadni 
skupinici ter da skrbimo za gibanje in zdravje.

                                           
    Milka KOLARI^

SKUPINSKA VADBA ZA VSE 
GENERACIJE
Funkcionalna skupinsko vodena vadba poteka v 
Dupleku in na Ptuju. Pomeni gibanje in miganje, 
vadbo mo~i, gibljivosti in vzdr`ljivosti z last-
no telesno maso in s pripomo~ki. Vse vaje se 
izvajajo glede na lastno zmogljivost in vzdr`- 
ljivost ter pod strokovnim vodstvom vaditelja, 
in{truktorja {portne rekreacije.
 Vsi elementi dobre, zdrave in uspe{ne vadbe se izva-
jajo v na{em dru{tvu, kjer se z vsakim vade~im ~lanom 
pred za~etkom tudi strokovno posvetujem o njegovem 
psihofizi~nem stanju telesa, s pravilno izpolnjenim zdrav- 
stvenim vpra{alnikom pa z vade~im opravimo prvi test 
oziroma pri~nemo z vadbo. 
Kaj vsebuje na{a vadba? Ogrevanje mi{ic in sklepov pred 
vadbo, sledijo vaje za ravnote`je in stabilizacijo telesa, vaje 
za zdravo hrbtenico, lepo in pravilno telesno dr`o, vaje za 
mo~ in vzdr`ljivost ter vaje za MMD (mi{ice medeni~nega 
dna). Kon~amo z gimnasti~nimi razteznimi vajami, vajami 
za spro{~anje telesa, protistresnimi vajami in dihalnimi va-
jami. To so segmenti na{e zdrave vadbe ABC. 
Kaj pomeni zdrav duh v zdravem telesu? Veliko ljudi me 
spra{uje, kaj smejo in ~esa ne, kako sestaviti dnevni jedil-
nik, kak{no vadbo priporo~am in kolikokrat na teden naj 
se gibajo. Iskreno povedano, vse stvari so v glavi posame-
znika in te`ko je nekomu dopovedati, da se mora ~im ve~ 
gibati in paziti, kako in s ~im se prehranjuje. Res je, vsako 
telo je druga~no, a gibanje in navade razvajanja in iska-
nja izgovorov so razli~ni. Vse preve~ se izmikamo: »Eh, 
saj bo, saj vzamem tableto, pa kaj mi bo telovadba, danes 
ne grem na vadbo, ker sem utrujen/a.« @al se sre~ujem 
tudi s tak{nimi ljudmi, a si vseeno `elim, da so sre~ni, jim 
pomagam pri vadbi, tako da na koncu premagajo odpor in 
opustijo izgovore za lenobo.
 [e vedno je veliko ljudi s prekomerno telesno te`o in prav 
ti »trpijo« za razli~nimi boleznimi, kot so povi{an holeste-
rol, previsok ali prenizek krvni tlak, osteoporoza, bole~ine 
v kri`u in hrbtenici, bole~ine v kolenu, sklepih, sladkor v 
krvi, uhajanje urina (predvsem `enske po 40. letu staro-
sti), glavoboli, stres ipd. Vsem tem boleznim se lahko iz-
ognemo zelo hitro in uspe{no z ve~ gibanja in s pravilnim 
na~inom prehranjevanja. Vsak dan bodimo {portno aktivni 
vsaj 30 minut in prvi pozitivni rezultati bodo opazni `e v 
prvem mesecu, prav tako pa ne bomo polnili ~akalnic na{ih 
zdravstvenih ambulant ter »pametovali« pri zdravniku.

Uspe{no leto delovanja in praznovanje prvega rojstne-
ga dne [portnega dru{tva BI&NI-Fit
Z velikim veseljem, ponosom in sre~o lahko povem, da smo 
praznovali prvi rojstni dan delovanja dru{tva, da smo pove~ali 
{tevilo redno vade~ih ~lanov, ki obiskujejo vadbo vsaj dva-
krat tedensko, da na vadbi zapolnimo vsak koti~ek dvorane, 
da so na{e vadbe koristne, zdrave, pou~ne in zabavne, da 
je na{e dru`enje postalo nerazdru`ljivo, da smo postali ve-
lika dru`ina ljudi {portnega duha z veliko pozitivne energije 
in da spo{tujemo svoje telo. Zelo ponosen sem na vse svoje 
BI&NI-Fitovce, dajejo mi pozitivno energijo, ki jim jo z velikim 
srcem vra~am. 
Tudi izzivi nam niso tuji in tako smo v mesecu januarju izvedli 
akcijo »Zdr`i 28 dni brez sladkorja«, s katero smo dokazali, 
da smo vztrajni in vzdr`ljivi, spoznali pa smo tudi, kaj po-
meni preve~ sladkorja v na{em telesu. V prihodnjih mesecih 
nas ~aka {e en velik izziv − »Vse za zdravo in lepo telo«. 
Izziv bo shuj{evalne narave, primeren za vse tiste, ki si `eli-
jo izgubiti odve~ne kilograme in si prislu`iti glavno nagrado 
presene~enja. 
 
[ola teka, tehnike nordijske in {portne hoje, pohodni{tvo in 
vadba v naravi so postali stalnica v na{em dru{tvu in v mese-
cu marcu pri~nemo s {olo teka in tehnikami nordijske hoje ter 
z organiziranim pohodni{tvom.

[portno dru{tvo BI&NI-Fit tudi na Ptuju
@e v mesecu januarju smo pri~eli z vadbo tudi na Ptuju in tako 
smo postali {e ve~ja dru`ina.
Sedaj lahko na{i ~lani obiskujejo vadbo trikrat tedensko na 
dveh lokacijah, kar pomeni {e ve~ gibanja za zdrav `ivljenjski 
slog. [e najbolj se veselimo dogodka, ki ga bomo izvedli v 

Bin-fitke in vadba na Ptuju  Foto: Bine [trucl
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spomladanskih mesecih BI&NI-Fitovci skupaj v sodelovanju 
z [portno unijo Slovenije Ljubljana. @elimo prirediti veliko 
skupno sre~anje vade~ih na funkcionalni skupinsko vodeni 
vadbi iz razli~nih dru{tev Slovenije.
^e sem vas vsaj malo navdu{il in prepri~al, da bi za~eli 
zdravo `iveti, ~e si `elite ostati »fit« tudi v poznej{ih zrelih 
letih in se bolje po~utiti vsak dan, se nam lahko preprosto in 
enostavno pridru`ite. Obi{~ite nas `e jutri in bodite del~ek 
na{ega tima tudi vi. Vljudno vabljeni!

Termini in lokacije [D BI&NI-Fit
-  Vsak torek poteka od 20.30 do 22.00 funkcionalna skupinsko 
vodena aerobna vadba HI/LO (nizko in visoko intervalna vad-
ba) za vse generacije v Domu krajanov Sp. Duplek (»baraka«).

Punce po vadbi vedno dobre volje, nasmejane z veliko 
pozitivne energije                   Foto: Bine [trucl

-  Vsak ~etrtek potekajo od 20.30 do 21.30 nekoliko bolj 
zahtevne vaje (nadaljevalni program) TABATA WORKOUT 
(20/10), intervalni trening (»baraka«). 
-  Vsak petek od 19.00 do 20.30 poteka funkcionalna sku-
pinsko vodena aerobna vadba HI/LO za vse generacije v 
Domu krajanov Rogoznica, Ptuj.

[portno dru{tvo BI&NI-Fit `eli vsem svojim vade~im ~lani-
cam in ~lanom ter ob~ankam in ob~anom ob~ine Duplek 
lepe in blagoslovljene velikono~ne praznike.

                                 Bine [TRUCL,
vaditelj, in{truktor {portne rekreacije 1. in 2. stopnje z licenco,

prvi in glavni promotor projekta »Slovenija v gibanju«,

AIKIDO ZA VSAKOGAR- 
SAMOOBRAMBA ZA @ENSKE 
IN OTROKE
[portno dru{tvo za borilne ve{~ine Aikido klub 
Duplek izvaja redne treninge in pou~ne dr`avne 
seminarje tudi v sodelovanju z aikidokami iz os-
talih klubov (Aikido klub Pajo Maribor). 
V odrasli skupini (od 14. leta starosti naprej) trenirajo fantje 
dvakrat tedensko v mati~nem klubu, v nedeljo pa potekajo 
{e skupinski treningi za vi{je pasove v Razvanju pod vod-
stvom mojstra Pavla Paja Forjana, 5. dan. 

V mesecu marcu bo v Mariboru potekal `e 3. mednaro-
dni seminar aikida, ki se ga bomo udele`ili tudi z na{imi 
najmlaj{imi aikidokicami, ki pridno trenirajo dvakrat te-
densko. Otroci so na{a prihodnost, zato moramo znanje 
nameniti prav njim. Otroci s treningi pridobijo na discipli-
ni, samozavesti, izbolj{ajo svoje motori~ne sposobnosti, 
pridobijo na kondiciji, mo~i in veliko la`je premagujejo 
stresne trenutke doma ali v {oli. Postajajo mirnej{i in se 
nau~ijo spo{tovati druge ter sebe. 
Razlogov za vpis otrok na treninge aikida je veliko. Zelo 
sem ponosen na vse ~lane, predvsem otroke, ki poskrbijo 
za prijetno vzdu{je pred, med in po treningu. Aikido je zelo 
fleksibilna borilna ve{~ina, ki nam omogo~a veliko gibanja, 
zato je primerna za vse generacije.
K treningom bi pozval predvsem ne`nej{i spol, saj vse-
buje aikido veliko uporabnih tehnik samoobrambe pred  ^lani Aikida v Lenartu v prvem dnevu treninga    Foto: Matej Makoter

Lan in Nai Poto~njak v tehniki Ikyo     Foto: Bine [trucl

Vadba mo~i in vzdr`ljivosti   Foto: Valerija [trucl
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Mala {ola Aikida Duplek  Foto: Bine [trucl

Starej{i ~lani [DBVA Aikidio Duplek 
Foto: Matej Makoter

Tehnika v parterju 
Ma{a Simoni~ in [pela Kos  

Foto: Bine [trucl

napadalcem z razli~nimi predmeti 
(no`, pi{tola, palica, svin~nik, na-
livno pero, vrv, de`nik, solzivec …), 
predvsem pa so nau~ene tehnike ko-
ristne v primerih, ko so na tleh, ko so 
nemo~ne, davljene ali ko jim grozi ne-
varnost posilstva. 

Redni treningi in vpisi novih ~lanic in 
~lanov potekajo v prostorih telovadni-
ce Osnovne {ole Draga Kobala v Brez-
ju, in sicer vsak torek in ~etrtek – za 

otroke od 3. do 14. leta starosti od 
16.30. do 17.30 in za odraslo skupino 
od 15. leta starosti naprej od 17.30 do 
18.30.

Bine [TRUCL,
in{truktor, trener, mojster aikida,  I. DAN

IZ DEJAVNOSTI DRUŠTEV
PLESNO DRU[TVO 
ZAPLE[I SE Z 
OTROKI VRTI @E 
OSMO LETO
Ples je skupinska vadba, pri 
kateri se razgibamo, telo napol-
nimo s pozitivno energijo, prav 
tako pa predstavlja odli~no pri-
lo`nost za dru`enje in zabavo. 
V plesnem dru{tvu Zaple{i se 
tega {e kako dobro zavedamo 
in tako se z otroki v Osnovni 
{oli Duplek in Vrtcu pri O[ Du-
plek s podru`nicama vrtimo `e 
osmo leto. 

S plesom otroci spoznavajo osnovne 
plesne tehnike, razvijejo plesno dr`o, 
razgibajo telo, se sprostijo, ob tem pa 
se {e zabavajo. Predvsem ples je tisti, 
ki otrokom predstavlja prijetno rekrea-
cijo ob glasbi, pri ~emer mali in veliki 
nadobudne`i sprostijo vso odve~no 
energijo. 
Plesati za~nemo `e v vrtcu. V ~arobni 
svet plesa otroke popeljemo z raznimi 
plesnimi igrami ter s pravljicami, iz 
katerih nastajajo prave koreografije. 
V~asih smo majhni kuhar~ki, drugi~ 
metulj~ki, tretji~ zidamo hi{ko … 

Vragolije na plesnih vajah   Foto: Tina Rep

Majhni {kratki  Foto: Tina Rep
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Ko odrastemo, plesno znanje pridno 
nadgrajujemo in sestavljamo koreo-
grafije, ki jih nato treniramo in vadi-
mo, dokler jih ne obvladamo.

Vsako leto prirejamo tudi ve~je in 
manj{e nastope, na katerih poka`emo 
osvojeno plesno znanje. Tako kot 
prej{nja leta smo tudi minuli decem-
ber v Kulturnem domu Korena pri~arali 
pravo bo`i~no vzdu{je, kjer ni manj-
kalo gledalcev. Po dobri uri in pol ple-
sa, petja in vesele otro{ke razigranosti 
smo si vo{~ili novo leto, se posladkali, 
nato pa skupaj od{li na po~itnice.

[e naprej se bomo trudili, da bomo 
na{im najmlaj{im ob~anom omogo~ali 
kvalitetno pre`ivljanje prostega ~asa, 
kar ples zagotovo je. Prizadevali si 
bomo, da bodo plesne urice {e na-
prej zanimive, polne novega znanja in 
otro{kega veselja.

Utrinek iz zaklju~nega nastopa v juniju   Foto: Tina Rep

Za vse dodatne informacije smo dose-
gljivi na telefonski {tevilki 041 817 529  
(Tina) ali elektronskem naslovu:  

rep.tina@gmail.com.
Tina REP,

 predsednica plesnega dru{tva Zaple{i

PEVCI DRU[TVA 
UPOKOJENCEV 
DUPLEK PRED  
NOVIMI IZZIVI 
V novo sezono 2015/2016 smo 
pevci Mo{kega pevskega zbo-
ra DU Duplek vstopili stresno.  
Nekaj tednov pred za~etkom 
vaj smo izvedeli, da se moramo 
izseliti iz svoje pevske sobe v 
O[ @ite~ka vas.

 Ni bilo enostavno razumeti, da mora-
mo po skoraj dvajsetih letih zapustiti 
prostor, ki smo ga vsa leta vzdr`evali, 
ga krasili, popravljali, obnavljali tako 
sanitarije kot kuhinjo in vso ostalo 
opremo. Pravzaprav smo izgubili iden-
titeto in domicil v Zg. Dupleku, poleg 
tega pa edini prostor, ki je bil na raz-
polago tudi telovadkam, Turisti~nemu 
dru{tvu Duplek, va{ki skupnosti in {e 
komu. 

Vaje smo preselili v dvorano v Dvor-
janah, omara z oblekami, notami in 

dokumentacijo je vandrala v barako 
v Zg. Dupleku, fotografije, priznanja, 
plakete pa v Koreno. Tako smo se-
daj razseljeni kot ube`niki iz Sirije. 
Ta sprememba se je takoj pokazala 
tudi v vzdu{ju pevcev. Lotila se nas je 
nekak{na otopelost, splahnel je elan 
z za~etka sezone. Za~asno je odsoten 
en ~lan, drugi je zaradi starosti izstopil 
iz pevskega zbora, nekaj jih je odhod 
napovedalo − res je bilo te`ko za~eti z 
normalnim delom.

Na sre~o so pri{li bo`i~ni in novole-
tni prazniki. Takrat namre~ vsako leto 
obi{~emo svoje prijatelje, podporni-
ke v Zapolutkah, v Zg. Dupleku in v  
@ite~ki vasi, pa tudi v Spodnji Duplek 
si upamo. S seboj nosimo veselje, pe-
sem in koledarje, nazaj pa spoznanje, 
da to, kar delamo, ni zaman, pa {e za 
koledarje kaj dobimo. Tako bomo lah-
ko celo leto spet veselo in brezskrbno 
delali. Res smo hvale`ni ljudem, ki nas 
kljub slabim ~asom z veseljem sprej-
mejo v hi{e, nas pogostijo s pija~o, 
pecivom, hrano in {e koledar nam ku-
pijo. Brez njih bi ne do~akali ve~ kot 
dvajset let petja, verjetno niti treh ne. 
[e enkrat hvala vsem, ki nam tako po-
magate.

Lep sprejem in veselje ob dru`enju sta 
nam dala ponoven zagon in slaba volja Vaje v novi sobi v Dvorjanah  Foto: Arhiv MPZ DU Duplek
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ob preselitvi in nemo~i, da bi karkoli na-
redili za kulturo, rekreacijo, dru`abno 
`ivljenje v Zg. Dupleku, posebno pa 
v @ite~ki vasi, je splavala po Dravi. 
Ni nas po~akala na Johah v kak{nem 
skritem re~nem rokavu, ampak se je 
razlila dalje po reki. Pri~eli smo va-
diti nove pesmi in podo`ivljati stare. 
Spet so pred nami nastopi na ob~nem 
zboru DU Duplek, na komemoraciji pri 
spomeniku pod Kukovi~evo doma~ijo 
v Zg. Dupleku in na ostalih vsakoletnih 
prireditvah.

Najva`nej{e pa nas ~aka v maju. 
Bi rekel kar majska mladostna ljube-
zen. Pred desetletjem smo bili pobu-
dniki sre~anja pevskih zborov Od Dra-
ve do Save. Pevovodje ve~ zborov so 
se na seminarju pevovodij dogovorili, 
da bi ljudem pokazali, kaj so se nau~ili 
oz. kaj so pridobili na te~aju − in rodi-
la se je ideja. Duple~ani nismo mogli 

mimo te ideje, ki omenja Dravo, saj 
ta reka globoko posega v na{a `ivlje-
nja in nam, vsaj do sedaj nam je, kroji 
usodo tako kmetu kot delavcu. Torej, 
bili smo seveda prvi organizatorji pri-
reditve. Kasneje se je prireditev vsako 
leto potepala po [tajerskem. [la je v 
Celje, [tore, Kidri~evo in {e kam, tudi 
na Koro{ko v Radlje in v ^rno.
 Letos, kot re~eno, je ponovno na vr-
sti na{ pevski zbor in vemo, da naloga 
ne bo lahka, saj je prireditev dvignila 
nivo zborovskega petja in organizaci-
je za ve~ stopnic. Vemo, da nam bodo 
ob strani kot do sedaj stali DU Duplek, 
Ob~ina in posamezniki, tako da bomo 
na koncu dele`ni pohval in zahval. Pri-
reditev bo potekala v mesecu maju v 
sklopu Tedna ljubiteljske kulture, ki ga 
vodi Javni sklad Republike Slovenije za 
kulturne dejavnosti (JSKD), obmo~na 
izpostava Maribor. S tem nam je pri-
hranjen stro{ek avtorskih pravic 

Zdru`enja SAZAS, na voljo nam je tudi 
posebna spletna stran JSKD-ja.
@e sedaj vabimo vse ljubitelje zborov- 
skega petja, da se nam pridru`ijo 21. 
maja v dvorani v Koreni. 
Tako, to smo vam `eleli povedati. 
^eprav smo sekcija DU Duplek, se ne 
zapiramo samo v okvire dru{tva, tem-
ve~ `elimo vsem, ne samo upokojen-
cem, povedati,  kaj nas te`i in kaj nas 
veseli. Zakaj bi hodili na nastope, kjer 
so prisotni samo upokojenci? Saj ima-
mo nadlog staranja vsak dan sami do-
volj. @elimo si prijateljev med mlaj{imi 
od nas, `elimo si biti s takimi, ki gle-
dajo naprej, ne nazaj. Ne jamramo, 
i{~emo re{itve − bi dejal predsednik v 
Ljubljani. Mi pa mu odgovarjamo: Mi 
nikoli nismo jamrali, vedno smo na{li 
re{itev, smo pa ponosni in veseli, da 
smo Duple~ani.

Vlado BOROVIN[EK, 
predsednik

KEGLJANJE IN 
DRU@ENJE
Tudi po uspe{ni lanski {portni 
sezoni smo se keglja~i pogosto 
dru`ili. V oktobru smo najprej 
opravili tradicionalno trgatev, 
nato pa smo se konec meseca 
skoraj vsi ~lani sekcije sre~ali 
na kostanjevem pikniku.

V novembru smo pripravili martino-
vanje, na katerem smo poskusili novo 
vino skupaj s prijatelji iz [entilja pri Ve-
lenju. Dru`enje je bilo prijetno in vese-
lo. Lepo je bilo tudi 21. decembra, ko 
smo se ~lani sekcije sre~ali {e zadnji~ 
pred bo`i~em in novim letom. Sre~anje 
smo organizirali v novih dru{tvenih 
prostorih. Udele`ila sta se ga tudi na{a 
predsednica in `upan. Sre~anju v do-
bri dru`bi je sledila odli~na zabava s 
petjem in plesom. Nekaj na{ih ~lanov 
se je udele`ilo tudi silvestrovanja v 
dvorani. 

V novem letu smo bili povabljeni na 
antonovanje DU Kog, ki smo se ga z 
veseljem udele`ili – to je bil tudi prvi 
keglja{ki turnir v leto{njem letu. Na{a 
mo{ka ekipa je osvojila drugo mesto. 
Dobri prijatelji iz Velike Nedelje so 
nas 26. januarja povabili na dru`abno 

sre~anje. Seveda smo povabilo spreje-
li. Najprej smo se pomerili v kegljanju 
(na{a mo{ka ekipa je zasedla 1. me-
sto), nato pa smo se v dobri dru`bi 
zadr`ali do poznih ve~ernih ur. 

Ob vseh teh prijetnih dogodkih, ki nas 
bogatijo ter nas polnijo z optimizmom 
in pozitivno energijo, pa nismo poza-
bili na svoje {portno delovanje. Ker se 
`e zelo pribli`ujejo tudi tekmovanja v 
ligi (6. in 7. april), se vse ekipe aktivno 
pripravljamo in treniramo. Veselimo se 
tekmovanj, {e posebej pa dru`enja s 
prijateljskimi ekipami. 

Na na{ih sre~anjih – dru`abnih, {por-
tnih ali rekreativnih – je vedno lepo, 
zato ponovno vabimo medse tiste 
upokojence, ki to zmorejo in si `eli-
jo obogatiti vsakdanje `ivljenje, da 
se nam pridru`ijo. Zagotavljamo, da 
nih~e, ki se nam bo priklju~il, tega ne 
bo ob`aloval.

Keglja~i DU Duplek 

Kostanjev piknik  Foto: Silva Javornik
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PONOVNO NA DRAVI
Vsaki~, ko sem se peljal preko 
duple{kega mostu, sem v maj-
hnem zaliv~ku opazoval mod-
re lesene rance. Ob tem so na 
povr{je privreli spomini, ko 
sem se kot mladeni~, pred ve~ 
kot tridesetimi leti, prvi~ peljal 
od Dupleka do Ptuja,v ranci, ki 
jo je vozil pokojni »Kolari~ov 
Tona«. 
Od takrat sem se skoraj vsako leto, 
pa ~eprav sem `ivel na drugem kon-
cu Slovenije, udele`il tradicionalnega 
spusta po Dravi. Vo`nja je potekala od 
Dupleka do Ptuja in je s postanki tra-
jala ves dan. 
Vsako leto je bilo veliko udele`encev, 
tako da si moral imeti veze, da si pri{el 
na ranco. Prav lepo je bilo videti, ko 
je rancarje pospremila velika mno`ica 
ljudi, ki so stali na mostu. 
Z leti pa je delovanje Turisti~nega 

Utrinki iz rancarije      Foto: Klavdija Kolari~ 

dru{tva splavarjev in rancarjev Duplek 
zamrlo. Ranco smo videli {e samo na 
vozu ob pustni povorki ali pa posta-
vljeno pred prireditvenim prostorom 
ob Duple{kem tednu. Opazovali smo 
jih tudi privezane v zaliv~ku ob mostu 
v Zg. Dupleku. 
Pred ~asom pa so se za~ele dogajati 
spremembe.  Bo`o, nekdanji predse-
dnik, je 21. junija lani zdru`il nekdanje 
in sedanje ~lane dru{tva. Zbralo se nas 
je 20. Po zajtrku pri »rancarski baraki« 
smo se odpeljali do Male~nika. Tam smo 
rance spustili v vodo in odrinili po Dra-
vi. Spustili smo se do Dupleka. Vo`nja 
je s postanki trajala okrog 3 ure v le-
pem in son~nem vremenu. V tem ~asu 
je na{a logisti~na ekipa, (pod vodstvom 
Tanje in Lidije) kot v~asih, pripravila 
odli~ne pe~enke, da smo se ob vrnitvi 
do barake lahko okrep~ali. Ob slovesu 
smo si obljubili, da se {e sre~amo. 
Za  vo`nje po Dravi so bile obnovlje-
ne rance in urejena okolica rancarske 
barake. 

Prav tako je nekdanji predsednik 
Turisti~nega dru{tva splavarjev in ran-
carjev Duplek, Bo`o Kolari~, organizi-
ral spust po Dravi za svoje sodelavce 
iz podjetja na Ptuju, kjer je zaposlen. 
18. julija lani so se po Dravi spustili 
`e ~etrti~. 
22. avgusta 2015 so se pod Bo`ovim 
vodstvom po Dravi spustili tudi ~lani 
Kluba ljubiteljev starih motornih vozil 
»Deda Kafer klub« Maribor Brezje. Tudi 
oni so pre`iveli lep dan na Dravi ter se 
dogovorili, da bo dru`enje na Dravi 
postalo tradicionalno. 

Ob vsem tem me obdaja upanje, da bo 
`ivljenje na Dravi ponovno o`ivelo in 
se bo povrnil sloves »Duple{ke morna-
rice«. Saj ni potrebno veliko. Le nekaj 
dobre volje in sodelovanje z lokalno 
skupnostjo. 

Se vidimo na Dravi! 
Bojan NIPI^

PONOSNI NA USPE[NO 
MINULO LETO
Zadnjo soboto v februarju je 
bil kot `e vrsto let redni ob~ni 
zbor Turisti~nega dru{tva Vur-
berk, tokrat lahko re~emo − kar 
»zgodovinski«. 
Pa ne morda zaradi kak{nega jubileja 
ali kaj podobnega, dale~ od tega, am-
pak udele`enci, ~lani dru{tva in {tevilni 
gostje smo se tokrat zbrali v obnovlje-
ni dvorani Kulturnega doma Vurberk. 
Dolgo smo ~akali na ta trenutek in 
do~akali smo ga, upamo pa tudi, da 
bomo do~akali prepotrebno zunanjo 

obnovo, saj si jo Vurberk in Vurber~ani 
zagotovo zaslu`imo, ve~ kot stoletna 
tradicija kulturno-gledali{ke dejavno-
sti v kraju pa to prav gotovo tudi po-
trjuje.
Leto{nji ob~ni zbor je bil tudi volil-
ni, udele`ilo se ga je preko 100 ~la-
nov (dru{tvo {teje 182 ~lanov) in 
{tevilni gostje, med njimi `upan Mi-
tja Horvat, predstavniki vurber{kih 
dru{tev OO RK, dru{tva upokojencev 
in gledali{kega dru{tva, prostovoljnih 
gasilskih dru{tev iz Korene in Grajene 
ter predstavnica [tajerske turisti~ne 
zveze in tudi predstavnici Turisti~nega 
dru{tva Mitra iz Hajdine, s katerim je 
na{e dru{tvo navezalo stike v lan-

skem letu. Pri pregledu opravljenega 
dela smo bili ve~ ali manj enotni, da 
smo realizirali program, ki smo ga 
sprejeli, pa tudi {tevilne pohvale in 
~estitke gostov to potrjujejo. Uspe{no 
smo organizirali »Prvomajski pohod 
na Grmado«, ki je bil `e 11. po vrsti, 
udele`ilo pa se ga je skoraj tristo po-
hodnikov. Tretjo soboto v juniju je bil 
24. festival narodnozabavne glasbe 
Slovenije, ki je zaradi muhastega vre-
mena `al potekal v ve~namenski dvo-
rani v Star{ah, kjer smo se organiza-
torji zaradi gostoljubnosti doma~inov 
po~utili kot doma − ampak grajsko 
dvori{~e je le na Vurberku. V okvi-
ru praznika ob~ine Duplek smo v 
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dvorani kulturnega doma pripravili 
razstavo fotografij Marijinih cerkva, 
ki so ob »Marijini romarski poti«, ki 
poteka iz Poljske preko Slovenije na 
Hrva{ko (in vurber{ka Marijina cer-
kev je ob tej poti), isti dan pa je bila 
tudi dobro obiskana slikarska kolo-
nija. Pri pripravi so nam bili v veliko 
pomo~ ~lani likovne sekcije iz Hajdine 
s predsednico Cilko Bernjak na ~elu, 
saj so nam pomagali orati ledino na 
tem podro~ju, kljub temu da je kolo-
nija te ljubiteljske umetnosti na Vur-
berku `e bila − na prelomu tiso~letja 
jo je organiziralo takratno Prosvetno 
dru{tvo Vurberk. Sredi avgusta, ob 
vurber{kem farnem prazniku »Velika 
ma{a«, smo pripravili prav tako `e 
tradicionalni »Veliko{marenski kole-
sarski maraton«, uspe{no, kot pravijo 
udele`enci, zadnjo nedeljo v avgustu 
pa je na grajskem dvori{~u odmevalo 
zborovsko petje, sre~ali so se namre~ 
pevski zbori na 24. sre~anju »[tajer-
ska poje«. Potomka najstarej{e trte na 
svetu, ki se bohoti pod grajskim ob-
zidjem, je lansko leto dobro obrodila. 
Njene sladke jagode smo potrgali in 
»pre{ali« sredi oktobra ob prijetnem 
dru`enju, tudi s ~lani Oldtimer kluba 
Duplek. Dopoldan istega dne pa je 
bila ̀ e v delno obnovljeni dvorani tudi 
otvoritev razstave del junijske slikar-
ske kolonije. 

^lani so bili informirani {e o finan~nem 
poslovanju dru{tva, sprejet pa je bil 
tudi program dela za leto{nje leto. Z 
voljo in anga`iranostjo ga bomo tudi 
realizirali.
Kot je bilo `e navedeno, smo tokrat 
imeli tudi volitve, in sicer ~lanov 
upravnega in nadzornega odbora ter 
disciplinske komisije. Po {estnajstih 
letih vodenja dru{tva se je poslovil 
predsednik Jo`e Plazar. V zahvalo za 
dolgoletno uspe{no vodenje dru{tva 
smo mu podarili »Vurberk«, sliko, 
upodobljeno na lanskoletni slikarski 

Utrinek iz razstave   Foto: Arhiv ob~ine Duplek

koloniji. Pravijo, da na mladih svet 
stoji, ~esar se na Vurberku {e kako 
zavedamo, zato smo za predsednika 
dru{tva izvolili 23-letnega mladeni~a, 
doma~ina iz Grajen{~aka, Nika Roj-
ka. Prav mladost je zagotovilo, da bo 
dru{tvo uspe{no tudi v prihodnje in ob 
izre~eni zahvali za zaupanje »prvega« 
mo`a Turisti~nega dru{tva Vurberk 
smo ob povedanem lahko optimisti. 
Prepri~ani smo, da bomo uspe{no na-
daljevali za~rtano pot na Vurberku in 
v ob~ini Duplek ter da kraj {e ne bo 
»od{el« v zgodovino.

Branko MAHORI^

USPE[NO LETO 
DVORJANSKIH 
GASILCEV
Leto 2015 je minilo in za~en-
jamo z analizami opravljene-
ga dela in s pregledi sklepov, 
ki smo si jih zadali na ob~nem 
zboru, ki je potekal marca 
2015. S ponosom smo ugotovi-
li, da smo opravili vse zadane 
cilje, naloge in {e kaj ve~.
Na{e poslanstvo zajema tudi delo, ki ga 
ni  mogo~e predvideti. Tako smo v letu 
2015 28-krat posredovali v razli~nih in-
tervencijah, in sicer:
− 5-krat smo posredovali pri re{evanju 

obolelih oseb; tu gre za re{evanje 
z AED-jem (avtomatski zunanji de-
fibrilator) − za delo z AED-jem je 
usposobljenih 16 ~lanov, 

− 4-krat smo nudili tehni~no ali drugo 

pomo~,
− 4-krat smo posredovali pri nesre~ah 

v cestnem prometu,
− 3-krat smo gasili po`are v naravi 

oziroma na prostem,
− 5-krat smo posredovali v stanovanj-

skih ali nestanovanjskih objektih,
− 2-krat smo sodelovali pri 

pove~anem vodotoku ali poplavah 

meteornih vod,
− 5-krat smo delovali pri mno`i~nih 

migracijah oziroma pri nastanitvi 
migrantov v nastanitvenem centru 
v [entilju. 

Zabele`ili smo tudi intervencije, ki niso 
ravno delo za gasilce, a smo se vsee-
no odzvali. Tako smo lovili papigo, 

Vozila in oprema PGD Dvorjane   Foto: Arhiv PGD Dvorjane

Novice ob~ine DUPLEK 33



zapirali ventil za vodo v kleti, zaradi 
slabega dela krovcev smo pokriva-
li streho. Pri takih delih bi lahko tudi 
ob~ani veliko naredili sami, ko je ~as 
za to primernej{i, in ne bi v sili klica-
li gasilcev z izgovorom: »^e{, zato jih 
imamo.« Naj povem, da smo prosto-
voljci in za delo, ki ga opravljamo, ne 
prejmemo nobenega pla~ila. 
Kot je razvidno iz intervencij, je na{e 
delo pestro. Temu primerno se mo-
ramo gasilci izobra`evati in usposa-
bljati. Izobra`evanje poteka na nivoju 
Gasilske zveze Maribor v IC Pekre ali 
Gasilske zveze Slovenije v IC Ig. Tako 
sta v letu 2015 dva ~lana opravila te~aj 
za gasilca, dva ~lana za vi{jega gasil-
ca, en ~lan je opravil specializacijo za 
delo z nevarnimi snovmi, dva ~lana za 
nosilca izolirnih dihalnih aparatov, dva 
~lana sta usposobljena za tehni~nega 
re{evalca, en ~lan je opravil te~aj za 
re{evalca iz vi{in in globin v urbanih 
naselij, pet ~lanov je opravilo te~aj za 
ni`jega gasilskega ~astnika. V juniju se 
je 9 ~lanov udele`ilo strokovne ekskur-
zije v Hannover, kjer je potekal svetov-
ni sejem gasilske tehnike in opreme.
K izobra`evanju spada tudi sodelo-
vanje na tekmovanjih, pa naj bodo ta 
ob~inska, memorialna ali regijska. Tako 
smo na tekmovanju Gasilske zveze Ma-
ribor sodelovali s kar desetimi ekipami. 
Dve ekipi pionirk in ena ekipa mladink 
so se uvrstile na regijsko tekmovanje, 
ekipi pionirk in mladink pa na dr`avno 
tekmovanje, ki bo potekalo v pomla-
dnih mesecih v Kopru. Pri tem je po-
trebno vse zasluge pripisati mladin-
skim mentorjem, ki vlo`ijo ogromno 
~asa v delo z mladimi. Vsi vemo, da 
brez mladih ni starih.

Praznik mornarice
Poletni meseci ̀ e dobrih trideset let mi-
nevajo v znamenju praznika mornarice 
in tekmovanju gasilsko re{evalnih ~ol-
nov. Priprave potekajo skozi vse leto, 
{e bolj aktivno pa zadnji mesec. S pri-
pravo tekmovalnega prostora je zmeraj 
veliko dela, saj nam narasla reka Dra-
va skozi leto pusti kar nekaj posledic. 
Veliko dela nam naredijo tudi ob~ani, 
ki vozijo razli~en odpadni material na 
bre`ino reke, mi pa moramo po~istiti 
za njimi. Zato bi apeliral na vse, ki to 
po~nejo, naj, prosim, s tem prenehajo. 
S tem ne uni~ujejo le narave, temve~ 
tudi kazijo podobo Krajinskega parka 
Drava, pa {e gasilcem nalo`ijo precej 

delovnih ur in stro{kov. 
Ne glede na povedano smo julija vsee-
no izpeljali `e 31. tekmovanje na reki 
Dravi, obenem pa smo tudi proslavili 
90. obletnico obstoja PGD Dvorjane. 
Podrobnosti iz tekmovanja in obletnice 
dru{tva ste lahko `e prebrali v septem-
brskih Novicah 2015. Po prazniku mor-
narice si tudi gasilci nekoliko oddahne-
mo ter si privo{~imo malo dopusta in 
po~itka, ki ga potrebujemo za jesen.

Ogromno dela tudi v jeseni in zimi
 V jesenskih mesecih nas je ponovno 
~akalo veliko dela. Tako smo v mese-
cu oktobru, v »Mesecu varstva pred 
po`ari«, izvedli skupno operativno vajo 
s PGD Korena. Organizirali smo zdaj `e 
tradicionalno prireditev »Dan odprtih 
vrat PGD Dvorjane«, na kateri so se 
predstavile slu`be URSZR. Tako sta se 
predstavili ekipa NUS (ekipa za za{~ito 
pred neeksplodiranimi ubojnimi sred-
stvi) in ekipa REPS (enota re{evalcev z 
re{evalnimi psi), ki je izvedla tudi vajo 
iskanja ponesre~enca med ru{evinami. 
Predstavila se je tudi poklicna enota iz 
Maribora z vozilom za vodenje ve~jih 
intervencij in z vozilom Bronto (dvi`na 
platforma), ki vedno vzbudi precej 
zanimanja. Doma~i gasilci smo prika-
zali re{evanje ponesre~enca iz vi{in s 
pomo~jo vrvne tehnike. Predstavilo se 
je tudi podjetje Mi Star, ki se ukvarja s 
prodajo gasilske opreme.
 V jesenskih mesecih smo z Maribor-
skim vodovodom sklenili pogodbo o 

pregledu hidrantov na na{em rajonu, 
teh je 177. Po danih podatkih in kar-
tah smo morali vsakega fizi~no poiska-
ti, o~istiti, pregledati, izvesti meritve 
stati~nega in dinami~nega tlaka, na 
koncu pa izpolniti formular o stanju hi-
dranta. Po kon~anem pregledu hidran-
tov in po izpolnitvi formularjev je bilo 
potrebno {e vse skupaj vnesti v podat-
kovno bazo Mariborskega vodovoda.
Meseca decembra zmeraj obi{~emo 
na{e ob~ane, jim s stiskom rok vo{~imo 
veliko uspeha v novem letu, predvsem 
zdravja, ki ga vsi potrebujemo. Zahva-
limo se jim za pomo~ in spodbudo pri 
na{em delu skozi vse leto ter jim prine-
semo koledar.
Pred nami je nov ob~ni zbor, na kate-
rem bomo sprejemali nove plane, izzi-
ve, ki jih pri nas ne manjka. Saj brez 
drznih ali v~asih utopi~nih izzivov ni 
napredka.
Na koncu bi se rad zahvalil `upanu in 
Ob~ini Duplek za vsestransko pomo~ 
ter ob~anom, sponzorjem in simpa-
tizerjem gasilstva, saj brez njihove 
pomo~i v Duple{kih novicah ne bi pisa-
li o vseh uspehih dvorjanskih gasilcev.
Na koncu {e hvala ~lanom Gasilskega 
dru{tva Dvorjane, ki svoje humano 
delo opravijo ne glede na vreme, dan 
ali no~ … HVALA VSEM!

NA POMO^!
 Maksimiljan BEZJAK,

poveljnik PGD Dvorjane

Re{evanje ponesre~enca iz vi{ine s pomo~jo vrvne tehnike    Foto: Arhiv PGD Dvorjane
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DRU@ABNO @IVLJENJE

Rez stare trte na Vurberku, 11. 3. 2016

POJEMO IN IGRAMO 
ZA VAS
»Pojemo in igramo za vas« je 
naslov vsakoletne prireditve v 
po~astitev dneva `ena 8. mar-
ca, ki jo `e vrsto let organizira 
Mo{ki pevski zbor KUD Franc 
Prelo`nik iz Dvorjan. 
Na prireditvi se je zbralo veli-
ko obiskovalcev, ki vedno z vese-
ljem in pri~akovanjem prisluhnejo 
nastopajo~im. Tudi letos smo se potru-
dili in k sodelovanju povabili ve~ go-
stov. Veseli smo, da so bili z nami:
- Osnovna {ola Dvorjane,
- Tambura{ki orkester ob~ine Duplek,
- Dru{tvo Lukasovi frajtonarji.

Povezovalec programa je bil David Ku-
mer in tudi zanj je ta nastop `e tradici-
onalen – hvala.
Ob tej prilo`nosti se iskreno zahva-
ljujemo vsem nastopajo~im in Ob~ini 
Duplek ter `upanu Mitji Horvatu za 
pomo~ pri izvedbi koncerta.

V zboru se bomo trudili {e naprej ohra-
njati tradicionalne koncerte in se aktiv-
no vklju~evati v kulturno `ivljenje v 
ob~ini Duplek.

Tako smo letos `e ve~krat razveselili 
ob~ane, nazadnje 11. 3. 2016 na rezu 
potomke vinske trte na gradu Vurberk. 

Drago KACJAN,
predsednik

KUD Franc Prelo`nik

Foto: Ivan @i`ek
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LIKOVNA 
UMETNOST ZA 
PRE[ERNOV DAN
Likovno humanitarno dru{tvo 
RAY&CO s sede`em v Zgornjem 
Dupleku je februarja v galeriji 
Betnava presenetilo z razstavo 
likovnikov iz ob~in Duplek in 
Maribor. Svoja dela so razstavi-
li Irena Ferk, Andrej Okre{a in 
Rajko Ferk. Program je povezo-
val dramski in gledali{ki igra-
lec Bojan Maro{evi~. 
Dogodka se je udele`ila skupina kul-
turnikov iz Avstrije, pod vodstvom 
Christine Rauch iz kulturnega dru{tva 
Ehrenhausen, ki si `elijo dolgoro~nega 
sodelovanja s slovenskimi umetni-
ki. Med njimi je tudi slikar Hendrik 
E. Sieders iz Lipnice, ki je na platnu 
ovekove~il, kot pravi, »svoj smu~arski 
idol« − na{o Tino Maze − in bo razsta-
vljal v Sloveniji.

Bojan Maro{evi~ je v imenu slikarjev 
v nagovoru pozdravil {tevilno publiko 
in vsem za`elel obilo umetni{kih u`it-
kov. Razstavo so posvetili prazniku 
kulture. Voditelj je spomnil na odnos 
do Pre{erna − kako smo v~asih polni 
velikih besed, kadar spregovorimo o 
njem, pozabljamo pa, da je bil Pre{e-
ren tudi velik humanist, doktor prava 
in genialni prevajalec poezije (prevedel 
je, recimo, Bürgerjevo balado Lenora). 
Predvsem pa pozabljamo, da je bil ve-
lik, velik narodni buditelj! Spomnimo 
se samo epsko-lirske pesnitve Krst pri 

Otvoritvena slovesnost razstave   Foto: Iz arhiva

Savici. V po~astitev praznika je recitiral 
Zdravljico. France Pre{eren je imel rad 
umetnost!
V imenu kulturnikov iz Avstrije se je 
Christine Rauch zahvalila za povabilo. 
Naj povemo {e nekaj o triperesni dete-
ljici, ki je razstavljala. 

Irena Ferk je slikarka, ki se z likov-
no umetnostjo sre~uje `e desetletje, 
odkar se njen soprog uspe{no ukvarja 
s slikarstvom. Vedno je delovala kot 
skrita soorganizatorka na likovnih 
razstavah in kolonijah, kjer je skrbela, 
da so se udele`enci dobro po~utili. In 
kdaj je v njej vzplamtela iskrica in je 
prijela za ~opi~? Pred ~asom na med-
narodni likovni koloniji na Pohorju, 
ko so ustvarjali slike in je vsak ude-

Irena Ferk, Osamljeno drevo, olje na platno  Foto: Franc Fras

le`enec dal del~ek sebe na platno. Ire-
na je naslikala orhidejo … in o~i so ji 
za`arele. Pod mentorstvom hrva{kega 
slikarja Anta Nikoli}a je potem za~ela 
slikati pokrajine v tehniki olje na plat-
no in nato v akvarelu. Udele`ila se je 
mednarodnih kolonij v Tovarniku pri 
Vukovarju in v Srbiji, maja letos pa bo 
sodelovala na likovni koloniji Dru{tva 
slovensko-avstrijskega prijateljstva v 
Avstriji. 
Irenin slikarski opus zajema preko 60 
likovnih del. Najpogosteje uporabljena 
tehnika je olje na platno, uspe{no pa 
se spogleduje tudi z akvarelom. Nje-
na najljub{a motivika je narava: voda, 
drevesa, planine ... Razstavljala je na 
dvajsetih skupinskih razstavah po Slo-
veniji. Na vpra{anje, ali je mukotrpno 
imeti med slikanjem za hrbtom moj-

stra ~opi~a, je odgovorila: »Ne, ne stoji za mano, mo-
ralno me podpira, pa tudi kritizira, ha, ha …«

Andrej Okre{a je moderator javnih prireditev, novi-
nar in slikar. Slikati je za~el pred tremi leti, njegove 
prve risbe s tu{em in suhimi barvami pa segajo de-
setletja nazaj (v leto 1987). Kot voditelj razstav sode-
luje z dru{tvom RAY&CO iz Dupleka. Prav dru`enje s 
Ferkom in drugimi doma~imi ter tujimi umetniki (Anto 
Nikoli}, Ivan Grozdanovski, Marjana Kmet …) ga je 
spodbudilo, da je pri~el slikati. Najprej akril na platno 
(tudi v kombinaciji s tu{em), ob mentorstvu akvarelis-
tov Anta Nikoli~a in Ivana Grozdanovskega iz Hrva{ke 
in Srbije pa akvarelne slike na papir. Akvareli so postali 
njegova stalnica. Tematiko za slikanje najde v mestih 
zgradbah, gradovih, cerkvah in pokrajinah, nosi ga od 
realizma do abstrakcije in nazaj. 

Andrej Okre{a je sodeloval na enajstih mednarodnih 
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slikarskih kolonijah − na mariborskem Pohorju, v Spodn-
jem Dupleku, Ru{ah in drugod – ter na dvaindvajsetih sku-
pinskih razstavah v Mariboru, na Ptuju, v Spodnjem Duple-
ku in na Hrva{kem. Ustvaril je 120 likovnih del v tehnikah 
akril, akvarel in olje, ki krasijo zidove doma in v tujini.

Rajko Ferk je {ir{i slovenski javnosti poznan kot slikar, 
galerist, pisec aforizmov in humanist. Njegove umetnine 
so na{le dom v hotelih, poslovnih zgradbah ter na pri-
vatnih zidovih po Sloveniji in v tujini. Osnove likovnega 
izra`anja si je pridobil pri akademskem slikarju Otonu Pola-
ku, akademskem kiparju Vojku [tuhcu in slikarju Leopoldu 
Strnadu. Od vedut v tehniki kolorirane risbe s tu{em se 
je oddaljil, ko je za~el eksperimentirati in je razvil svojo 
prepoznavno tehniko “odvzemanja” akrilne barve na platnu 
s pomo~jo slikarske lopatice. Tako je ustvaril ve~plastne, 
pastozne strukture, ki s plastenjem stopnjujejo globinsko 
iluzijo prostora. V svojih slikah svobodno izra`a barvne na-
nose, igra se s prosojnostjo, svetlobo, gibom in ritmom. 
Uspelo mu je narediti nekaj neverjetnega − brez klasi~nih 
perspektivi~nih sredstev je ustvaril abstraktno fantazijsko 
pokrajino, kjer se prepletajo vegetabilni, geomorfni, v~asih 
tudi ponavljajo~i se vzorci in oblike. Njegove fantazijske 
pokrajine so prepletene z geometrijskimi elementi; vanje 
je vtihotapil tudi metamorfozno ~love{ko ali `ivalsko ob-
liko in s tem ustvari fantasti~no nadrealisti~no likovno ce-
loto. Njegove umetnine pi{ejo zgodbe, gledalce vabijo in 
jih spodbujajo ter jih nagovarjajo k razmi{ljanju. »Umetnik 
ostaja zvest svojemu likovnemu slogu in je v slovenskem 
likovnem prostoru edinstven,« je o njem zapisala Petra Po-
kos − likovna kriti~arka. 
V {tirih letih je gostil {tevilne umetnike iz Slovenije in tuji-
ne ter predstavil veliko razli~nih tehnik slikanja: slikanje z 
akrili, oljem, akvareli, slikanje na svilo, slike iz naravnega 
peska, keramike, voska, lesa … Letos bo gostil slikarja iz 
Splita, ki slika z rde~im vinom (vinorel), in slikarko iz {ir{e 
Dalmacije, ki ustvarja slike s pikami (poentizem), in sicer 
vse od karikatur do naive.
Rajka Ferka odlikuje odprto srce za humanitarno delo. Veliko 
svojih del podari v humanitarne in tudi ~isto prijateljske na-
mene. Nikoli mu ni te`ko pomagati. O sebi pa skromno pravi: 
»Dajati je mnogo lep{e kot sprejemati.«
Leto 2016 se je za Likovno humanitarno dru{tvo RAY&CO 

Andrej Okre{a, Sodni stolp, akvarel   Foto: Franc Fras

pri~elo delovno − januarja je dru{tvo gostilo koro{kega sli-
karja naive Janeza Repnika in akademsko slikarko Tja{o ^u{ 
s Ptuja. Glasbena gostja je bila operna pevka Mojca Peganc, 
dogodek pa je povezoval Andrej Okre{a. Obiskovalci so de-
gustirali vina Valdhuber − znamko Falot.

Sledila je razstava del Rajka Ferka in trikratnega olimpijca v 
~asu Leona [tuklja, Josipa Primo`i~a − To{a (1900−1985). Z 
monologom je nastopil gledali{ki igralec Bojan Maro{evi~, 
biv{i konzul v Nem~iji Vili Rozman pa je povedal nekaj anek-
dot o To{u. Sin Jo`e Primo`i~ je za to prilo`nost pripravil 
pecivo po receptu `ene Leona [tuklja. Vse v spo{tljiv spo-
min na velikane v umetnosti, {portu in kulturi, ki so od{li za 
vedno. Degustacijo je imel vinar Kokol iz Ciglenc.

Napoved dogodkov
Na~rtujemo dve dobrodelni likovni koloniji. Ena bo potekala 
pred za~etkom jeseni v ob~ini Duplek (DUPLEK ART4), druga 
pa na Pohorju med 9. junijem in 12. junijem 2016. Povablje-
nih je 23 slikarjev iz Slovenije, Srbije, Hrva{ke, Mad`arske 
in Avstrije. Dodajamo {e povabilo na leto{nji likovni koloniji 
v Tovarniku pri Vukovarju in Kr~edinu v Srbiji. O terminih bo 
javnost sproti obve{~ena.               
Vabljeni!

Slikar Janez Repnik, naiva   Foto: Franc Fras

Franc FRAS

Rajko Ferk, akril na platno  Foto: Franc Fras
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DRAVSKE VILE RADE 
TELOVADIJO
Ja, neko~ so imele dravske vile 
svoje mesto v pravljicah, danes 
pa so si tak{no ime prisvojile 
vesele, `ivahne, zdravja `eljne 
upokojenke (in upokojenci) iz 
Zg. Dupleka. 
Vsak delavnik se dobimo ob 08.30 (po-
leti ob 07.30) in v vsakem vremenu te-
lovadimo na prostem, na idili~nih me-
stih ob Dravi. ^e pa slu~ajno de`uje, 
poi{~emo le streho nad glavo, a osta-
nemo zveste svoji odlo~itvi, da se vsa-
ko jutro nau`ijemo sve`ega zraka in 
razgibamo celo telo v naravi.
Ker se zavedamo, da je ob telovadbi za 
zdravje pomembno tudi veliko dobre 
volje in smeha, poskrbimo {e za to. 
Ve~krat pa ima ena ali druga telovad-
ka idejo, da za kratek ~as posedimo ob 
kavi ali ~aju. Tu in tam se odpravimo 
celo kam na izlet ali si priredimo prije-
tno zabavo.

Nekateri so bili skeptiki: Kako bomo 
telovadile, ko bo zima, hladno?
Po kon~ani zimski sezoni te dileme 
ni ve~! Lepo je priti v hladno jutro in 
do`iveti lep son~en vzhod v neposre-
dni bli`ini Drave. Vse bolj se zaveda-
mo lepote, ki nam jo nudi narava, in 
znamo ceniti `ivljenje na pode`elju.

Dravske vile           Foto:Vlado Borovin{ek

Pridru`ite se nam tudi vi, videli boste, 
kaj zamudite, ~e jutro pre`ivite med 
{tirimi zidovi.
Za vse informacije pokli~ite na vilinski 
telefon: 040 707 282.

Sonja ^ERN^I^ LAGERWAL,
Dravske vile

PUST 2016 V DUPLEKU
VESELE MA[KARE 
NA PTUJU
Pust je ~as, ko pozabimo na 
mraz in se prepustimo radosti 
in veselju maskiranja. Mesec 
februar je za otroke najbolj za-
baven predvsem zaradi pusta. 
Pust je praznik, na katerega se lah-
ko prav vsak otrok na{emi v svojo 
najljub{o `ival, risanega junaka ali 
izmi{ljen lik.
Vrtec pri Osnovni {oli Korena, Korenja-
ki, se je letos `e peti~ udele`il otro{ke 
pustne povorke vrtcev na Ptuju. Ker 
je pust praznik veselja, zabave in 
dru`enja, otroci spoznajo veliko svo-
jih sovrstnikov in tako krepijo tradicijo 
vsako leto znova in znova. Letos smo 
vrtec zastopali kot mali ~arovniki in 
~arovnice. 
V ~etrtek, 4. februarja 2016, smo vsem 
pri~arali ~udovito vreme in pustna po-
vorka je tako potekala brez te`av.

Pred Mestno hi{o so nas napovedali z 
naslednjimi besedami: 

^AROVNICE MALE IN VESELE
NA METLAH K VAM SMO PRILETELE.

NAJ BO MESTO ALI VAS,
OD@ENEM VAM ZIMO, MRAZ.

OD HI[E DO HI[E, OD VRAT DO VRAT
PRI^ARAMO VAM VSEM POMLAD.

»ZATO PA VSI NA METLO,
ZA PRIHODNOST SVETLO!«

Otroci so v karnevalskem {otoru spo-
znali lik kurenta, se zabavali in rajali.
Po slastnem kosilu smo se odpeljali 
proti vrtcu.

Igra v Vikijevem {otoru, skupina MUCE
Foto: @iga Klemen~i~

V soboto, 6. februarja 2016, smo se 
udele`ili `e tradicionalne povorke v Du-
pleku. Otroci so se zelo zabavali in tudi 
odziv ljudi je bil pozitiven. V`iveli smo 
se v vlogo ~arovnic in tako odvihrali na 
svojih metlah po Dupleku do prireditve-
nega prostora. 

Korenjaki (Vrtec pri O[ Korena, skupina 
MUCE) smo dosegli 3. mesto na pode-
litvi priznanj za najmlaj{e udele`ence 
pustne povorke.

Sodelovanje malih ~arovnikov in ~arovnic na 
pustni povorki v Dupleku, skupina MUCE

Foto: @iga Klemen~i~

Nina KOPI^,
vrtec pri O[ Korena
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PUSTNI TOREK V 
DVORJANAH
Kadar je v {oli druga~en dan, 
je zmeraj odli~no. Tudi pustni 
torek je bil eden tak{nih ime-
nitnih {olskih dni, ko ni bilo 
obi~ajnega pouka. Otrok ta dan 
ni bilo v {oli, saj so pri{le le 
pustne {eme. Najbolj krasno 
je bilo, da tudi u~iteljic ni bilo. 
Namesto njih so pri{li: `irafa 
iz stepe, muca Maca, Kleopatra 
– kraljica iz Egipta, karo as iz 
Vegasa in hipi – otrok cvetja in 
ljubezni.
Z zanimanjem smo si ogledovali drug 
drugega in si bili tako v{e~, da smo 
se `eleli predstaviti tudi bli`nji okoli-
ci doma~ega kraja. Po pustni malici, 
ki je bila seveda  krof, smo popravili 
{minko in kostume ter od{li iz {olske 
stavbe po doma~ih cestah in ulicah. 
@e izku{nje prej{njih let ka`ejo, da 
so doma~ini veseli, kadar vidijo na{o 
pustno povorko. Tako je bilo tudi to-
krat. Obiskali smo: Mesarstvo Blatnik, 
Gostilno Brumen in Market Sv. Martin. 
Povsod so nas `e pri~akovali, saj so 
imeli verjetno na koledarju ozna~eno, 
da je pustni torek, dan, ko jih vsako 
leto obi{~e povorka iz dvorjanske {ole. 
Podarjene sladkarije so spravljene v 
{oli in v naslednjih dneh bomo malo 
prekr{ili na{e lepe zdrave navade, saj 
bo potrebno sladkarije varno spraviti v 
otro{ke `elodce. Mislim, da u~enci ne 
bodo preve~ nejevoljni zaradi tega.
Prav dobre volje smo bili tudi v mesa-
riji, `e ko smo peli in s tem preganjali 
zimo ter klicali obilje, gospa Blatnik 
pa nam je izro~ila {e vre~ko z bombo-
ni. Tudi v Gostilni Brumen se je dobra 

volja nadaljevala, saj so nas ~akale `e 
pogrnjene mize s ~udovitimi {opki te-
loha, pi{koti, ~okoladicami in sokom. 
Po petju se je vse to odli~no prileglo. 
V Marketu Sv. Martin smo ponovno 
zapeli in bili nagrajeni z otro{kimi 
~okoladnimi jaj~ki. V trgovini je bil 
tudi gospod Milan Krajnc (steklar-
stvo), ki se ni mogel upreti na{i pri-
kupnosti, zato nam je tudi on kupil 
sladke pribolj{ke.
Podarjene dobrote smo pustili v {oli 
in s povorko nadaljevali po Ciglencah. 
V {olo smo se vrnili v ~asu kosila. Po 
kosilu se je pustni program nadalje-
val s tematsko predstavitvijo mask, s 
tekmovanjem v ~arovni{kem smehu in 
kriku, s kratkimi predstavitvenimi igra-
mi vlog in z drugimi zabavnimi igrami. 
Otroci so povedali, da so pre`iveli zelo 
zabaven in prijeten dan.

Dvorjanske pustne {eme 

Otroci in u~iteljice se zahvaljujemo 
krajanom za vse prijazne nasmehe, 
besede in toplo dobrodo{lico, poseb-
no {e gospe Blatnik, gospe Brumen, 
gospe Klavdiji in delavkam v Marketu 
Sv. Martin ter gospodu Milanu Krajncu.
Na{a pustna povorka ni le odganjala 
zime in klicala k prebujanju narave. 
»Mir, ljubezen in svoboda« je bil na{ 
glavni pustni pozdrav, saj je povorko 
vodil otrok ljubezni − hipi. Nas in vas 
pa naj vsak dan vodi predvsem ljube-
zen, saj tak{ni prijetni dnevi ka`ejo 
prav na to, da nas le ljubezen vodi 
k sre~i, miru in svobodi, ki naj bodo 
predvsem v nas samih. Dvorjan~ani 
to zmoremo vsak dan, ne le na pustni 
torek.

Miljana PAL^I^,
O[ Dvorjane 

FA[ANK 2016
Pustovanje se je za na{e najmlaj{e pri~elo `e 
v ~etrtek, ko so se pred{olski otroci udele`ili 
otro{kega pustovanja na Ptuju. Predstavili so 
se vitezi iz Vrtca Zgornji Duplek in ~arovniki ter 
~arovnice iz Vrtca Korena. 

Pustovali smo tudi v soboto na pustni povorki, na kateri 
je sodelovalo 29 pustnih skupin, v katerih so se poleg tra-
dicionalne Duple{ke mornarice ter rancarjev in splavarjev 
predstavili va{ke skupnosti in ob~inska dru{tva ter otroci iz 
vrtcev in {ol v Dupleku ter Koreni. Kurenti Foto: Jo`e Murko
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Pust   Foto: Anja Krajnc

V otro{ki povorki so prvo mesto zasedli vitezi iz Vrtca Du-
plek, drugo mesto robotki iz O[ Duplek, tretje mesto pa 
velike in male ~arovnice s koren{kega hriba ter sne`na idila 
vrtca in {ole iz Korene.
V kategoriji »ostale skupine« so nagrado za prvo mesto pre-
jeli ~rnci iz Korene, na drugo mesto so se uvrstili Eskimi iz 
Zimice, tretje mesto pa je pripadlo skupini »Mati Slovenija« 
iz Dobrovc.
V goste so pri{li »Kurenti Vetrovniki« iz Kidri~evega v dru`bi 
»Pehnov« iz Loj~, iz Dobrovc so nas obiskali »Mati Sloveni-
ja« in »Butalska kanalizacija«, iz Jurovskega dola so pri{le 
Miki mi{ke.
Imeli smo se izjemno, dan je bil poln pustnih nor~ij, smeha 
in zabave. Poln smeha in dobre volje naj bo vsak dan, tudi 
ko se bo pustni zastor spustil. 
Hvala vsem, ki ste pomagali in pripomogli k organizaciji 
leto{nje pustne povorke, pa tudi vsem obiskovalcem, ki ste 
s svojim obiskom podprli »fa{ank« v Dupleku.

Pehni  Foto: Jo`e Murko Robotka  Foto: Jo`e Murko

Vitezi  Foto: Jo`e Murko

Natalija JAKOPEC

PUSTNI ^AS V VRTCU DUPLEK
Leto je hitro okrog in spet je pri{el ~as pusta. V 
ob~ini Duplek je bila `e peto leto organizirana 
pustna povorka, v kateri se vsako leto predsta-
vijo tudi otroci iz Vrtca Duplek skupaj s star{i. 
Teden dni pred samo povorko so v enotah vrtca potekale 
delavnice, na katerih so otroci skupaj s star{i izdelovali ma-
ske. Organizatorki pusta sta nam pripravili navodila in ma-
terial, s katerim smo izdelali ~udovite in kvalitetne maske. 
Na delavnicah pa nas je pri~akalo tudi presene~enje, pri{la 
je medijska hi{a 24ur in vse lepo posnela. To je bila za 
otroke zelo lepa in nova izku{nja, kar so pokazali z nasme-
janimi in zadovoljnimi obrazi. 
Midve s h~erko sva se letos delavnic udele`ili prvi~ in kot 
star{ sem bila s samo organizacijo dela in potekom de-
lavnic izjemno zadovoljna. Prav tako s kon~nim izdelkom 
mask, saj smo kot skupina na povorki odnesli prvo mesto, 
udele`enih pa nas je bilo kar 190 otrok skupaj s star{i. Po 
razglasitvi je potekalo pustno dru`enje, na katerem smo 
u`ivali vsi – veliki in majhni vitezi. Vzdu{je na delavnici in 
v povorki je bilo nepopisno. 
Zahvala gre predvsem vzgojiteljicama Anji Krajnc in Lojzki 

Zore za prekrasno idejo in {e bolj{o organizacijo, saj brez nji-
ju zmaga ne bi bila na{a. Seveda pa gre zahvala tudi ostalim, 
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ki so sodelovali v projektu. 
Midve se `e veseliva drugega leta in 

upava na {e ve~je {tevilo udele`enih! 
Ne bo vam `al, ~e se nam pridru`ite. Patricija ZUPAN^I^

PUST V VRTCU DUPLEK
@e peto leto zapored smo se zbrali in ustvarili pustne maske − viteze, s 
katerimi smo se v izjemno velikem {tevilu predstavili na pustni povor-
ki v Dupleku. Prvi~ smo se z otroki iz pred{olskih skupin udele`ili tudi 
otro{ke pustne povorke na Ptuju. 
Bila je ponovno enkratna in neponovljiva izku{nja, za katero se moramo zahvaliti donator-
jem, ki so nam pomagali z materialom za ve~ kot 190 mask. To so tiskarna Matisk, tiskarna 
Leykam, tiskarna Hutter in trgovina s papirjem Europapir. Hvala!
Seveda pa gre posebna zahvala na{im sodelavkam, sodelavcem, dobrim ljudem, ki so pri-
stopili na pomo~ pri prevozu in organizaciji, ter vsem tistim, brez katerih mask ne bi bilo 
– VAM, dragi otroci in star{i, za va{ pozitiven odziv, dobro voljo, prizadevnost in pomo~. 
Veseli smo, da je odziv iz leta v leto ve~ji in da se lahko ob tak{nih prilo`nostih {e bolj 
pove`emo. Hvala in ~estitke ob dose`enem prvem mestu.

Vzg. Lojzka ZORE in Anja KRAJNC Pokal

MALE IN VELIKE 
KOREN[KE  
^AROVNICE V 
POVORKI
Nor~ijam naklonjena pustna so-
bota je na plan privabila tudi 
~arovnice in ~arovnike. @e tra-
dicionalno so se le-ti zbirali na 
bregovih, zato ni naklju~je, da 
so se letos tudi na koren{kem 
bregu pojavile ~arovnice, seve-
da ob pustnem ~asu, da ne bo 
pomote. 
Zametki ~arovni{tva segajo v lanski 
oktober, ko so vrt~evski otroci iz sku-
pine Muce praznovali no~ ~arovnic. V 
ta namen so si s pomo~jo hi{nika in 
vzgojiteljic izdelali metle iz brezovih 
vej. Ker so metle pa~ uporabna zade-
va, so sklenili, da jih uporabijo {e za 
pusta in se skupaj s star{i udele`ijo so-
botne duple{ke pustne povorke.
Mali ~arovniki in ~arovnice so general-
ko za povorko izvedli `e v ~etrtek, ko 

so se z metlami (in avtobusom) odpra-
vili na Ptuj na otro{ko pustno povorko, 
kjer so s svojim ~arovni{kim pohodom 
ponosno zastopali koren{ke barve v 
skupini 1500 otrok iz 29-ih vrtcev. 
Pisana paleta ~arovnic se je na pustno 
soboto valila s koren{kega brega na 
duple{ko ravnino. Star{i so si nadeli 
lasulje, ~arovni{ke klobuke, pa tudi 
~arovni{ki nos ni bil odve~, obraz so 
si polep{ali s pajkovo mre`o (metle so 
bile obvezne) in se prelevili v velike 
~arovnice, ki pa, mimogrede, general-
ke za to vlogo niso potrebovale. Male 
~arovnice so se podile z metlami in v 
prepri~anju, da znajo ~arati, kon~no 
pri~akale povorko, ki je posko~no pri-
hajala iz Zg. Dupleka. ^arovnice so se 
priklju~ile povorki takoj za kurenti, 
priklju~ili so se tudi mali in veliki vitezi 
in roboti iz duple{kega vrtca. 
^arovni{ki pohod smo zaklju~ili pred 
»barako«, kjer smo u`ivali ob domisel-
nih maskah, ki so sodelovale v duple{ki 
povorki. Iz vrst malih ~arovnic se je si-
cer sli{alo, da so Miki mi{ke najlep{e, 

~eprav je potrebno pohvaliti izvirnost 
vseh sodelujo~ih mask, {e zlasti pa to, 
da so prihajale iz vseh krajev v ob~ini.
Po razglasitvi nagrad in priznanj, pri-
znanje za dobro izpeljano pustno po-
vorko si zagotovo zaslu`ijo tudi or-
ganizatorji, so se ~arovnice − kot se 
spodobi − {e okrep~ale s hrenovkami 
in krofi v duple{ki »baraki«. 
Veliko veselja sta koren{kim ~arovni-
cam povzro~ila tudi osvojeno tretje 
mesto na »fa{enku« Duple{ke morna-
rice in nagrada: velika {katla z ̀ ogami, 
pripomo~ki za ustvarjanje in suha klo-
basa, ki so jo otroci v koren{kem vrtcu 
na pustni torek zmazali v hipu. 
Kaj so male ~arovnice razmi{ljale, ko 
so stopale v povorki, je bilo te`ko 
razbrati, verjetno so verjele v svojo 
~arovni{ko mo~. Velike ~arovnice pa so 
zagotovo verjele, ~e ne v kaj drugega, 
v svojo star{evsko mo~ in nalogo, da 
je potrebno otrokom in sebi pri~arati 
skupno veselje, kar je povorka zago-
tovo bila.  

Star{i iz koren{kega vrtcaHip, hura, pustna je povorka …
Foto: @iga Klemeni~i~

Male in velike ~arovnice in Vrtca Korena  Foto: @iga Klemen~i~
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»IMATE KAJ ZA PUSTA 
HRUSTA?«
Pustni ~as nas zdru`i in razvedri. To je ~as pust-
nih {em oziroma ma{kar, ki prina{ajo k hi{i 
sre~o. Le kdo se ne spomni znamenitega stavka: 
»Imate kaj za pusta hrusta?« 

Za zavode, kot je na{, pa to pomeni, da si ponovno posta-
vimo vpra{anje: »Kaj bomo pa letos za pusta?« Kadar to 
vpra{anje postavimo otrokom, ideje oz. `elje kar vrejo iz 
njih. V glavnem izra`ajo `eljo po likih, ki imajo nadnaravno 
mo~, zmorejo leteti, ~arati, videti preteklost oz. prihodnost, 
zmorejo nemogo~e, so izredno lepi in prijazni, re{ujejo svet 
ipd. Letos se je porodila ideja o atraktivnem, mo~nem, neko-
liko nezemeljskem in zelo zanimivem liku. Podrobno smo ga 
raziskali, priskrbeli potreben material za izdelavo mask ter 
organizirali delavnice, ki so potekale na obeh podru`nicah – 
Zgornji Duplek in Dvorjane − ter na centralni {oli. Udele`ilo 
se jih je veliko star{ev s svojimi otroki, na kar smo zelo po-
nosni. Na tak na~in se dru`imo tudi neformalno, se po{alimo 
in skupaj dobimo ve~ idej za bolj kreativno in izvirnej{o ma-
sko. Veseli smo, da ste skupaj z otroki aktivno oblikovali na{ 
skupen pustni lik – ROBOTKA. Tako smo bili enaka maska, a 
vendar je bila vsaka nekoliko druga~na, posebna. 
Prav tako se zahvaljujemo podjetju Talum za donirano folijo. 

Kaj mislijo o robotkih na{i prvo{olci?

Neo: Bilo mi je v{e~, da sem bil robotek, ker je zelo lepa pu-
stna maska. Moj robot je imel tudi ra~unalnik, ki ga je mami 
lahko upravljala in me vodila. Imel je tudi gumbe: eden je bil 
za pija~o, drugi za eksplozijo, tretji pa za letenje, z gumbom 
na ~eladi sem se spremenil v kavarno. Bil sem super robot.

Anaia: Robotki so mi v{e~, ker so tako veliki in se svetijo, 
saj so srebrni.

Ina: Zabavno je bilo izdelovati kostum robotka. Moj robotek 
je imel uro, kazala je na {tevilko {est, kolikor sem tudi stara. 
Imel je tudi gumbe: gumb za sesalec, gumb za kazanje poti 
domov …

Nina: Jaz sem se v povorki imela zelo fino. Moj robotek je 
imel gumb za pija~o, gumb za iskanje doma, gumb, ki je 
privabljal `ivali, in gumb za uresni~evanje `elja. Vgrajen je 
imel tudi ra~unalnik.

Mami in otrok robotek 
sta bila pri izdelavi svoje 
maske zelo ustvarjalna

Foto: Maja Ornik

Robotki na povorki       Foto: Stanislav Kramberger

POKOP FA[ANKA
Na pustni torek, na dan, ko pustne maske odganjajo zimo in 
kli~ejo pomlad, smo v popoldanskem ~asu v spremstvu ~la-
nov PDG Korena, vinogradnikov, folklore in drugih pustnih 
mask k zaslu`enemu po~itku pospremili fa{anka. Obred je 
potekal pred Kulturnim domom Korena, kjer je fa{ank pustil 
du{o, a ne za dolgo, ~ez leto dni ga bomo spet zbudili.

Natalija JAKOPEC

Pri pogrebni ma{i    Foto: Natalija Jakopec

Fa{ankov konec      Foto: Natalija Jakopec

Filip: Moj robotek je bil zelo 
lep. Z mamico sva v njegovo 
ra~unalni{ko omarico vgradila 
lu~ko in napeljala `ice ter nalepila 
gumbke. Rde~i gumb je bil za ek-
splozijo, z drugim pa sem se lahko 
spremenil v poljuben lik. Pri izde-
lavi robotka mi je pomagala mami.

Tai: Robotki so mi bili v{e~, {e po-
sebej, ker jih {e nikoli nisem videl 
v `ivo. [e posebej lepi smo bili, ko 
smo se sprehodili na povorki. 
Do drugega pusta pa {e ena pu-
stna pesem (Danilo Gorin{ek):

Danes bomo krofe cvrli, 
kak{no sme{no {e razdrli, 

vso obleko bomo slekli, 
se v pajace preoblekli, 

s krinko si obraz zakrili – 
{eme – v svet se zapodili, 

`alost vso naj {ment pohrusta; 
danes {li se bomo pusta.  

Maja ORNIK,
 O[ Duplek
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NASVETI, PRIPORO^ILA, PREDLOGI
KRONI^NA 
UTRUJENOST

Rezultat vsega na{tetega je dolgotraj-
na neaktivnost. Bolnik izgubi vso tele-
sno kondicijo. Vzrok kroni~ne utruje-
nosti ni znan. Ne moremo je prepre~iti 
in ni nalezljiva. Lahko se pojavi v 
katerikoli starosti. Pomembno je, da 
diagnozo postavi zdravnik, ki lahko 
izklju~i tudi nekatere druge bolezni 
(anemijo, sladkorno bolezen, povi{an 
krvni tlak, bolezni srca in o`ilja, bole-
zni {~itnice ...). 

Ukrepi zoper utrujenost
• zdrava in uravnote`ena prehrana, 

bogata z beljakovinami, vitamini, 
minerali in vlakninami (sadje, ze-
lenjava, mle~ni izdelki, soja, ribe, 
`itarice),

•  zadosten vnos teko~ine (voda, 
zeli{~ni ~aji),

• pomemben je zadosten po~itek,
•  telesno dejavnost prilagajamo 

trenutnim telesnim sposobno-
stim in jo postopoma pove~ujemo 
(posku{ajmo biti aktivni),

•  ~im ve~ gibanja na sve`em zraku,
•  du{evna sprostitev (nekaterim 

pomagajo sprostitvene tehnike, 
ukvarjanje z dejavnostmi, ki kre-
pijo notranjo energijo),

•  sodelovanje z osebnim zdrav-
nikom in farmacevtom ter 
upo{tevanje njunih navodil,

•  priporo~a se jemanje multivita-
minskih pripravkov − predvsem 
tistih, ki vsebujejo vitamine B, C in 
E. Ne smemo pozabiti na minerale 

(`elezo, magnezij, selen, cink) ter 
na aminokisline, ki dajejo organiz-
mu mo~ in energijo ob ve~jih obre-
menitvah in ob stresu. Prav tako je 
pomemben koencim Q10. Le-ta se 
priporo~a za krepitev telesne zmo-
gljivosti in izbolj{anje po~utja, 
priporo~a se pri iz~rpanosti zaradi 
stresa, bolezni in ve~jih obreme-
nitev. Telo samo proizvaja koen-
cim, vendar njegova proizvodnja 
za~ne mo~no upadati po 30. letu 
starosti, s ~imer upada tudi na{a 
psihofizi~na mo~, 

•  te`ave s spanjem in nemirnostjo 
lahko bla`imo s pripravki iz bal-
drijana, hmelja, melise, poprove 
mete. Na voljo so v obliki tablet, 
kapsul, kapljic in ~ajev. Le-ti ima-
jo pomirjevalen in blag uspavalen 
u~inek.

Nujno je, da imamo v `ivljenju jasne 
cilje in vrednote. Poznati moramo 
svoje telo ter biti kriti~ni in iskreni do 
svojih zmogljivosti. Pri naveli~anosti, 
utrujenosti, nezadovoljstvu in pomanj-
kanju energije si lahko pogosto sami 
pomagamo. V~asih pa te`ave posta-
nejo prehude ali pa trajajo predolgo. 
V teh primerih se lahko obrnemo na 
zdravnika ali farmacevta. Skupaj lah-
ko dose`emo, da nas te`ave manj 
iz~rpajo.

Alenka LIPOVNIK,
Lekarna Duplek

Alenka Lipovnik

O kroni~ni utrujenosti govorimo, ~e 
utrujenost traja ve~ mesecev. Gre za 
stanje, kjer iz~rpanost spremljajo 
bole~ine v mi{icah in gripi podobna 
oslabelost. Simptomi povsem one-
sposobijo ~loveka za delo doma in v 
slu`bi, za dru`enje, za razne aktivno-
sti, hobije … 
Kroni~na utrujenost velikokrat nastane 
po virusni oku`bi, ki oslabi imunski 
sistem. ^e oku`bo prebolimo stoje, 
organizmu ne damo prilo`nosti, da 
bi popolnoma okreval. Vse skupaj se 
kopi~i in obremenjuje imunski sistem, 
ki se vedno te`je in manj uspe{no upi-
ra oku`bam, za~aran krog pa se sklene 
s popolno iz~rpanostjo.

Znaki kroni~ne utrujenosti so:
•  utrujenost, ki traja 6 mesecev in 

ve~,
•  bole~ine v mi{icah in sklepih, 

`relu,
•  te`ave s spanjem (kljub spanju si 

bolnik ne odpo~ije),
•  motnje koncentracije in 

kratkoro~nega spomina,
•  glavoboli,
•  depresivnost,
•  bole~e bezgavke (pazduhe, vrat),
•  dolgotrajna utrujenost in slabost 

`e ob manj{em naporu,
•  razdra`ljivost.

Kolektiv Lekarne Duplek 
vam `eli vesele 

velikono~ne praznike!   
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KLOPI urinega kazalca. Za odstranjevanje 
klopov se nikar se ne poslu`ujte ra-
znih kemijskih snovi (petroleja, ace-
tona, alkohola itd). Raziskave ka`ejo, 
da kemijske snovi ne pripomorejo 
k odstranitvi klopa, temve~ dra`ijo 
ko`o in celo pospe{ijo bakterijsko 
oku`bo zaradi dra`enja klopovih sli-
navk, ob dolgotrajnem delovanju pa 
celo omogo~ijo, da klop prej izlo~i 
povzro~itelja bolezni.

Seveda je glavnega pomena, da svojo 
`ival preventivno za{~itite pred klopi. 
@e poznanim ampulam in ovratnicam 
se je pridru`ila {e `ve~ljiva tabletka v 
obliki pasjega pribolj{ka.
V ambulanti vam bomo z veseljem sve-
tovali in priporo~ili najbolj{o za{~ito 
za va{e ljubljen~ke.

Veterinarska bolnica Maribor je bila 
ustanovljena 1. januarja 1947. Na{ ko-
lektiv se trudi prijazno, kvalitetno in 
strokovno skrbeti za va{e `ivali. Vam 
in va{im hi{nim ljubljen~kom smo na 
voljo 365 dni v letu. Na{a veterinarska 
bolnica je edina, ki je odprta vsako ne-
deljo in ob vseh praznikih. 

V ambulanti opravljamo: 
• preglede psov, ma~k in drugih ma-

lih `ivali,
• preventivna cepljenja psov ter 

ma~k,
• cepljenje psov proti steklini,
• korekcijo krempljev psov, ma~k ter 

glodavcev,
• odpravljanje zunanjih in notranjih 

Sedaj, ko je zunaj lep{e in to-
plej{e vreme, so pogosti zaje-
davci na{ih `ivali tudi klopi. 
Klopi so zelo raz{irjeni insekti, 
ki spadajo med pr{ice.
 Zanje je zna~ilno plo{~ato, okrogla-
sto telo z mo~nim oklepom. Lahko 
so ~rne, rjave ali sive barve. Nahajajo 
se predvsem v podrasti, grmi~evju in 
visoki travi. Klopi v naravi ~akajo pri-
peti na rastlino. Bli`ajo~ega gostitelja 
zaznajo s pomo~jo toplote. Z no`icami 
se oprimejo dlake in se po~asi prebije-
jo do ko`e. Vanjo se zarinejo v smeri 
urinega kazalca. Pri ugrizu klop porine 
svoj rilec globoko v ko`o in se pritrdi z 
dvema kavelj~koma. Oku`en klop lah-
ko med sesanjem krvi `ival oku`i z ne-
varnimi boleznimi. Najpogostej{e klo-
pne bolezni, ki se pojavljajo pri psih v 
Sloveniji, so borelioza, anaplazmoza in 
babezioza.
^e na `ivali opazite klopa, ga nemu-
doma odstranite. Uporabite pinceto in 
zajedavca zavrtite v nasprotni smeri 

parazitov,
• diagnostiko in zdravljenje ko`nih 

bolezni,
• diagnostiko in zdravljenje internih 

bolezni,
• ultrazvo~no diagnostiko,
• rentgensko diagnostiko,
• slikanje kolkov in komolcev za 

vzrejno dovoljenje,
• laboratorijsko diagnostiko (komple-

tna krvna slika, biokemija, CRP …),
• koprolo{ko diagnostiko ter pregled 

urina,
• sterilizacije in kastracije,
• kirur{ke posege mehkih tkiv,
• stomatolo{ke preglede in posege,
• ultrazvo~no odstranjevanje zobne-

ga kamna,
• svetovanje o prehrani, negi idr.,
• stri`enje psov in ma~k.

Na{i veterinarji opravljajo tudi delo na 
terenu, in sicer:
• zdravljenje gospodarskih `ivali,
• osemenjevanje in zdravljenje plo-

dnostnih motenj,
• ultrazvo~no diagnostiko,
• laboratorijsko diagnostiko (odvzem 

krvi, mleka …),
• kirur{ke posege,
• koncesijske dejavnosti,
• preventivna cepljenja,
• svetovanje o reji, zdravju in prehra-

ni gospodarskih `ivali.

Veterinarska bolnica Maribor d. o. o.
[entiljska cesta 109

2000 Maribor
www.veterinarska-bolnica.si

tel: 02/2283700 
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VA[E MNENJE
ZLATI DA 
ZAKONCEV KORO[EC
V mesecu septembru 2015 sta Kristina in Jo`ef 
Koro{ec iz Zimice praznovala 50. obletnico po-
roke. Za ~udovit ̀ ivljenjski dose`ek jima ~estitajo 
vsi doma~i, obenem pa jima `elijo veliko zdravja 
in sre~e.

Natalija PRAVDI^

DVE ZLATI POROKI NAENKRAT 
Sestri Olga Jur{i~ (je ~lanica KORK Dvorjane) in  
Lizika Lampe sta z mo`ema Tonetom in Francijem 
27. novembra  2015 praznovali 50 let skupnega 
`ivljenja. 
Poro~ili sta se sicer vsaka v svojem kraju, a na isti dan 
pred petdesetimi leti. Zlato poroko sta praznovali skupaj 
v Ankaranu.

Slavljencem `elimo {e mnogo zdravih in sre~nih let.

KO RK DVORJANE

Foto: Vasilij Jur{i~

Kristina in Jo`ef Koro{ec Foto: Natalija Pravdi~

80 LET FRANCA 
[KERGETA

Franc [kerget 
se je rodil 14. 
januarja 1936 
v Rogoznici 
kot najstarej{i 
sin mami Mariji 
in o~etu [tefa-
nu. Z rojstvom 
se je pridru`il 
starej{i sestri 
Ani. Otro{ka 
leta ni dol-
go u`ival v 
doma~em kra-
ju, saj so vso 
dru`ino `e leta 
1941 izgnali 
najprej v Liko, 
kasneje pa 

v Slavonijo, kjer se jim je pridru`il {e 
najmlaj{i ~lan dru`ine, brat [tefan. Vse-

kakor Fran~ek na leta v izgnanstvu nima 
najlep{ih spominov, saj je vsa dru`ina v 
tem ~asu veliko pretrpela. Pa vendar so 
se vsi leta 1945 sre~no vrnili domov. 

Mali Fran~ek je bil zelo `iv mladeni~ 
in skoraj nobena veselica v doma~em 
kraju ni minila brez njega. @e v mla-
dih letih se je rad smukal okoli o~eta 
v mizarski delavnici in mu po svo-
jih mo~eh pomagal. Vendar se je mi-
zarskega dela kmalu naveli~al in se 
pri svojih 25. letih priklju~il policiji. 
Tam je kot uspe{en policist izkoristil 
mo`nost in se vpisal v kadetsko poli-
cijsko {olo v Tacnu pri Ljubljani, ki jo 
je tudi uspe{no dokon~al. Vendar mu 
tudi to ni bilo dovolj. Kot izredni {tu-
dent je dokon~al pravno fakulteto in se 
zaposlil na Upravi za notranje zadeve 
kot vi{ji kriminalisti~ni in{pektor, kjer 
je delal do upokojitve. 

Skozi vso `ivljenjsko pot mu je stala 
ob strani `ena Hedvika. Veliko vese-

lja (v~asih pa tudi kak{en siv las) sta 
mu  naredili h~erka Beba in vnuki-
nja Nika. Po upokojitvi se je posvetil 
dru`abnemu `ivljenju. Aktivno se je 
vklju~il v Lovsko dru{tvo Voli~ina, je 
~lan Upravnega odbora DU Duplek, 
postal pa je tudi predsednik strelske 
sekcije DU Duplek, ki pod njegovim 
vodstvom dosega izredne rezultate − 
ne samo na regijski ravni, temve~ tudi 
na dr`avnem nivoju, o ~emer pri~ajo 
polne police pokalov in priznanj v pro-
storih DU Duplek. Vsekakor pa je tre-
ba omeniti, da je zelo aktiven tudi v 
doma~em okolju. S svojim res bogatim 
izborom kosilnic obvladuje vsako tra-
vico in grmovje na veliki parceli okoli 
hi{e, kjer mu je v vedno ve~jo pomo~ 
zet Andrej.

Dragi Fran~ek, radi te imamo in {e dol-
go ostani z nami!

Vsi tvoji
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80 let 
JO@EFE [TIBERC
Februarja je praznovala svoj 
`ivljenjski praznik,  80. rojstni 
dan, Jo`efa [tiberc iz Spodnje-
ga Dupleka. 
Rojena je bila v Zgornjem Dupleku, 
natan~neje v Zabregah.  Otro{tvo je 
pre`ivljala s sestro in tremi brati. Uso-
da jim je hitro vzela o~eta, nekaj let za-
tem pa so ostali {e brez mame. Skrb za 
njih je prevzela starej{a sestra Marija. 
Rosno mlada se je poro~ila v Spodnji 
Duplek, v dru`ino [tiberc, in rodila dva 
sinova in h~er. 
@ivljenje ji je na pot prineslo nekaj 
`alostnih trenutkov, med njimi smrt 
sina, kasneje leta 1965 pa so jim po-
plave odnesle hi{o, vendar je {e naprej 
ostala vedra, trdna in pogumna. Vsi 
doma~ini jo poznajo kot izjemno ku-
harico, saj je kuhala na porokah, sed-
minah, zelo znana pa je po odli~nih 
poticah, ki jih {e kljub bolezni vedno 
spe~e doma~im. Zelo se razveseli obi-

ska svojih petih vnukov, ponosna pa je 
na svojih pet pravnukov, ki ji z obiski 
kraj{ajo ~as. 
Jo`efa [tiberc je tudi dolgoletna ~la-
nica Dru{tva upokojencev Duplek, 
zato smo jo ob njeni obletnici obiskali 
`upan ob~ine, Mitja Horvat, predse-

dnica Dru{tva upokojencev, Marinka 
^u~ko, in moja malenkost. Vse dobro 
ji `elimo {e naprej in veliko zdravja.

Slavica GOLOB
Biv{a predsednica Dru{tva upokojencev 

Duplek in sorodnica

Jo`efa [tiberc z ̀ upanom Mitjem Horvatom, Slavico Golob in Marinko ̂ u~ko  
Foto: Darja Rojko

IDI PREKOR[EK 
^ESTITKE ZA 90 LET 
V novembru lansko leto je svoj 
okrogli jubilej, 90 let, prazno-
vala Ida Prekor{ek.
Rojena je bila 19. novembra 1925 v 
Spodnji Koreni 84, kjer je do sedaj 
`ivela. Zdravje ji `e malo nagaja, 
zato se je odlo~ila, da se preseli v 
Dom starej{ih ob~anov Lenart. Vse 
skozi je bila skrbna `ena mo`u Vla-
du ter mama Slavku in Vladu, veselje 
pa je imela tudi z vnuki in {e s prav-
nukinjo.

O njej bi lahko napisala cel roman. Bila 
je odli~na igralka, nastopala je v igrah, 
ki so jih skoraj vsako leto prirejali naj-
prej v {oli, pozneje pa v »baraki«. Od 
leta 1973 do 1988 je bila ustanovitelji-
ca `e pozabljene folklore v kraju. Pod 
njenim vodstvom so se pri~ele prve 
resne vaje. Skupina je na za~etku delo-
vala pod okriljem gasilskega dru{tva, 
nato pa je prestopila h Kulturnemu 
dru{tvu Korena. 
V za~etku so plesali {tajerske in go-
renjske plese. Izvirni ljudski plesi in 
plesno izro~ilo na{ih prednikov pa 
gospe Idi niso dali miru, zato je plese 
za~ela iskati na terenu med doma~ini. 

Skupaj z muzikan-
ti – va{kimi godci 
in ~lani KUD-a jih 
je na{la in uspela 
obuditi ter o`iveti.
Ve~ina teh plesov 
(ki jih je okrog 
devet) je iz konca 
19. ali za~etka 20. 
stoletja. Poime-
novali so jih kar 
»koren{ki plesi«. 
Folklorni strokov-
njaki so jih prizna-
li kot avtenti~ne.

 Za svoje kulturno poslanstvo v kraju 
je gospa Ida prejela visoko Gallusovo 
priznanje. Orati tako kulturno ledino je 
bilo zahtevno in v~asih tudi naporno, 
zato je to nalogo prepustila mlaj{im. 
Zmeraj je bila skromna, a odprta za 
vsakogar, ki se je ustavil pri njej.
V prostem ~asu je veliko pletla, pose-
bej pa {e kva~kala. Njena dela so bila 
razstavljena na razli~nih razstavah ro-
kodelske sekcije, mnogo svojih del pa 
je tudi podarila prijateljem in svojim 
doma~im.
Njena doma~ija je starej{a kme~ka 
hi{a, gospa Ida pa jo je vedno polep{ala 
s ~udovitimi nasadi in ro`ami na oknih 
ter okrog hi{e. Tam je zmeraj nekaj 
cvetelo in dehtelo. Imela je roko za 
ro`e in vse, kar je lepo.
Kljub pomo~i najbli`jih se je odlo~ila 
pre`iveti tretje `ivljenjsko obdobje v 
Domu starej{ih ob~anov Lenart.

@elimo ji, da bi se v novem okolju 
po~utila ~im lep{e, obenem pa naj ji 
zdravje {e naprej slu`i. [e na mnoga 
leta, draga na{a Ida, in hvala za ~as, 
ki smo ga pre`iveli s teboj, in za tvoje 
kulturno poslanstvo.

[tefka Ljubojevi~,
predsednica KO RK KORENAIda Prekor{ek, ~etrta iz leve         Foto: Arhiv KUD Brezner To~ek
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^ESTITKE MILANU 
[AMCU ZA 70 LET
^lanice in ~lani Dru{tva za 
ohranjanje tehni~ne in kulturne 
dedi{~ine OLDTIMER Duplek s 
sede`em v Zg. Dupleku iskre-
no ~estitamo ustanovitelju in 
predsedniku dru{tva Milanu 
[amcu za 70 let!
Skrb za tehni~no in kulturno dedi{~ino 
nas je zdru`ila v Dru{tvu OLDTIMER 
Duplek, ki ga uspe{no vodi{ vse od 
ustanovitve pred osmimi leti. V tem 
~asu smo s teboj skupaj prevozili nad-
vse zanimivo pot, polno dru{tvenih 
uspehov, novih spoznanj in nepozab-
nih trenutkov. Skupaj smo se vsa leta 
udele`evali {tevilnih klubskih sre~anj 
po letnem programu − koledarju Zve-
ze slovenskih dru{tev ljubiteljev sta-
rodobnih vozil (Zveze SVS), obiskali 
{tevilne mednarodne sejme, si ogledali 
muzejske zbirke in muzeje stare tehni-
ke doma in v tujini (Tulln, Ulm ...), od-
zivali smo se na povabila prijateljskih 
dru{tev in klubov po Sloveniji. Redno 
smo sodelovali na ob~inskih priredi-
tvah in akcijah ob~ine Duplek. Uredili 
smo si svoje klubske prostore, nabavili 
opremo in vozilo za potrebe dru{tva. 

Redno smo bili prisotni v tiskanih me-
dijih in na spletnih portalih. Skupaj pa 
smo prestali tudi viharne ~ase − in ni-
koli ti ni zmanjkalo elana in dobre vo-
lje! 
Dragi slavljenec Milan [amec, 
spo{tovanje drugih in dostopnost sta 
tvoji veliki vrlini, ki nas povezujeta. 
Vedno si  v prvih vrstah z nami, deluje{ 
kot dober organizator in povezovalec 
prireditev in sre~anj. Predvsem pa si 
dober prijatelj, kar pomeni v~asih ve~ 
kot pravila in predpisi. Za vse to smo 
ti hvale`ni – v dru{tvu smo postali ena 
velika dru`ina. Hvala ti.  

Ob tvojem `ivljenjskem jubileju ti `eli-
mo predvsem obilo zdravja in osebne 
sre~e v `ivljenju ter obilo ustvarjalne 
energije {e naprej. Da bi ostal zvest 
svojemu poslanstvu – ohranjanju 
tehni~ne in kulturne dedi{~ine v teh 
krajih. In da bi pri svojem nadaljnjem 
delu (pri vo`njah s starodobniki) v 
bodo~e bolj upo{teval prometno si-
gnalizacijo – »najvi{jo dovoljeno hi-
trost 70«. 

^lanice in ~lani 
Dru{tva OLDTIMER  Duplek 

Konrad BEZJAK
V za~etku meseca februarja je v dru`bo osemdesetletnikov 
vstopil Konrad Bezjak. 

Kdo ga ne pozna? Pred leti izjemnega kulturnega entuziasta na Vurberku, 
aktivnega tudi v Koreni in {e kje. ^eprav je kulturno `ivljenje tako v 
Koreni kot na Vurberku kasneje nekoliko zamrlo, pa je vsa leta ostal zvest 
Mo{kemu pevskemu zboru KUD Breznar Ton~ek Korena, saj je skupaj z 
nekaterimi (sedaj `al `e pokojnimi) prijatelji tudi njegov ustanovni ~lan 
in ga je pomagal ohranjati, da je zbor pre`ivel tudi krizne trenutke in da 
lahko njegovim pesmim prisluhnemo {e danes. Prav med pevce se rad 
vra~a, kjer v dru`bi svojih prijateljev najde mo~ in zadovoljstvo.

Konradu `elimo veliko zdravja in zadovoljstva ter {e veliko let skupnega 
petja. Veseli smo, da je z nami in da smo skupaj praznovali to lepo 
obletnico rojstva.

Jo`e KRAJNC

Foto: Peter Trstenjak

Foto: Arhiv Oldtimer Duplek
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KONRAD BEZJAK, 
80-LETNIK
Malo je ob~anov starej{e gene-
racije ob~ine Duplek, ki ne bi 
poznali Konrada Bezjaka iz Vur-
berka. ^loveka, ki je velik del 
svojega `ivljenja posvetil kul-
turi. Sledi njegovega dela so {e 
danes vidne in po njegovih sto-
pinjah stopajo nove generacije.

Rodil se je v {tevilni kme~ki dru`ini v 
Koreni na se~nico, 2. februarja 1936. 
Bil je najmlaj{i od otrok in je edini {e 
`ive~i. Med drugo svetovno vojno mu 
je umrl o~e in mama se je prebijala 
sama z otroki. Konrad je `e zelo mlad 
pokazal razli~ne talente. Izu~il se je za 
elektri~arja. 
V Kulturnem dru{tvu Korena je bil igra-
lec, pevec, muzikant in re`iser. Bil je 
mlad, postaven in lep fant. Marsikatero 
dekli{ko srce se je ogrelo zanj. Posledi-
ce ene izmed tak{nih ljubezni so vidne 
{e danes. Kasneje se je podal v trgo-
vske vode. Preselil se je na Vurberk, se 
poro~il z Bertiko in dobil sina. 
Med prvimi je kupil motor, kmalu tudi 
prvi avto (fi~o). To je bilo v ~asu, ko 

so imeli na vasi avtomobile v glavnem 
samo `upnik, u~itelj in trgovec. [e po-
mnite, tovari{i?
 Na Vurberku je konec 60-ih in v 
za~etku 70-ih let naredil pravi »bum« 
na podro~ju kulture. ^lani kulturne-
ga dru{tva so s pomo~jo krajanov 
udarni{ko uredili zanemarjeno grajsko 
dvori{~e in na njem so pod re`iserskim 
vodstvom Konrada odigrali nepozabne 
predstave, ki jih marsikdo pomni {e 
danes. Na{tejmo samo nekaj izmed 
njih za obuditev spomina: Jurij Kozjak, 
slovenski jani~ar, Deseti brat, Mlinar-
jev Janez itd. Ja, to so bili ~asi, ko se 
je pe{ hodilo na vaje, tudi nekaj kilo-
metrov dale~, ko so se vaje za~enjale 
tudi po deveti uri zve~er, saj je bilo tre-
ba doma najprej opraviti kme~ko delo 
in dati `ivino spat. Pa ni bilo nikomur 
te`ko. Konrad je vse to vodil, v~asih 
tudi z nekoliko trdo roko, a ~e ho~e{ 
stvar narediti tako, kot je treba, sta red 
in disciplina potrebna! Predstave so 
hodili gledat od blizu in dale~, in to v 
~asu, ko {e ni bilo avtomobila pri vsa-
ki hi{i. Seveda Konrad vsega tega ne 
bi zmogel, ~e mu ne bi ob strani stala 
njegova Bertika, ki je marsikateri dan v 
trgovini delala namesto njega, skrbela 
za dom, otroka, pa {e v nekaterih igrah 

je igrala. [e danes je njegovo dobro 
po~utje njena prva skrb. 
A Konrad ni bil samo kulturnik. Bil je 
tudi lovec (celo predsednik Lovske 
dru`ine Destrnik) in vinogradnik, pa 
{e kaj bi se na{lo. Bil je tudi ob~inski 
svetnik. Potem so leta prinesla svo-
je. Vmes je bilo obdobje, na katerega 
nima najbolj{ih spominov, vendar je 
bilo veliko ve~ tistih pozitivnih, lepih 
trenutkov, na katere ga spominjajo 
tudi {tevilna priznanja.
 Danes deluje samo {e kot pevec v pev-
skem zboru. [e vedno se trmasto mu~i 
tudi z vinogradom. Veseli pa se vsake 
predstave in vsakega dogodka na gra-
du, saj ve, koliko truda je vlo`enega 
v izvedbo. Odprt je za vsako pomo~ 
in nasvet mladim, ki stopajo po poti 
amaterske kulture. Res je, da so danes 
novi ~asi in novi pristopi, vendar pa 
tudi izku{nje {tejejo, mar ne? 
Na Vurberku, v Koreni in v celi ob~ini 
pu{~a globoke sledi. Zdaj, ko je star 80 
let, kaj velikega ve~ ne more ustvariti, 
zato naj u`iva v spominih s svojo Ber-
tiko in z vsemi tistimi, ki ga imajo radi 
in ga spo{tujejo!

Majda KRAMBERGER

Gabrijela Jug se je rodi-
la 23. januarja 1936 v 
Zgornjem Partinju. 
V mladih letih se je poro~ila 
v Zimico, kjer `ivi {e danes 
s sinom Simonom in njego-
vo dru`ino. V veliko veselje 
ji je bilo delo na doma~i ze-
mlji, tako da je kot gospodi-
nja delala doma, prav tako 
pa je tudi rada pomagala so-
sedom in okoli{kim kmetom. 
Zelo rada je v dru`bi svojih 
najbli`jih, rada tudi zapoje 
ob sinovem igranju na frajto-
narco. Zelo pa jo razveselita 
vnuk Sinom in vnukinja Nika, 
ki ji popestrita dneve. Ob 
njenem jubileju ji `elimo vse 
najbolj{e in veliko zdravja {e 
naprej.

Darja ROJKO

Gabrijela Jug z dru`ino

80 let GABRIJELE JUG
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MLADI DOPISNIK
BO@I^NI BAZAR
V ponedeljek, 7.  decembra 2015, smo imeli u~enci O[ Du-
plek tehni{ki dan. 
V {olo smo pri{li ob 13.30. Najprej smo imeli kosilo, nato 
smo od{li v razrede, kjer smo izdelovali izdelke, ki smo jih 
prodajali na bo`i~nem sejmu. Sedmi razredi smo ob pomo~i 
prijaznih gospa, ki se ljubiteljsko ukvarjajo z izdelavo ra-
znih naravnih izdelkov, izdelovali ven~ke, mila, kopalne 
soli, ognji~evo kremo, dezodorant in kakavov glos za ustni-
ce. Razdelili smo se v skupine po pet. 

Na{a skupina je izdelovala kakavov glos.

Za pripravo le-tega potrebujemo:

1. 1 `li~ko voska,
2. 3 `li~ke kakavovega masla in
3. 1,5 `li~ke temne ~okolade (70 %).

Na kon~ane izdelke smo lepili nalepke z opisom izdelka in 
{tevilko 7, saj smo 7. razred. Naredili smo ogromno uporab-
nih in koristnih stvari za bo`i~ni bazar. 
Ob koncu smo od{li {e na kratek sprehod. Pre`iveli smo 
zanimiv in ustvarjalen dan.

Nika Petri{i~, 7.b
O[ Duplek

U~enci 6. b razreda smo izdelovali namizne aran`maje. 
Pri izdelavi izdelkov sta nam pomagali gospa Rajka 
in gospa Tinka.
Najprej nam je gospa Tinka na hitro pokazala, kako se nare-
di aran`ma. Njen aran`ma je bil zelo lep. Tako smo se tudi 
mi lotili dela. Najprej smo morali svoje skodelice napolniti 
s cvetli~arsko gobo. Pri tem nam je pomagala gospa Tinka. 
Ko smo to opravili, smo za~eli delati aran`ma. Najprej smo 
v gobo zapi~ili sve~o in nato borove veje. Ko smo z vejicami 
prekrili gobo, smo lahko aran`ma za~eli okra{evati.

Na voljo smo imeli ve~ razli~nih stvari. Aran`ma smo lah-
ko okrasili s pentljo, prozornimi angel~ki, sanmi, Bo`i~kom 
… Aran`ma smo lahko okrasili tudi s kroglicami, cimetom, 
stor`i in vrvicami.
Delali smo zelo hitro, zato smo nekateri naredili kar dva 
aran`maja. Gospa Martina Dominko pa je bila tako prijazna, 
da nam je spekla pecivo, ki je bilo odli~no. Tako se je na{ 
dan po~asi kon~al. Aran`maje smo zapakirali v {katle in se 
poslovili od gospe Tinke in gospe Rajke.
Dan mi je bil v{e~, saj smo imeli pouk popoldan. Pre`iveli 
smo ~udovit in pou~en dan.

@ana Ivana Halu`an Sagadin, 6. b
O[ Duplek

Avtor: Toma` Miholi~ 

Razredi ustvarjajo

Razredi ustvarjajo
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Velikono~ni zvonovi naj zazvonijo 
najlep{o prazni~no melodijo,

srce naj od sre~e ihti, 
miza naj se od dobrot {ibi.

Zdrave in sre~ne velikono~ne praznike 
vsem ob~ankam in ob~anom 

ob~ine Duplek `eli

KO RK  Dvorjane
 Marina Toplak

OROPANO OTRO[TVO – SPOMIN 
NA @RTVE HOLOKAVSTA
V torek, 16. februarja  2016, smo na O[ Duplek nadar-
jeni u~enci pripravili dan spomina na `rtve holokavs-
ta. Zaradi otrok, ki so nedol`ne `rtve vojn in nimajo 
normalnega otro{tva, se je spominska ura imenovala 
Oropano otro{tvo.

Pri~eli sta Ana Turk in Eva Fre{er ter nam predstavili holokavst. 
Nadaljevali sta Vanesa Majeri~ in Ana Turk s predstavitvijo pri-
merjave dnevni{kih zapisov Vanese in Ane Frank. Spoznali smo, 
kako je bila Ana Frank v tabori{~u polna upanja, da bodo vsi 
kmalu svobodni in bodo pre`iveli. Nekaj dni pred osvoboditvijo 
tabori{~a pa je Ana Frank umrla. Gaia Konec in Tija Bra~i~ sta nam 
nato prebrali svoji pesmi De~ek v ~rtasti pi`ami in Ni vedel.

Nato smo sko~ili v prihodnost. U~enke Lara Weingerl, Vanesa Ma-
jeri~ in Tija Bra~i~ so nam predstavile izmi{ljeno vizijo, kako je 
ISIS tik pred uni~enjem najstarej{e religije na svetu. Spoznali smo 
`ivljenja sunitov in {iitov ter ugotovili, da so v vsaki vojni najbolj 
prizadeti otroci in `enske.

Sledile so `ivljenjske zgodbe begunskih otrok. Pina Kramberger 
nam je predstavila otroke na ulicah Bejruta. Ilana Zoya Glisik nam 
je prebrala svojo angle{ko pesem Shattered. Eva Hergamas nam 
je predstavila knjigo V morju so krokodili, ki govori o de~ku, ki 
je moral od doma in sam pre`iveti. V knjigi spoznamo njegovo 
izgubljeno otro{tvo. Trenutno `ivi v Italiji in spet je sli{al svojo 
mater. Knjigo je vredno prebrati in spoznati `ivljenja drugih, ki so 
izgubili otro{tvo, kakr{no imamo mi. 

Larisa Vauhnik in @ana Halu`an Sagadin sta nam predstavili ̀ ivlje-
nja treh begunskih de~kov in nato smo si {e pogledali kratek film 
o njih. Izvedeli smo, da se kljub zelo slabim razmeram `elijo vsi 
vrniti v Sirijo in obiskovati {olo. S Klemnom Skokom sva nato 
predstavila Uro{a Dokla in projekt Jakob. Uro{ Dokl je za~el pro-
jekt Jakob, ki pomaga sirskim otrokom v Istanbulu.

Zaklju~ili smo z debato. Pogovarjali smo se o vsem, kar smo izve-
deli, in izrazili svoja mnenja. Vsi smo se strinjali, da je nepravi~no, 
da so otroci oropani otro{tva, da prihaja do mno`i~nega nespre-

Shattered

Are you even aware of the souls you tossed?
The lives you ended,
The battles you lost?

Do you even realize how many people you bended
On your homicidal run,

Since you last saw the sun?
Or were you so absorbed in your own fear

That anyone who came near
Was a toxin in your atmosphere?

Don’t worry, you made that crystal clear.
Now everyone’s afraid of you,
Like nothing even mattered.

But it’s not like they ever knew
How their lives would be shattered.

You wanted submission?
Because there was none.

You should’ve questioned your ambition
when our hearts were beating as one.

Ilana Zoya Glisik, 8. a
O[ Duplek

 Eva in Klemen sta predstavila projekt Jakob Foto: Eva Zelnik 

jemanja ljudi in bi se morali iz zgodovine kaj nau~iti. 
Na koncu sem {e prebrala svojo pesem Druga~nost.

Eva Zelnik, 8. a
O[ Duplek
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DE^EK V PI@AMI

Za ograjo sedi{,
glavo moli{

globoko v kolena,
pred `ivljenjem be`i{.

Brez nasmeha
pogleda{ me,

zate le
sovra`nik sem.

Ko hrup zasli{i{,
hitro zbe`i{

in se mogo~e
za vedno poslovi{.

Mogo~e ve~
ne vidim te,
mogo~e tvoj

nasmeh izgine.

Naslednji dan
prika`e{ se

brez kan~ka upanja,
saj tvoj o~e izginil je.

De~ek v pi`ami
nasproti sedi,

z ne`nim nasmehom
me gleda v o~i.

Jutri luknjo
bova skopala

in tvojega
o~eta poiskala.

Naslednji dan
o~eta i{~eva

ter v plinsko celico zaideva.
Prvi~ drug ob drugem

sva stala,
ko tema

naju je obdala.

Z roko v roki
tam sva stala,

nato pa padla po tleh
in za vedno oble`ala.

Nikoli ve~
se ne vrneva,
ni ve~ upanja.

De~ek v pi`ami,
kam si od{el?

Ni te ve~
in nikoli ve~ te ne bo!

Gaia Konec, 9. a 
O[ Duplek

 DRUGA^NOST

Ljudje pozabljamo vrednote,
ki so klju~nega pomena

in re{itev iz samote.

Ti nekdo ni v{e~?
A ve{, da so tvoje `alitve ~isto odve~,

ker si bo ta oseba na{la nekoga,
ki jo bo spo{toval
in ti bo{ ob`aloval,

da si se iz nje nor~eval.

Zato deli naprej
radost in predvsem spo{tovanje,

ker na koncu smo vsi samo ljudje,
ki `ivimo za svoje sanje.

Spremeni svoj pogled na svet
in bo{ tako kot jaz

videl dobroto v ljudeh,
tudi ko so na tleh.

^e spozna{ druga~no osebo,
je ne obsojaj,
ne zani~uj,

ker ni ni~ manj vredna kot ti,
ki ljubi{ druga~ne stvari.

Spo{tuj to osebo,
ker je to lepo,

ker ima Zemlja veliko nebo
in se prav tam v temi nepre{tete 

zvezde svetijo.

Ti si na tem nebu ena zvezda
in vsak, ki je druga~en od tebe,

je druga zvezda.
Druga~nost med vama
je samo prazen prostor,

ki naj ne postane med vama razdor …

Ampak ti seveda tega ne ve{,
ker bi zdaj spoznal,

da so vse zvezde prelepe
in tako kot ti slepe,

da zato nekatere padejo
in jih nih~e ne pobere
iz grozne ~rne teme.

Zato ne ob`aluj dobrih dejanj,
ki si jih storil,

in se {e naprej spra{uj,
zakaj obstajajo ljudje,

ki ti uni~ijo veselje
in se tvoj prelep ~ar z njimi odpelje.

In moleduj,
da ti ga nekdo spet v naro~je pripelje.

Zdaj si ob~util grozo sveta
in, prosim, ne postani ta,

ki ubija ljudi
zaradi druga~nosti.

Vsi vi,
ki ste druga~ni,

se ne spremenite
in nikar ne po~nite stvari

zaradi drugih ljudi,
ki se niso nau~ili spo{tovati

va{e druga~nosti.
Ne `rite si svojih kosti

samo zato, ker so vam drugi dejali,
da ste ~udni.

Potem boste ugotovili,
da ste prav storili,

ko ste k nesre~nim hodili
in se res trudili,

zato so vam ti odpustili.
@ivljenje ste si lahko tudi z veselimi 

delili.

Po tem spoznanju se boste nau~ili 
spo{tovati

tudi druga~ne stvari
in boste ugotovili,

da je na svetu veliko posebnih ljudi.

Prav tako boste dosegli mir,
ki si ga mo~no `elimo vsi,

ki smo druga~ni.

Eva Zelnik, 8. a
O[ Duplek

VALENTINOVO

Pti~ki so se zaljubili,
kup ljubezni na tla so vlili.

Valentinovo prihaja,
nas z ljubeznijo obdaja.

Veliko sr~kov po zraku leti
in zaljubljeni so vsi.
Pisma si po{iljamo,

saj valentinovo je to.
Sre~a kar okoli leti,
radi se imamo vsi.

Ajda Rojko in Lia Horvat Zupan~i~, 5. a
O[ Duplek
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 @ITE^KA HIMNA

Na na{i {oli je delo veselo,
resnica pravica,

le redko zgodi se krivica.

Na na{i {oli je veliko znanja,
ki nas {e pono~i preganja.

U~itelj je na{ mu~itelj,
toda da nam znanje za branje.

Da, mala {ola,
velika {ala,

v na{ih srcih bo ostala.

U~enci 4. c
O[ Duplek

 LJUBEZENSKA ZA DE^KE

Vame jih je bilo deset:
ena Mira, ena Tija,

ena Florija, ena Vanja,
ena Sanja,

ena Sa{a, ena Nika,
ena Petra in Julija.

Zame se tepejo vsak dan,
a jaz pa naj ne bom zaspan.

A jaz sem bil le v eno Mavrino.

Ni~ ne morem pri tem,
ko Fran~ek mi pravi,

da naj grem.
A kaj moram storiti sedaj,

`ivljenje je tako,
saj ~asa ne morem zavrteti nazaj.

Mark Jeler, 3. c
O[ Duplek

 
LIFE

I feel rather strange,
my situation quite deranged.

it’s as if I always knew
how my life would be arranged.

Well, I wouldn’t call it a “life” anymore,
that ended rather soon.

wait, you want to know who I was before
I held your hand under the moon?
Well darling, I’m very surprised,

but if you insist, you win.
If it’s you I must entertain tonight,

then let the show begin!

I was the brightest star in the sky,
I was your loudest battle cry,

your sweetest lullaby,
the sparkles in your eyes,
your saddest goodbyes,

I was the voice that told you to try.

I was the hottest and fiercest fire,
I was your most intimate desires.

I was every friend you gained,
I was everything that brought you pain.

I was your very last breath,
I was the sweet release of death.

Wait you want my name?
Well I have several.

Some call me God and some call me the 
devil.

Some think I’m wild and some think I’m 
tame,

some think I’m just a game who’s to 
blame

for everything that makes you see what 
you became.

Some say I’m cruel to support their 
claims

that say I bring shame
to the human race and everything 

beyond its weak
and subtle frames.

Now I know that your aim
is to either knock me down or bring me 

fame,
but to me you’re all the same.

You want to blame everything on 
something you can

fight,
The one who’s responsible for all your 

fright,
your darkest night,
your brightest light,
your strongest bite,

your most memorable sights,
and even your inspiration to write.

But maybe you’re right.
Maybe all I am is life.

Ilana Zoya Glisik, 8. A
O[ Duplek

VZDEVKI

Vzdevki so besede,
ki nam povedo,

katere stvari nam od rok gredo.

Vzdevki so besede,
ki skraj{ajo ime,

da nam la`je z jezika gre.

Vzdevki nam tudi povedo,
kdo pi{e se kako.

Vzdevki z nami v svet gredo
in se od nas ne lo~ijo.

Ne`a Glonar, 6. b
O[ Duplek

PESMI PO VZORU 
DANETA ZAJCA

Omara 

V veliki omari je manj{a omara, 
v manj{i omari je {e manj{a omara, 

v {e manj{i omari je omarica. 

V omarici je predal, 
v predalu je manj{i predal, 

v manj{em predalu je predal~ek. 

V predal~ku je skrinjica, 
v skrinjici je manj{a skrinjica, 

v manj{i skrinjici je radio. 

V radiu je pesem, 
ki se nikoli ne kon~a 

in vedno igra. 

Ta pesem je zate, 
naj obudi spomin name. 

Mia Miholi~, 5. a
O[ Duplek

Valentinovo srce 

V veliki {katli je {e ena {katla. Manj{a. 
V manj{i {katli je {e ena {katla. [e manj{a. 

V {e manj{i {katli je {e ena {katla. 
Najmanj{a. 

Za najmanj{o {katlo je {e ena {katla. 
Ta {katla vodi do vre~ke. Najmanj{e. 

V najmanj{i vre~ki je vre~kica. 

V vre~kici je valentinovo srce, 
ki je tako malo, 

a vendar svetu podarja mo~no ljubezen, 
ki se nikoli ne pozabi. 

Tia Heler, 5. a
O[ Duplek

Sef 

V velikem sefu je manj{i sef. 
V manj{em sefu je {e manj{i sef. 

V {e manj{em sefu je denar. 
V denarju je {e manj{i denar. 
V manj{em denarju je dragulj. 

Ta dragulj je mamica. 

Simon Mikl, 5. a 
OS Duplek
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VE^ER POEZIJE IN MLADOSTI
V ~asu, ko so se bli`ali prazniki in novo leto, ko 
je vse di{alo po pravkar pe~enih pi{kotih ali dru-
gih dobrotah in so nas prazni~ne pesmi spremlja-
le skoraj na vsakem koraku, natan~neje v torek, 
15. decembra 2015, smo se u~enci O[ Duplek ter 
podru`nic Dvorjane in Zg. Duplek v prazni~nem 
duhu zbrali v Knji`nici Duplek.

Povezovala nas je ideja o ve~eru mladosti in poezije, ki 
smo ga dalj ~asa na~rtovali s knji`ni~arko Tatjano Jamnik 
– pobudnico prireditve. Na{ glavni namen je bil predstavi-
ti predvsem slovenske pesnike ter {iriti svoje znanje o njih 
in seveda tudi pri~arati prijeten ve~er za vse obiskovalce. 
S precej{njo suverenostjo lahko re~em, da nam je to tudi 
uspelo, saj smo na zanimiv na~in s triindvajsetimi to~kami 
nastopajo~i predstavili veliko pesnikov, med drugimi tudi 
Kajetana Kovi~a, Daneta Zajca, Borisa A. Novaka, Andreja 
Rozmana Rozo, Toneta Pav~ka in druge, manjkale pa niso 
niti avtorske pesmi, ki so nastale na na{ih {olah in smo jih 
sedaj imeli prilo`nost predstaviti.

Z recitacijami pesmi in s kratkimi predstavitvami vsakega 
avtorja nam je skupaj s knji`ni~arkinim nagovorom uspelo 
pripravili uro in pol dolg program, ki so ga poslu{alci na-
gradili z glasnim aplavzom. Po kon~ani prireditvi so sledili 
{e kratka pogostitev in spro{~eni pogovori, nato pa smo se 
po~asi poslovili in odpravili nazaj v tople domove.
^e ste zaradi obveznosti leto{njo prireditev morda zamudili, 
naj vas pomirim, saj bomo podoben program pripravili tudi 
naslednje leto. Nanj ste `e sedaj vljudno vabljeni.

Ana Turk, 9. a
O[ Duplek

Foto: Maja Ferk 

Foto: Maja Ferk 

SPOMINI NA NAJLJUB[I BO@I^
24. decembra 2008 sem mami pomagala pripraviti bo`i~no 
ve~erjo. Po ve~erji sem si ~as kraj{ala z okra{evanjem 
smre~ice v svoji sobi. Ko je ura odbila devet zve~er, me je 
mama poklicala v kuhinjo. Rekla nam je, da je nekaj sli{ala 
in naj gremo v kopalnico. Tako smo tudi naredili – vsi smo 
odhiteli v kopalnico in se zaklenili. Peli smo bo`i~ne pesmi 
in se pogovarjali. ^ez dobre pol ure je mama {la pogledat, 
~e je kaj novega. Hitro nas je poklicala in pod smreko smo 
zagledali polno daril. S sestro sva odhiteli do smreke in od-
prli darila. Jaz sem dobila Xbox 360, sestra pa parfum ter 
bon za Europark.
To je bil moj najljub{i bo`i~, saj je bil prava dogodiv{~ina. 
[e zdaj se spominjam, kako sem si domi{ljala, da je bil po 
tleh posipan ~arobni prah, in kako sem videla Bo`i~ka na 
njegovih saneh.

Tja{a Cehner, 7. a
O[ Duplek

Lani je bil do sedaj zame najbolj{i in najzanimivej{i bo`i~. 
Dan pred bo`i~em smo obiskali babico, teto in strica ter 
sestri~no Niko, kjer sem `e zve~er dobila darila. Po dolgem 
klepetu smo pozno zve~er od{li domov.
Ko sem se zjutraj zbudila, sem odhitela v dnevno sobo. Pod 
smreko je bilo veliko najrazli~nej{ih in lepo zavitih daril. Med 
njimi sem poiskala svoje darilo in opazila, da je najve~je. Bila 
sem neu~akana, saj sem hotela ~im hitreje odpreti svoj paket. 
Star{i so mi povedali, da ga smem odpreti {ele, ko pride moja 
polsestra. Med ~akanjem na obisk mi je bilo dolg~as, vendar je 
vseeno hitro minilo in ̀ e je bila pri meni. Po odvijanju ~udovi-
tih daril sva izvedeli, da naju ~aka {e eno presene~enje. To je 
bila pustolovska igra, pri kateri sva morali dobro misliti, saj 
je bila polna namigov, ki so naju popeljali do cilja − do na{e 
shrambe, v kateri sta naju pri~akala dva paketa. Bila sem zelo 
vesela, ker sem dobila lasten radio. Seveda sva z Anejo dobili 
obe radio bele barve, da ne bi pri{lo do kak{nega prepira. 
Tudi ona je bila zelo vesela. Konec dneva sva skupaj pre`iveli 
v prijetnem dru`enju in zanimivih pogovorih, saj sva si imeli 
kar veliko za povedati.
Naslednji dan je ̀ al morala iti domov, vseeno pa sva se po obi-
sku sli{ali tudi po telefonu. Ta bo`i~ res ne bi mogel biti bolj{i. 
Je moj najlep{i in najzanimivej{i do sedaj, ker sem pre`ivela 
veliko lepih trenutkov, ki so se mi najbolj vtisnili v spomin.

Ma{a Palfi, 7. a
O[ Duplek

Moj najljub{i bo`i~ je bil 2010, ko sem bil star 7 let. @e od 
petega leta sem redno hodil na tekme v Ljudski vrt, ki je 
stadion NK Maribora, zato sem tudi za bo`i~ hotel imeti 
darila, povezana z NK Mariborom. Za bo`i~ sem si za`elel 
dres NK Maribora in `ogo. Ko sem na bo`i~no no~ sedel 
za mizo, sem razmi{ljal le o darilu in se spra{eval, ali bom 
dobil to, kar sem si za`elel za bo`i~ ali ne. Tekal sem iz 
sobe do prostora, kjer smo imeli smreko, in gledal, ~e so `e 
darila pod njo. ^ez nekaj ~asa sem obupal, odpravil sem se 
v posteljo in {el spat. Ko sem se zbudil, sem zagledal darila, 
odprl sem jih in sem bil presre~en, ker sem dobil dres od NK 
Maribora, na katerem je pisalo Alja` 10, in `ogo s podpisi 
igralcev NK Maribora.

Alja` Ti{ler, 7. a
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Moj najljub{i bo`i~ je bil leta 2014, ko 
sem bil star 11 let. Tisto leto sva bila z 
mamo dogovorjena za tablico. Za bo`i~ 
sem si za`elel tablico, ki bi jo dobil 
tudi konec {olskega leta, ~e bi bil celo 
leto priden. Mamo sem prepri~eval, da 
bo Bo`i~ek prinesel tablico, ker sem bil 
zelo priden. Ni mi verjela. Bil sem ne-
strpen, ko sem ga ~akal. Zbudil sem se 
ob 3h zjutraj. Hitro sem {el do jelke. 
Potem sem tiho odprl darilo. Bil sem 
presene~en in presre~en, ko sem do-
bil tablico in originalen ovitek zanjo. 
Poleg sta bila tudi majica z dolgimi 
rokavi in denar. Bil sem tako vesel, da 
sem jo takoj preizkusil. Ko so se star{i 
zbudili, sem jim darilo takoj pokazal. 
Bila sta presene~ena, ker nista verjela, 
da bom tablico res dobil.

Jernej Krajnc, 7. b
O[ Duplek

KRJAVLJEVE ZGODBE

Vsi poznamo zgodbo z naslovom Kako 
je Krjavelj s hudi~em opravil. Te zgod-
be pa zagotovo ne poznate. Takole je 
bilo:
V va{ki kr~mi so se vsak ve~er zbirali 
va{~ani in star va{ki posebne` Krja-
velj. Tudi ta ve~er je pri{el. ˝Pozdra-
vljeni, stari dobri prijatelji,˝ je rekel 
Krjavelj. ˝No, kak{no zgodbo pa bomo 
danes sli{ali, Krjavelj?˝ so ga vpra{ali. 
Krjavelj je nekaj ~asa razmi{ljal, nato 
pa dejal: ˝Vam bom kar to o tatovih 
povedal. Jaz okoli polno~i stojim na 
ladji za stra`o. Ko se za~enja neurje, 
se morje razburka in jadra plapolajo. 
Ko zagledam {e eno barko v daljavi, 
si oddahnem, da nismo sami. Plujemo 
proti barki, ker nas zanima, kdo so. 
Plujemo, plujemo, plujemo, a barka 
pa kar naenkrat izgine.˝ ˝Kako izgi-
ne, ~e pa ste jo videli?˝ dene Kri{tof. 
˝Ja, ne vem. Pa~ je nismo ve~ videli,˝ 
nadaljuje Krjavelj. ˝No. Barka izgine, 
a BUM. Kar naenkrat barka stoji ob 
nas in na na{o ladjo za~nejo plezati 
gusarji. Nakar se domislim! Z barko 
odplujem okoli 100 metrov vstran. 
Oni se mi pribli`ujejo, nakar jaz sam 
pohitim v kabino po prte. Nadenem si 
jih in stopim ven. Pomor{~aki so bili 
`e ~isto blizu.˝ ˝Pa nisi prej rekel, da 
so bili gusarji!?˝ v smehu re~e Jane-
zek. ˝Saj je vseeno, kaj so bili,˝ dene 
Krjavelj, ki nemoteno nadaljuje. ˝Bili 
so blizu in potem stopim ven. Sli{ati 
je bilo: uuuu, uuuuuuuu, uuuu. Nakar 

se zasli{ijo kriki: aaaaaaa, duh, duh, 
be`ite,˝ pripoveduje Krjavelj v sme-
hu. Vsi poslu{alci mirno poslu{ajo. ˝In 
tako sem se znebil tatov iz ladje,˝ pri-
poved zaklju~i Krjavelj. Ko vidijo, da je 
kon~al, pa Micka re~e: ˝Na pij, pij in 
jej, kolikor zmore{, ko pa si tako dobro 
opravil.˝
Krjavelj ponosno popije po`irek vina, 
ostali pa se smejijo Krjavlju in komaj 
~akajo na novo zgodbo.

@ana Ivana Halu`an Sagadin, 6. b
O[ Duplek

Krjavelj je nekega toplega dne videl 
svojo kozo jesti sosedovo deteljo in 
si mislil: “Uboga An~ica, saj je vendar 
la~na kot volk. Naj se napase malo dete-
lje.” Od{el je v svojo revno stanovanje.
^ez nekaj ~asa je An~ica {e vedno pre-
mlevala deteljo v ustih: cmok, cmok, 
cmok. In postajalo je vedno glasneje: 
cmook, cmook, cmook. Ko je to sli{al 
sosed, je ponorel in vzkliknil: “Spet ta 
neumna koza!” Od jeze je postal ves 
rde~. Potem je spet vzklikni: “Pa saj 
koza ni ni~ kriva! Kriv je potepu{ki so-
sed, ki vedno te~nari za denar! Zdaj pa 
je dovolj tega!” [el je h Krjavlju na dom 
ter ga prebudil. Krjavelj se je prebudil 
in za~el zaspano govoriti: “Kaj, kaj?” 
Sosed je rekel: “Ni~ kaj, tvoja neumna 
koza spet je mojo deteljo!” Krjavelj je 
{el po svojo kozo in jo privezal ob dre-
vo. Koza je spet pregriznila vrv in sko-
raj spet pobegnila. Zato se je Krjavelj 
domislil, da ~e bo zgodaj zjutraj nabral 
in prinesel deteljo, mogo~e sosed ne 
bo opazil. In res ni!
Zato je koza vedno jedla njegovo tra-
vo, sosed pa tega ni nikoli ugotovil.

Hana Mulec, 6. b
O[ Duplek

SRE^ALA SEM KRALJA 
MATJA@A

Nekega dne sva se z o~kom odlo~ila, 
da greva na Peco.
Peljala sva se zelo dolgo. Ko sva 
kon~no prispela, sva se lo~ila. On je 
{el na sprehod, jaz pa sem {la na Peco. 
Naslonila sem se na steno, da bi si 
malo odpo~ila. Naenkrat se je odma-
knila skala in padla sem v jamo. Bila 
sem zelo prestra{ena. Mislila sem, da 
ne bom pri{la ven. [e sre~a, da sem 
imela v `epu v`igalnik. Naredila sem 
si baklo in se podala v ~rn tunel. Bilo 

je grozljivo. Takoj, ko sem pri`gala 
baklo, sem videla, da je tam veli-
ko pajkov in hro{~ev. [e bolj sem se 
prestra{ila, ko mi je nad glavo priletel 
netopir. Pri{la sem do odprte sobane. V 
njej sem zagledala ~loveka. Bil je zelo 
star. Ogledala sem si ga in ugotovila, 
da je kralj Matja`. Vse, kar sem sli{ala, 
je bilo res. Nisem mogla verjeti svojim 
o~em. Brado je imel `e kar sedemkrat 
ovito okoli kamnite mize. Naenkrat me 
je zmrazilo, ampak ne od strahu. Po-
gledala sem okrog sebe in videla bledo 
svetlobo. Vzela sem kovanec, saj jih je 
imel polno vre~o, nato pa sem od{la 
proti svetlobi. Za~utila sem veter. Po 
nekaj metrih sem zagledala izhod. Ko 
sem pri{la ven, sem bila zelo vesela.
Zlati kovanec pa mi bo ostal v spomin 
na to sre~anje.

Sara Glonar, 7. b
O[ Duplek

MUC MEHKO[APEK

Muc Mehko{apek je bil ma~ji mladi~, 
ki je `ivel z mano v Drve~em mestu, v 
drve~i dru`ini, kjer so me vedno zelo 
zgodaj budili.
Pono~i je muc Mehko{apek spal na 
mojih nogah. @elela sem si, da bi lahko 
{la v drugo de`elo. V tak{no de`elo, 
kjer se ne bi drvelo in kjer me zjutraj 
ne bi budili prezgodaj. Budili bi me 20 
minut pred za~etkom pouka. Med to 
`eljo sem gledala Mehko{apka, ki me 
je v tistem trenutku popeljal v drugo 
de`elo. Od presene~enja sem se po-
praskala po glavi. Zelo sem bila vese-
la, da me je muc odpeljal v to de`elo, 
zato sem ga v zahvalo pocrkljala in 
pokrta~ila. Mehko{apek je prijazno 
predel. Dala sem mu ma~ji prigrizek.
Muc Mehko{apek je imel tudi prijate-
ljico mucko. @elela sem si, da bi imela 
mladi~ke. @elja se mi je uresni~ila. Muc 
Mehko{apek in muca Pikica sta dobila 
mladi~ke. Veliko sem se igrala z mali-
mi mucki. Mucku, ki je imel ~rte, sem 
dala ime ^rtek. Ko je bilo igre z mucki 
dovolj, sem se odpravila spat.
Dnevi so po~asi tekli. Ko je minilo 
eno leto, me je muc Mehko{apek od-
peljal skupaj z muco Pikico in vsemi 
mladi~ki nazaj v Drve~e mesto. Pono~i 
smo pred vsaka vrata polo`ili muc-
ko. Drve~e mesto je postalo svetovno 
Ma~je mesto, kjer nih~e ve~ ne drvi.

Anamarija Muraus, 2. c
O[ Duplek

Novice ob~ine DUPLEK54



OBISK KMETIJE KRAMBERGER
U~enci O[ Duplek smo imeli v petek, 20. novembra 2015, 
naravoslovni dan na temo: tradicionalni slovenski zajtrk. 
Najprej so nam pripravili kratek program, nato pa zajtrk. 
Kot vsako leto smo za zajtrk imeli kruh, mleko, maslo, med 
in jabolka. Ko smo se najedli, je vsak razred od{el v svojo 
u~ilnico in na{a razredni~arka nam je pripravila diapozitive.
Po pogovoru smo dobili {e ~okoladice Frutabela in se z 
u~iteljicami dobili pred {olo. Odpravili smo se do kmetije 
Kramberger. Tam so nas zelo lepo sprejeli in z gospo Kram-
berger, ki nam je razkazala kmetijo, sta se sprehajala tudi 
dva ku`ka, Medo in Riki. Takoj sta se nam prikupila in vsi 
so ju bo`ali.
Nato smo si ogledali {e preostalo kmetijo. Videli smo tudi 
pi{~an~ke; na kmetiji jih imajo okoli 15.000. Gospa nam je 
pokazala {e prostor za mol`o. Povedala je tudi, da imajo na 
kmetiji res veliko dela, zato komaj najdejo kaj prostega ~asa.

Ko smo z ogledom zaklju~ili, nas je gospa povabila v hi{o, 
kjer sta nas `e ~akala topel ~aj in bezgov sok. Ponudila nam 
je tudi doma~ kruh, suho klobaso, doma~o marmelado, ore-
he in posu{en kaki. Vse je bilo okusno, zato ni na mizi ostalo 
skoraj ni~esar.

Ko smo se najedli, smo se zahvalili za ~udovito predstavitev 
in ogled kmetije. Tako smo se po~asi odpravili do {ole in 
izkoristili pot za klepet. Pogovarjali smo se o kmetiji, ki nam 
je bila zelo v{e~. Pre`iveli smo ~udovit dan in ostal mi bo v 
lepem spominu.

 Nina Pe~ar, 7. a

7. a na obisku pri Krambergerjevih Foto: Jasmina Demali

Gostiteljica nas je razvajala z okusnimi dobrotami      Foto: Maja Ferk 

RADIJSKI VODITELJ [TEFKO 
BRATKOVI^
[tefko Bratkovi~ je radijski voditelj na Hitradiu 
Center. Kljub napornemu urniku si je vzel ~as za 
nas in nam zelo zanimivo predstavil `ivljenje na 
radiu. Je zgovoren, energi~en in prijazen. Z njim 
sva se pogovarjali ob pija~i v kavarni Center, ka-
mor nas je povabil ob koncu ogleda.

Najprej bi se vam rada zahvalila, da ste si za nas vzeli 
nekaj dragocenega ~asa, ki ga gotovo nimate na pretek. 

1. Po kak{nem klju~u izbirate glasbo?
Glasbo za radio izbiramo glede na ankete, ki jih poslu{alci 
izpolnijo. Pri tem pazimo, da glasbo poslu{alci `e poznajo.
2. Ali vedno govorite v eter ali pa so morda oddaje 
posnete vnaprej? ^e da, katere?
Radijski voditelji, kot na primer danes Silvester in Ana, govo-
rijo v eter, druga~e pa so pogovori s poslu{alci ali razni kvizi 
posneti vnaprej, nato pa nekdo to uredi. Tako delamo zaradi 
zunanjih mote~ih dejavnikov, ki motijo kakovost posnetka, 
na primer: kadar ima poslu{alec pri`gan radio. 
3. Kako poteka snemanje radijske oddaje?
V radijski sobi, ki je priklopljena, mora{ biti tiho, ker je mi-
krofon zelo ob~utljiv.

[tefko Bratkovi~ med intervjujem  Foto: Eva Zelnik, 8. a

Novinarki med intervjujem  Foto: Eva Zelnik, 8. a
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4. Kako poteka va{ dan na radiu?
Zjutraj si vsi pripravimo besedila, ki 
jih bomo povedali, nato pa gre vsak na 
svoje delo. Moje delo je, da zabavam 
poslu{alce med slu`bo.
5. Kdo dolo~i, o ~em boste 
govorili oziroma poro~ali? 
Tako kot sem `e povedal, ko pridemo 
v slu`bo, si vsi pripravimo besedilo, ~e 
pa se kdo kaj sproti spomni, doda {e 
to, ampak mora biti kratek in jedrnat.
6. Kako izberete telefonske {tevil-
ke za kvize in podobno?
Na telefonu imamo lu~ko, ki ka`e, kdo 
je prvi poklical in tistega pokli~emo.
7. Va{ radio velja za enega najbolj 
poslu{anih v Sloveniji. Kako pa 
merite poslu{anost?
Poslu{anost merimo s pomo~jo anke-
tiranja ljudi, ki nam povedo, katero 
postajo so na dolo~en dan poslu{ali 
zjutraj ali zve~er, nato pa rezultate 
procentualno ocenimo.

8. Ali nam lahko zaupate, kaj je 
pri va{em delu najte`ja stvar, ki jo 
morate vsakodnevno opravljati?
V~asih mi je bila najte`ja stvar, da sem 
moral vstajati ob {tirih zjutraj, ker sem 
vodil jutranji program, ampak se je po 
drugi strani to izkazalo za zelo dobro, 
ker mi sedaj, ko sem se navadil, ni pro-
blem zjutraj zgodaj vstati.
9. Kako dolgo `e opravljate delo 
novinarja, kako ste se sploh zna{li 
na tej poti?
Da za~nem na za~etku. O~e mojega 
prijatelja je delal na radiu v Slovenski 
Bistrici in tako sem vedno njega, svoje-
ga prijatelja namre~, spra{eval, ~e lah-
ko prosi o~eta, naj me vzame v studio, 
da vidim, kako to delajo. Nato sem ho-
dil v {olo za lesarja, ker imam rad stva-
ri iz lesa in naravnih materialov. Nato 
sem pa dobil slu`bo na Radiu Center. 
Delo novinarja opravljam `e 17 let.

10. Kaj radi po~nete v prostem 
~asu, imate kaj hobijev ali ste de-
loholik?
Imam dve h~erki in ker ena trenira 
balet, druga pa gimnastiko, se v~asih 
po{alim z njima, da sta onidve moj 
hobi. Kot sem pa `e omenil, rad delam 
stvari iz lesa, tako je tudi to moj hobi.
11. Kaj bi po~eli, ~e ne bi bili no-
vinar? 
^e ne bi bil novinar, bi bil arhitekt za 
lesene hi{e ali kaj podobnega v tej 
smeri.
12. Povpra{ala sem vas `e o 
najte`ji stvari pri va{em delu, kaj 
pa je tista najbolj{a? Kon~an pri-
spevek, ob~utek dobro opravlje-
nega dela ali kaj drugega? 
Pri delu na radiu je vse najbolj{a stvar, 
~e ima{ to delo rad. 

Sara Mohorko, 7. a in Ana Turk, 9. a
O[ Duplek

OBISKALI SMO 
RADIO CENTER 
V torek, 30. novembra 2015, 
smo se nadarjeni u~enci in tis-
ti, ki obiskujemo novinarski ali 
dramski kro`ek, odpravili na 
Hitradio Center.
Po pouku smo se zbrali in se nato od-
pravili na avtobus. Do Maribora smo se 
vozili pribli`no 20 minut. Ko smo pri{li 
do cilja, nas je prijazno sprejel gospod 
[tefko Bratkovi~.
Nato smo se razdelili v dve skupini po 
razredih. Prva skupina se je odpravila 
na ogled zgornjega nadstropja, med-
tem ko si je na{a skupina ogledala 
pritli~je.
Po odhodu prve skupine smo si ogle-
dali, kako obdelujejo telefonske pogo-
vore. Obrazlo`ili so nam svoje delo. Po 
ogledu sobe smo se odpravili v glavni 
studio, kjer sta bila Ana in Silvester.
Razlo`ila sta nam, kako se pripravljata 
na vodenje radia in kako poteka delo 
moderatorja. Ker sta nato morala v 
eter, smo od{li iz studia v zgornje nad-
stropje. Povedali so nam, da je zgor-
nje nadstropje namenjeno predvsem 
marketingu. Najprej smo zato od{li v 
manj{i studio, kjer smo se lahko sne-
mali. Precej dolgo smo bili v snemali 
sobi, ker nam je bilo snemanje zelo 

v{e~. Nato smo se sprehodili do pro-
stora, kjer so ra~unalniki. Tam so nam 
tudi pokazali, kje hranijo posnetke, 
glasbo in podobno. Ena od zaposlenih 
nam je tudi pokazala, kako skrbi za 
oglase, da se predvajajo po radiu pra-
vilno in smiselno.
Po ogledu so nas povabili tudi na 
pija~o v sosednji lokal, kar nas je {e 
dodatno razveselilo. Med sedenjem in 
klepetanjem se je odvijal tudi intervju 
z gospodom [tefkom Bratkovi~em.
Po kon~anem intervjuju je po nas 
pri{el avtobus, zato smo se odpravili 

domov. Med vo`njo smo se veselo in 
navdu{eno pogovarjali o Hitradiu Cen-
ter.
Ta dan mi je bil zelo v{e~, ker je bil 
ogled zanimiv, zaposleni novinarji pa 
so bili zelo prijazni. Dan bi zagotovo 
{e kdaj ponovila.

@ana Ivana Halu`an Sagadin, 6. b
O[ Duplek

Prijazen sprejem na Radiu Center   Foto: Eva Zelnik, 8. a
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OCENA FILMA MOJA 
SESTRA SUHICA
V petek, 5. februarja 2016, smo 
imeli kulturni dan. Po prireditvi 
smo z avtobusi od{li v kino Ko-
losej. Ogledali smo si film Moja 
sestra suhica.
Avtorica filma je Sanna Lenken. Film 
govori o anoreksi~ni najstni{ki lepoti-
ci Katji, ki ima perfekten videz. Stella, 
njena mlaj{a sestra, jo ob~uduje in `eli 
postati tak{na kot ona. Ko pa izve, kaj 
vse Katja po~ne za svoj videz, to sku{a 
prepre~iti. Ko ne ve ve~, kaj bi storila, 
mora prelomiti obljubo in to poveda-
ti star{em. Star{i jo `elijo odpeljati k 
zdravniku, toda Katja se brani in se 
sku{a ozdraviti kar doma. Katja pa 
je tudi drsalka, ki neprestano trenira. 
Sama se anoreksije ne zmore ozdravi-
ti, zato naprej trenira, kar pa povzro~i 
nesre~e. Njen u~itelj ji prepove drsati, 
saj bi se lahko resno po{kodovala. S 
star{i kon~no gredo na vikend, kjer jo 
Stella razjezi, zato Katja pobegne. Stel-
la jo najde, in to na drsali{~u. Nekaj 
~asa jo opazuje, dokler Katja ne pade 
v nezavest. S star{i jo takoj odpeljejo 
v bolni{nico. Tam skrbijo za njo in jo 
zdravijo anoreksije.

Pevski zbor Foto: Alja` Rems 

[olska dramska skupina  Foto: Alja` Rems 

V petek, 5. februarja 2016, smo 
imeli ob bli`ajo~em se prazniku 
na na{i {oli kulturni dan.
U~enci od 2. do 9. razreda so peli, 
plesali in igrali na in{trumente. Pri-
reditev je za~el  pevski zbor z Zdra-
vljico, predvajali so nam tudi video-
posnetek z mnenji na{ih u~encev o 
tem, kaj pomeni kultura. Prireditev 
smo zaklju~ili z dramsko igro Malo 
druga~na Snegulj~ica, v kateri je glav-
no vlogo igrala @ana Ivana Halu`an Sa-
gadin, zlobna ma~eha pa je bila Lucija 
Koren. V tej razli~ici Snegulj~ice je kra-
ljica {e vedno hudobna in ne~imrna, a 
zmedena, Snegulj~ica in lovec sta pri-
jazna, le da je lovec stra{no neodlo~en, 
pal~ki, ki nimajo imen, ampak funkcije, 
pa obiska Snegulj~ice niti niso preve~ 
veseli … V vlogi lovca je nastopila La-
ura Partlji~, ogledalo je igrala Iris Gole, 
princ je bil Ian Luka Stanko, pal~ki pa 
Lora Loren~i~, Sara Mohorko, Kaja Bre-
znik, Sara Glonar, David Fer~ec in Ian 
Luka Stanko. Prireditev je trajala eno 

uro in vsi gledalci smo u`ivali.
Nato smo se 6., 7., 8. in 9. razredi 
odpravili v kino Kolosej v Mariboru, 
kjer smo si ogledali film Moja sestra 
suhica, ki govori o drsalki z motnjami 
hranjenja in njeni dru`ini, ki ji `eli po-

KULTURNI DAN NA O[ DUPLEK
magati. Film je bil v{e~ bolj dekletom 
kot fantom. 
Pre`iveli smo prijeten kulturni dan in 
tako po~astili spomin na najve~jega 
slovenskega pesnika.

Maj Garb, O[ Duplek

Film je zanimiv in pou~en. Svetujem, 
da si ga ogledate, saj je tega vreden. Kaja Breznik, O[ Duplek

Vabilo za srednjeveški Vurberk, 11. 6. 2016 od 14. ure dalje
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MAJHNE SKRIVNOSTI 
NA O[ DUPLEK 
V {olskem spletnem glasilu Koraki na{i 
novinarji objavljajo kratke intervjuje 
z u~enci O[ Duplek. Tako morebitni 
bodo~i slavni novinarji pridobivajo 
svoje izku{nje, u~enci pa z nami de-
lijo svoje majhne skrivnosti, ki jih vsi 
ljudje vedno radi odkrivamo. V tej {te-
vilki delimo z vami dva prispevka − s 
Teo Savec in s {olsko glasbeno skupi-
no Kikiriki mafija. 

Maja FERK

samo da telovadnica ustreza pogojem.
Je karate individualen {port ali po-
trebuje{ svojo ekipo?
Karate je ve~inoma individualen {port, 
a pri dolo~enih stvareh potrebuje{ eki-
po.
Kako se pa razume{ s svojo eki-
po?
V redu se razumemo.
Se z ekipo dru`i{ tudi po trenin-
gih?
Z nekaterimi se dru`im tudi izven tre-
ningov, tako da ja.
Ali zaradi tekem veliko potuje{?
Ne potujem ravno veliko.
[e kdo v tvoji dru`ini kaj trenira?
V dru`ini trenira tudi moja sestra, in 
to karate.
Ali `e ve{, kaj bi rada postala po 
poklicu? Bi ostala v {portu?
Ne vem, ampak verjetno ne bi ostala v 
{portu in bi bil karate samo moj hobi.

@ana I. Halu`an S. in Maj Garb, 6. b

Na na{i {oli so fantje iz sedmih razre-
dov ustanovili skupino, ki nastopa na 
{olskih proslavah, udele`ujejo pa se 
tudi sre~anj glasbenih skupin. Skupino 
sestavljajo Lan Patrik Horvat, Rene 
in Timi Rajh ter Toma` Himelrajh.

1. Na katere in{trumente igrate?
Toma`: Bobne.
Timi: Klavir, bobne, kitaro, harmoniko 
in didgeridoo.
Lan: Klavir in ukulele.
Rene: Harmoniko.

2. Kako dolgo `e igrate na te 
in{trumente?
Toma`: Bobne igram `e tri leta.

Tea Savec 
Obiskuje 8. a razred O[ Duplek in je 
stara 13 let. Trenira karate in je pri tem 
zelo uspe{na. S Teo sva se pogovarjala 
o karateju in njenih uspehih.

Kako dolgo `e trenira{ karate?
Karate treniram `e 8 let.
Zakaj si se odlo~ila trenirati kara-
te?
Za karate sta me zelo navdu{ila film 
Karate Kid in seveda moja sestra.
V katerem klubu trenira{?
Treniram v klubu WKSA Duplek.
Kako poteka tekmovanje karateja?
Najprej mora{ vedno priti 1 uro prej, 
da se segreje{. Nato sledi predstavitev 
sodelujo~ih ob~in in klubov. Po pred-
stavitvi sodniki najprej ocenjujejo kate 
(to je nakazovanje gibov) in za tem sle-
dijo borbe. Po vseh kon~anih borbah je 
na koncu {e razglasitev rezultatov. Ena 
borba pa  obi~ajno traja 2 minuti.
Kak{ni so tvoji dose`ki?
Najve~krat 1. mesto. Bila sem tudi 
evropska prvakinja v Italiji in dr`avna 
prvakinja v Sevnici.
Kje potekajo tekmovanja v Slove-
niji in v Evropi?
Tekmovanja lahko potekajo kjerkoli, 

Timi: Vse te in{trumente 
igram `e pribli`no pet let. 
Lan: Klavir igram `e {est let.
Rene: Harmoniko igram `e pet let.

3. Kako dolgo `e obstaja va{a sku-
pina in kak{no je njeno ime?
Skupaj igramo `e leto in pol, na{e ime 
pa je Kikiriki mafija.

4. Kak{ne pesmi izvajate?
Izvajamo narodnozabavne pesmi, rock 
in pop.

5. Kako ste pri{li na idejo, da bi 
nastopali skupaj?
Na solo nastopih smo se poslu{ali in 
se odlo~ili, da bomo nastopali skupaj.

6. Kdo dolo~a, kaj boste igrali?
Cel bend se odlo~i skupaj.

7. Lani ste se udele`ili sre~anja 
glasbenih skupin. Kako ste se 
po~utili?
Po~utili smo se super.

8. Ali vedno nastopate sami ali 
imate ob sebi tudi kak{ne pevke?
Imamo razli~ne pevke.

9. Kako se razumete? Se kdaj skre-
gate?
V~asih se malo skregamo.

10. Kdo je vodja skupine oziroma 
kdo odlo~a pogosteje od ostalih?
Vodja je u~itelj Primo`.

11. Kaj vam je v ̀ ivljenju pomemb-
no?
Glasba.

12. Kaj radi po~nete v prostem 
~asu?
V prostem ~asu gremo radi v naravo ali 
pa igramo na glasbila. 

13. Imate kak{ne vzornike?
Ve~ina nas nima vzornikov, najraje pa 
gledamo in poslu{amo tiste, ki igrajo 
ista glasbila kot mi in so dobri.

14. Kaj bi sporo~ili vsem, ki berejo 
na{e {olsko glasilo?
U`ivajte v glasbi.

Nika Petri{i~ in Larisa Vauhnik, 7. b
O[ Duplek

Fotografija: Skupina Kikiriki mafija 
Foto: Toma` Miholi~ 

Tea Savec v elementu
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NOVA PREOBLEKA ZA VAŠO FASADO 
VARČNA BARVA − TERMOKERAMIČNI PREMAZ, 

KI NADOMESTI DEBELINO STIROPORJA DO 3 CM. 
Nudimo vam kompletno izvedbo barvanja z dobavo materiala in gradbenim odrom.

IZVAJAMO VSE VRSTE IZOLACIJSKIH FASAD IN DRUGIH SLIKOPLESKARSKIH DEL.
UREDIMO DOKUMENTACIJO ZA PRIDOBITEV SUBVENCIJE EKO SKLADA, KI ZNAŠA DO 25 %. 

TOPLAK D. O. O., 
SOBOSLIKARSTVO IN PLESKARSTVO 

GRAJENŠČAK 62 A, 2250 PTUJ 
Tel.:  02/754 40 10 •  041/646 067 

DUPLEK 

^eprav se nisem tu rodila,
sem na{ Duplek zelo vzljubila.
Rada imam te prijazne ljudi,

z njimi se dru`im in dolg~as mi ni.

V tem kraju je vsaka hi{a urejena,
okrog nje pa trava poko{ena,
na oknih prelepe ro`e cvetijo

do pozne jeseni, dokler ne ovenijo.

Vse bi bilo lepo in prav,
~e le ne bi bilo poplav.

Se reka Drava z nami poigrava
in mirno `ivljenje nam kali,
saj kadar prestopi bregove,
nam veliko {kode naredi.

A mi se ne damo,
saj smo pridni delovni ljudje,

{kodo saniramo skupaj
in na{e `ivljenje spet
po starih tirnicah gre.

Milena PETRINEC

Kmalu na gradu Vurberk - Pustolovski park
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UTRINKI IZ BOŽI^NEGA SEJMA
V dneh, ko nam pomlad `e veselo trka na vrata, {e spomin na bo`i~ni ~as. Bo`i~na zgodba, tokrat `e ~etrto leto po vrsti, 
in plesi iz starih ~asov, ki so jih o`ivili na{i najmlaj{i, so nam polep{ali decembrski ~as. 
Vsem sodelujo~im in nastopajo~im hvala.

Ob~ina Duplek

Foto: Miro Homer

Foto: Natalija Jakopec

Foto: Natalija Jakopec
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Spletna vrata občine Duplek
Sodobno e-poslovanje

Prijava predlogov in pobud

Spletna vrata občine Duplek
Sodobno e-poslovanje

Prijava predlogov in pobud

Spletna vrata občine Duplek
Sodobno e-poslovanje

Prijava predlogov in pobud


